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BEŞiKTAŞ’TA BAŞKAN ADALI VE
YÖNETiMi MAZBATASINI ALDI

RAMi KÜTÜPHANESi’Ni 2 YILDA
6 MiLYONDAN FAZLA KiŞi GEZDi 

uĞuR CANboLAT 5’TE

KENDİ İBRAHİM’İ 
OLMAK VE PUT KIRICILIK

MüCAHİT bALIkÇI 5’TE

MARDİN SÜRYANİLERİ’NE
BİR BAKIŞ

HASAN bİRGüL 7’DE

YENİ SAVAŞLAR VE ÇOK
KUTUPLU DÜNYA

AHMET SANDAL 6’DA

BU ÇAĞIN İNSANI NEDEN
GÜVEN VERMİYOR?

GüLER:
GENEL 
Af Gİbİ

bİR koNu 
GüNDEMDE

yok

ALİ DEĞERMENCİ 10’DA

YENİ YILLA İLGİLİ 
İKİ HUTBENİN 

ÇAĞRIŞTIRDIKLARI

n terÖr örgütleriyle bağlantılı 44 kişi ve kurumunTürkiye’deki tüm malvarlıkları donduruldu. Hazi-ne ve Maliye Bakanlığı’nın aldığı kararla, malvarlık-ları dondurulanlar arasında, PKK/KCK bağlantılı 7gerçek kişi ile 5 tüzel kişi, DAEŞ ve El Kaide bağlan-tılı 22 gerçek kişi, FETÖ/PDY bağlantılı bir gerçekkişi ile 9 tüzel kişi bulunuyor. Listede dikkat çekiciolan isim isim ise ABD’de yaşanan firari FETÖ üye-si Muhammet Enes Yılmaz. Firari FETÖ’cünün buülkede iki şirketi bulunuyor. İstanbul CumhuriyetBaşsavcılığı Terör Suçları Soruşturma Bürosu tara-fından yürütülen bir soruşturmada, Yılmaz’ın buşirketler üzerinden Türkiye’deki örgüt mensupla-rına para aktardığı tespit edilmişti. / 6’DA

n Dem PArti İmralı heyetinin siyasi par-ti turu sürüyor. Heyet, CHP Genel Baş-kanı Özgür Özel'i ziyaret etti. CHP Ge-nel Sekreteri Selin Sayek Böke, GenelBaşkan Yardımcısı Gökçe Gökçen veGrup Başkanvekili Gökhan Günaydında yer aldı. 1,5 saati aşkın bir süre de-vam eden görüşme sonrası Özel, şun-ları söyledi: "Değerli heyetimizi misa-fir ettik kendilerini dinledik. Bundansonraki süreçte atılacak tüm adımlariçin Meclis'te tüm siyasi partilerin için-de olduğu güçlü bir komisyon çalışma-sına ihtiyaç olduğunu ifade ettik.”

n Dem PArtili Sırrı Süreyya Önder ise“Çok kapsamlı bir görüşme imkanıbulduk. Önerileri ve endişelerini din-ledik. Özellikle endişe ve itirazlar bi-zim açımızdan destekler kadar anlam-lı. Çünkü bu dar bir kesimin siyasi birmanevrası değil toplumun geleceğiniilgilendiren bir şey” dedi. DEM Partiheyeti, ardından Deva Partisi ile biraraya geldi. DEM Parti heyeti, EdirneKapalı Cezaevinde tutuklu bulunaneski HDP Eş Genel Başkanı SelahattinDemirtaş’ı da ziyaret edecek. Ardın-dan 2. kez İmralı’ya gidecek. / 6’DA

n ÇAlışmA ve Sosyal Güvenlik Bakanı VedatIşıkhan, en düşük SSK ve Bağ-Kur emekliaylığını yüzde 15,75 oranında artırarak 14bin 469 liraya yükselttiklerini duyurdu.Ancak bunun için bir yasal düzenleme ge-rekiyor. Yeni en düşük emekli maaşı Mec-lis’e gelmesi beklenen torba yasa teklifininkabulünün ardından yürürlüğe girecek. Endüşük emekli maaşı geçtiğimiz yıl temmuzayı itibarıyla 12 bin 500 lira olarak belir-lenmişti.

Fransa Cumhurbaşkanı Macron, Elysee Sarayı’nda Fransız büyükelçilere hitaben yaptığı konuşmasında Suriye meselesine değinerek, Fransa tarafından terör örgütü PKK/YPG’ye desteğin devam edeceğini belirtti

Terör sevici
Macron

TERÖRİSTLERE: ÖZGÜRLÜK SAVAŞÇISI
n Suriye’De Beşar Esad rejiminin devrilmesinin ar-dından kurulan geçici hükümetle Batılı ülkelerintemasları devam ederken, Fransa CumhurbaşkanıEmmanuel Macron, ülkenin geleceğiyle ilgili dik-kat çekici açıklamalar yaptı. Elysee Sarayı’ndaFransız büyükelçilere hitap eden Macron, Suri-ye’de “özgür, egemen ve saygın” devlet inşasınayönelik geçiş sürecini destekleyeceklerini belirtti.Macron, bu desteğin uzun vadede süreceğini kay-dederken, Avrupa’nın Suriye’de kurulan geçici hü-kümete yönelik bakışının “safça” olmaması gerek-tiğini ifade etti ve ülkesinin “özgürlük savaşçıları-nı” terk etmeyeceğine dair söz verdi.

İRAN’I GÜVENLİK SORUNU GÖRDÜ
n mAcron, Suriye’de “terörle mücadele konusundaBatı ile ittifak halindeki Kürtleri” yalnız bırakma-yacaklarını ifade etti. Macron bu sözlerle, Fran-sa’nın terör örgütü YPG’ye desteğini sürdüreceği-nin altını çizdi. Orta Doğu’daki diğer konulara dadeğinen Macron, İran’ın Fransa, Avrupalılar, tümbölge ve ötesi için “ana stratejik ve güvenlik tehdi-di” olduğunu söyledi. İran’ı Orta Doğu’daki “temelgüvenlik sorunu” olarak niteleyen Macron, bu so-runun “Fransa, Avrupa ve bölge ülkeleri” dahil çoksayıda ülkeyi ilgilendirdiğini savundu. / 7’De

SANDERS: SiLAH 
SATIŞINI DURDURUN
n ABD’li Senatör ve 2020 seçimleri başkan aday adayı Bernie San-ders, Washington yönetimine İsrail’e silah ve mühimmat satışınıdurdurma çağrısı yaptı. Sanders, X sosyal medya platformundanyaptığı açıklamada, “ABD, halihazırda 45 bin kişiyi öldüren, Gaz-ze’nin konut, sağlık ve eğitim sistemlerini yok eden ve insani yar-dımları engelleyerek açlığa neden olan Netanyahu’nun aşırılık yan-lısı hükümetine daha fazla bomba göndermemelidir” dedi. / 7’De

ABD patlamaları 
sinsi hazırlık için

n mhP Genel Bahçeli Devlet Bahçeli, DEM Parti İmralıheyeti ile bir araya geldikten sonraki ilk grup toplan-tısında konuştu. MHP lideri, “Terör bitecek, Türkiyenefes alacak” dedi. Yeni yılın ilk saatlerinde ABD’deyaşanan patlamaların bir “IŞİD oyunu” olduğunu be-lirten Bahçeli, Suriye’de sinsi bir hazırlık için bu pat-lamaların yapıldığını söyledi. Bahçeli, “ABD’de yeniyılla beraber oynanan DEAŞ oyunu, patlayan bomba-lar, yapılan saldırılar Trump’ın koltuğuna oturmasınasayılı günler kala Suriye’de sinsi bir hazırlığın yapıldı-ğına işaret değilse acaba nedir?” diye konuştu. / 6’DA

DEM PARTİ’NİN MECLİS’TE TEMASLARI SÜRÜYOR

Komisyon talebiKomisyon talebiKomisyon talebiKomisyon talebiKomisyon talebiTBMM Başkanı Numan Kurtulmuş, MHP lideri Devlet BahçeliAK Parti, Gelecek Partisi ve Saadet Partisi ile görüşen DEM Parti İmralı heyeti, dün CHP ve Deva Partisi ile bir araya geldi

n iStAnBul’un Sultangazi il-çesinde şüphe üzerine dur-durulan otomobilden birkadının cesedi çıktı. Kadı-nın eşi tarafından öldürül-düğü ve cesedin gizlenmeküzere başka bir yere götü-rüldüğü belirlendi. Ölen ka-dının Ayşe Çelik olduğu öğ-renildi. Kadının bir yıldıreşi tarafından ölümle teh-dit edildiği belirtildi. Çe-lik’in arkadaşı bir arkadaşı,“Sürekli şiddet uyguluyor-du. Ayşe sürekli dayak yi-yen bir kadındı. Hiçbir sos-yal hayatı olmayan bir an-neydi” şeklinde konuştu.

Bagajdaki 
dehşetten
dram çıktı!

En düşük emekli 
maaşı 14 bin 469 

liraya çıkarıldı

n SerDAr Ortaç ve Mehmet Ali Erbil’in dearalarında bulunduğu ünlü isimlere yöne-lik soruşturma sürerken; Sosyal medya fe-nomeni Kerimcan Durmaz’ın da yasa dışıbahis sitesinin reklamı için düzenlenenkonserde sahne aldığı ortaya çıkmıştı. Sözkonusu görüntülerin ardından İstanbulCumhuriyet Başsavcılığı’nın soruşturmasıkapsamında Durmaz, gözaltına alındı.

Kerimcan Durmaz
gözaltına alındı

yASA Dışı BAhiS 
SoruşturmASı

Firari FETÖ'cünün tüm 
malvarlığı dondurulduHazine ve Maliye Bakanlığı, terör örgütleriyle bağlantılı 44 kişi ve kuru-mun Türkiye’deki tüm malvarlıklarını dondurdu. Listede dikkat çekiciisimler yer aldı. O isimlerden biri de firari Muhammet Enes Yılmaz 

ABD'den Suriye'ye
yaptırım muafiyeti
n ABD, Suriye’ye yönelik yap-tırımları 7 Temmuz 2025’ekadar geçici olarak hafifle-ten bir genel lisans yayım-ladı. Bu karar, elektrik sı-kıntılarını hafifletmeyi veekonomik istikrarı sağla-mayı amaçlarken, HeyetTahrir eş-Şam (HTŞ) liderli-ğindeki yeni yönetime bir işbirliği sinyali olarak değer-lendiriliyor. / 7’De

Esad'la İran'ın 
güçleri de gitti

n Suriye’De Esad rejimini 10yıldan uzun bir süredir des-tekleyen İran destekli güç-lerin, rejimin devrilmesiyleberaber ülkeyi terk ettiğibildirildi. Grupların silah veteçhizatlarını almaya bilefırsat bulamadığı belirtilir-ken, uzmanlar bu hızlı geriçekilmenin, Orta Doğu’yudramatik şekilde yenidenşekillendirdiğini söylüyor.

n Birleşmiş Milletler İnsani İşler Koordi-nasyon Ofisi'nin (OCHA) verilerine göre,İsrail güçleri Ocak 2010 ile Ocak 2025arasında işgal altındaki Batı Şeria’nın A veB bölgelerinde gerçekleştirdiği yıkımlarla2 bin 822 Filistinliyi yerinden etti. Bu sü-reçte, İsrail’in yıkımları nedeniyle zarargören Filistinlilerin sayısı 90 bini aştı. 
n Özellikle 2023’te, Batı Şeria’nın A ve Bbölgelerinde 450’si konut olmak üzeretoplam 493 yapı yıkıldı. 2024’te ise C böl-gesi ve işgal altındaki Doğu Kudüs’teki yı-kımlarla birlikte toplam 1767 ev ve yapıyerle bir edildi, bu durum 4 bin 258 Filis-tinlinin zorla göç etmesine neden oldu. İs-rail’in bu yıkımları 165 bin 55 Filistinlininyaşamını olumsuz etkiledi. / 7’De

İsrail 2024'te Filistinlilere 
ait 1767 yapıyı yerle bir etti
İsrail 2024'te Filistinlilere 
ait 1767 yapıyı yerle bir etti
İsrail 2024'te Filistinlilere 
ait 1767 yapıyı yerle bir etti

n ABD’nin orta kesimlerinden doğuyakasına kadar etkili olan kar yağı-şı ve şiddetli soğuklar 13 eyaletteetkisini sürdürüyor. Olumsuz havaşartları nedeniyle meydana gelenkazalarda en az 9 kişi öldü.
ABD'de kar alarmı

n Çin’in Tibet Özerk Bölgesi’nde 6,8büyüklüğünde deprem meydanageldi. 95 kişinin hayatını kaybetti-ği, 130 kişinin yaralandığı deprem-de 1000’den fazla yapı çeşitli sevi-yelerde hasar gördü. / 6’DA

Tibet'te deprem
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Kamu Hastaneleri 
Hizmetleri Başkanı 
Yusuf Geylani ile Bitlis 
Devlet Hastanesi'ne 
giden İl Sağlık Müdürü 
Gökhan Güzeltaş, 
Başhekim Serhat 
Göncü'den çalışmalar 
hakkında bilgi aldı. 

 
Mesai dışında gönüllü 

olarak poliklinik 
hizmeti veren doktor
ları ziyaret eden 
Güzeltaş, doktorlara 
teşekkürlerini iletti, tatlı 
ikramında bulundu. 

 
Hafta içi 17.0020.00 

saatlerinde muayene 
olmak için hastaneye gi
denler ise uygulamadan 
duydukları mem
nuniyeti dile getirerek, 
İl Sağlık Müdürlüğü ile 
hastane yetkililerine 
teşekkür etti. 

 
Güzeltaş, gazetecilere, 

yaklaşık 3 ay önce 
göreve başladığını ve bu 
sürede vatandaşların 
MHRS'den randevu bu
lamama sıkıntısı 
yaşadığını gördüklerini 
söyledi. 

 
Bu konuya öncelik 

vererek yaklaşık 2 ay 
önce proje şeklinde bir 
çalışma başlattıklarını 
anlatan Güzeltaş, şöyle 
konuştu: 

 

"Kadın hastalıkları ve 
doğum uzmanı 
olduğum için öncelikle 
bu branştaki doktor
larla bir araya gelerek 
çalışma başlattık. Mesai 
sonrası poliklinik üzer
ine bir projeydi. Bunu 
denedik. Sağ olsun bizi 
kırmayan hekimlerimiz, 
2 ay boyunca gönül
lülük esasıyla hasta bak
maya başladı. 2 ayın 
sonunda Tatvan Devlet 
Hastanesinde 6, Bitlis 
Devlet Hastanesinde ise 
bir hasta beklemek
teydi. Projemizin etkili 
olduğunu görünce veri
lerimizi Bakanlıkla pay

laşarak bunu 
geliştirmek istedik. 
Mesai dışı akşam polik
liniğini il geneline ya
yarak en azından 
bekleyen hastalarımızın 
erken safhada sağlık 
hizmetlerine ulaşmasını 
hedefledik. Bunun için 
başhekimlerimizi de de
vreye koyarak il geneli 
çalışma başlattık." 

 
Ana ve yan 

branşlarda vatandaşlara 
akşam mesai sonrası 
poliklinik hizmeti vere
ceklerini belirten 
Güzeltaş, haftada yak
laşık 200 hastaya bak

mayı hedeflediklerini, 
bu şekilde bekleyen 
talepleri eritmeyi plan
ladıklarını bildirdi. 

 
Güzeltaş, öncelikli 

olarak MHRS'de sıra 
bekleyen hastalara 
ulaşacaklarını an
latarak, şunları kaydetti: 

 
"Hastalarımızı tek tek 

arıyoruz. Bunun 
yanında ayaktan hasta 
kabulü de yapılmak
tadır. Bitlis merkez, Tat
van, Hizan, Ahlat, 
Adilcevaz ve Güroymak 
Devlet hastanelerinde 2 
ay sürecek bu projeyle 

ildeki sağlık hizmet
lerinin sunumunu artır
mayı hedeflemekteyiz. 
Gönüllülük esasına 
dayanan bir hizmet 
olduğu için başta doktor 
arkadaşlarım olmak 
üzere tüm sağlık 
çalışanlarına teşekkür 
ediyorum. Mesai son
rası akşam polikliniği 
hizmetimiz pazartesi 
günü başladı. 2 ay süre
cek bu uygulamayla 
MHRS'de randevu 
bekleyen hastalarımızın 
taleplerini yerine getire
ceğiz." 

 
     BÜLTEN HABERİ

Genellikle bel fıtığı ve belde oluşacak 
diğer problemlerle karıştırılan dar kanal 
hastalığında doğru teşhis ve tedavinin 
yapılması hayli önem taşıyor. Sıklıkla 
yürümekle, ayakta durmakla ve beli geri 
eğmekle ağrı, uyuşma, dolgunluk hissi, 
yanma, kramp veya bu hastalığın belirtileri 
arasında yer alıyor. 

 
Dar kanal hastalığı nedir ? 
 
Yaşlanmanın bir getirisi olarak dejener

atif değişiklikler ileriki yıllarda, ana ve yan 
kanalda daralmaya neden olur. Hem 
yaşlanmanın getirisi hemde fıtık ameliy
atının sonucu olarak omurlar arası disk ve 
faset eklemin yüksekliği azaldıkça, disk 
mecburi bulging(fıtık) yapar, genişlemiş 
faset eklem ve kalınlaşmış veya mecburen 
kıvrılmış ligamentum flavum kanalı dar
altır. Yumuşak doku kalınlaşmaları, dar 
kanalın %40’ından sorumludur. Beli 
arkaya eğmekle kalınlaşmış ve kıvrılmış 
ligamentum flavum, kanal içine doğru 
kıvrıldığı ve faset eklem kireçlendiği için 
hasta çeşitli rahatsızlıklar  hisseder ve öne 
eğilmek zorunda kalır. Spinal kanalın şekli, 
sirküler, oval veya yonca yaprağı şeklinde 
olabilir. Bu şekil farklılığı MRI görün
tüsünde oval olması gerektiği beklentisine 
girip kafa karışıklığına neden olabilir. Her 
ne kadar disk dejenerasyonu yaşla birlikte 
başlar denilse de kilo ve ağır iş yapmak 
darlığa daha çok neden olmaktadır. Ayrıca 
anlatımlar genellikle yaşlanmaya 
bağlanıyor olsa da nizami olmayan bel kul
lanımlarından ve ameliyat ile disk ar
alığının daraltılmasından kaynaklanan 
disk yükseklik kaybı, ana kanalın ve fora
menin(yan kanal) yüksekliğini azaltarak 
kanalın daralmasına ve sinir liflerinin 

basıya uğramasına neden olabilmektedir. 
Bel bölgesinde kanalın normal önarka 
çapı, 1525 mm'dir. Klasik bilgi  olarak bu 
çapın, 1013 mm arasında olmasına göre
celi stenoz, 10 mm’den az olmasına ise 
mutlak stenoz denilmekedir. Ancak bu 
darlıklara sahip olmasına rağmen hiçbir 
bulgu vermeyen bireylerin oranı da az 
değildir. Her insanın patolojik değişiklik
lere karşı mukavemeti, uyum sağlama ka
biliyetleri farklıdır. Bu bakımdan, MRI’da 
çok az bası görüntüsüyle, agresif seyreden 
klinik durumlar olabildiği gibi, ciddi bası 
görüntülerine rağmen şikayeti olmayan in
sanlar hayli fazladır. Bu farklılık bilimsel 
olarak yeterince açıklanamamaktadır. 

 
Belirtileri nelerdir ? 
 
En sık yürümekle, ayakta durmakla ve 

beli geri eğmekle ağrı, uyuşma, dolgunluk 
hissi, yanma, kramp veya güçsüzlük 
şikayetleri ortaya çıkmaktadır. Ayrıca bel 
ağrısı da sık görülen bir şikayettir. İdrar ve 
barsak problemleri veya ciddi güçsüzlük 
gibi nörolojik bulgular  bu hastalarda sık 
değildir. Öne eğilme, oturma ve yatma, 
semptomların rahatlamasına neden olur. 
Hastalar, öne eğilerek, günlük yaşam 
içinde kendilerini bulgulardan korumaya 
çalışırlar. Bu  hastalar için yokuş çıkmak, 
araba kullanmak ve bisiklete binmek 
genelde şikayete neden olmamaktadır. 

 
Hangi hastalıklarla karıştırılır ? 
 
Bu hastalar damar hastalıkları ile 

karıştırılabilir. Ayrıca, önceden mevcut 
olan periferik arter tıkayıcı hastalığı, 
nöropatik hastalıklar, kalça problemleri, 
multipl skleroz varlığı açısından dikkatlice 

incelenmelidir.  Bel fıtığı ve Lomber 
spondiloz ile karıştırılabilir. Lomber 
spondiloz bacaklarda ciddi ağrı veya anor
mal duyunun saptanmadığı, genellikle bel 
ağrısıyla seyreder. Disk yükseklik kaybı, 
end plate osteofitleri, faset osteofitleri, 
spondilolistezis ve disk herniyasyonları, 
foraminal stenoz yapan nedenler arasın
dadır. Doğumsal (cücelerde olduğu gibi 
toplumda normal bir olay olarak da 
karşımıza çıkabilir) ve kazanılmış olabilir. 
Doğumsal olanlarda, pediküller 
normalden daha kısa ve birbirine daha 
yakındır ve bulgular daha az ılımlı bulgu
larla ve daha erken bir yaş döneminde 
bulgu verir.  Dejeneratif dar kanalda ise 
ileri yaşlarda bulgular görülmekte ve en 
sık yürümekle, ayakta durmakla ve beli 
arkaya eğmekle şikayetler ortaya çıkmak
tadır. 

 
Kimlerde daha çok görülür ? 
 
Dejeneratif dar kanala sahip hastalar, 60 

yaş civarında ve Kadınlarda daha çok 
görülmektedir. En sık L4L5 seviyesi tutul
makta ve birkaç seviyede de olabilmekte
dir. 

 
Tanısı nasıl konulur ? 
 
Lomber dar kanalı olan hastalar, sıklıkla 

bacak ağrısı şikayeti ile gelmekte olup 
genellikle, nörojenik kladikasyo her iki 
bacak veya  tek taraflı bacak ağrısı şek
linde karşımıza çıkmaktadır. Bu hastalar, 
ağrı, uyuşma, dolgunluk hissi, yanma, 
kramp veya güçsüzlük hissedebilirler. 
Nörolojik muayene sıklıkla normaldir ve 
nörolojik değişikliklerden, sıklıkla yan 
kanal giriş yeri darlığı sorumludur. 

Muayene sonrası röntgen, MRI ve BT ile 
tanı koymak mümkündür. 

 
Tedavisi nedir ? 
 
Ameliyat dışı tedavi  daha çok klinik 

tecrübeye dayanmaktadır. Ağrı kesici te
davinin iyileşmeye katkısını beklemiyoruz. 
Özellikle  yaşlı ve hipertansiyon, diyabet, 
kalp damar hastalığı olan hastaların, rom
atizma ilacı olarak bilinen ağrı kesicilerin 
kullanımıyla oluşabilecek kalpdamar sis
temi, böbrek ve midebarsak risklerinden 
olabildiğince uzak durmaları tavsiye 
edilmektedir. 

 
Fizik tedavi uygulamaları yanında özel

likle fleksiyon temelli egzersiz programına 
tabi olmaları gerekir. Korse, Epidural 
steroid enjeksiyonu, Osteopatik Manuel 
Terapi, Proloterapi, Kuru iğneleme, sabit 
bisiklet, kaplıca tedavi seçenekler arasında 
hastanın hizmetine sunulabilir. Hastaların 
çoğunluğu cerrahi dışı tedavilerle hayat
larını idame ettirebilir. 

 
Yapılan bilimsel çalışmalar, gerekli te

daviler yapılıp önlem alınan hastaların 
kısa ve uzun dönem takiplerde, ameliyat 
dışı tedaviye daha iyi yanıt verdiğini 
göstermiştir. Ancak kesin tanı alıp cerrahi 
tedavi görmek zorunda kalan hastaların  
da daha iyi duruma geldikleri saptan
mıştır. Fıtığın da kanalı daralttığı göz 
önüne alınacak olursa fıtığın geri çekilmesi 
halinde kanal darlığı ortada kalkmaktadır. 
Kemik ve bağ büyümeleri, bel kayması  
veya tümöral oluşuma bağlı dar kanal için 
kesin tanı konulması halinde ameliyat 
yapılmalı ve bundan kaçınılmamalıdır. 
Uygun hasta seçimi, cerrahi tedavi ile 
başarı elde etmenin en önemli noktasıdır. 
Hastalarımız cerrahi tedavi sonrası da 
gerekli fizik tedavi prosedürlerini titizlikle 
uygulamaya devam etmelidir. Aksi 
takdirde ilerleyen aylaryıllar içinde yeni 
sorunlarla karşılaşabilmektedirler.  

       BÜLTEN HABERİ

Sağlık Bakanlığınca hazırlanan "Ayakta Teşhis ve Te
davi Yapılan Özel Sağlık Kuruluşları Hakkında Yönet
melikte Değişiklik Yapılmasına Dair Yönetmelik", 
Resmi Gazete'nin bugünkü sayısında yayımlandı. 
 
Değişiklikle, estetik amaçlı uygulamaları gerçek

leştirebilecek hekim ve sağlık kuruluşu kapsamı 
genişletildi. 
 
Daha önce, sağlık kuruluşlarında gerekli fiziki 

mekan ve asgari tıbbi donanımın sağlanması şartıyla 
estetik işlemleri yalnızca dermatolog, plastik cerrah 
ve medikal estetik sertifikası bulunan hekimler yapa

biliyordu. 
 
Yönetmelik değişikliğiyle tıp eğitimi müfredatları 

uygun olan veya onaylanmış sertifikalı eğitimleriyle 
yetkinlik edinen hekimler de sağlık kuruluşlarında, 
gerekli fiziki mekan ve asgari tıbbi donanımın sağlan
ması şartıyla estetik işlemleri gerçekleştirebilecek. 
 
Değişiklikle, uygulayıcı hekim kapsamı genişlediği 

için kamuda hekim istihdamında yaşanan sorunların 
da önüne geçilmesi hedefleniyor. Yeni yönetmelikle 
estetik amaçlı uygulamaların yapılabileceği sağlık ku
ruluşlarının sayısı da fiilen arttı.

Bitlis'teki hastanelerde  
doktorlar gönüllü olarak mesai 

dışı poliklinik hizmeti veriyor 

YÜRÜRKEN BELİNİZ AĞRIYORSA DİKKAT ! 

Erzurum Şehir  
Hastanesi'nde akşam 

poliklinik hizmeti 
başladı 

Medikal estetik işlemi yapacak hekim kapsamı genişletildi 

İl Sağlık Müdürlüğünden yapılan açık
lamaya göre, Erzurum Şehir Hastanesi, 
Erzurum Ağız ve Diş Sağlığı Merkezi, 
Hınıs, Horasan, Karayazı, Oltu, Tekman, 
Tortum'daki ilçe devlet hastanelerinde 
ocak ayında mesai saati dışında polik
linik hizmeti başladı. 

 
Buna göre Erzurum Şehir Hastane

si'nde, üroloji, kadın hastalıkları ve 
doğum, kulak burun boğaz, göz, orto
pedi, çocuk immünoloji ve alerji, çocuk 
endokrin, çocuk nöroloji, cildiye, göğüs, 
göğüs cerrahı, psikiyatri, plastik, rekon
strüktif ve estetik cerrahi, beyin ve sinir 
cerrahisi, gastroenteroloji, patoloji, 
radyoloji, nükleer tıp birim ve polik
linikleri ile Ağız Diş Sağlığı Merkezi ve 6 
ilçedeki hastanelerde akşam muayene 
hizmeti sunuluyor. 

 
İl Sağlık Müdürü Gürsel Bedir, vatan

daşların sağlık hizmetine ulaşımını ko
laylaştırmak ve sağlık hizmeti kalitesini 
artırmayı amaçladıklarını belirtti. 

 
Bu kapsamda hastanelerde akşam po

likliniklerine devam ettiklerini aktaran 
Bedir, "Akşam polikliniği olmayan 
ilçelerimizde hekimlerimizin randevu 
kapasiteleri artırılmış olup ihtiyaç duru
munda bu ilçelerde de planlama yapıla
caktır. Desteklerinden ötürü hekim 
arkadaşlarıma teşekkür ediyorum.182 
nolu numarayı arayarak veya cep telefo
nunda MHRS uygulaması üzerinden 
randevu oluşturarak muayenelerimizi 
yaptırabiliriz. Herkes için sağlık diliy
oruz." ifadelerini kullandı.
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KAYSERİ'DE husumetlisinin ba-
basını silahla öldürdüğü gerekçe-
siyle yargılanan sanık müebbet ha-
pis cezasına çarptırıldı. 

1. Ağır Ceza Mahkemesi'nde gö-
rülen duruşmada, tutuklu sanık 
U.Y, maktul Y.A'nın müşteki yakın-
ları ve sanık avukatları hazır bu-
lundu. 

Duruşma savcısı mütalaasında, 
sanığın "kasten öldürme" ve "kas-
ten yaralama" suçundan cezalandı-
rılmasını istedi. 

Mahkeme başkanı tarafından 
son sözü sorun sanık U.Y, mütalaa-
yı kabul etmediğini ve kasıtlı ola-
rak bir şey yapmadığını iddia etti. 

Yaptıklarından pişman olduğu-
nu dile getiren U.Y, "Rahmetliye 
karşı husumetim yoktu. Onun bana 
karşı husumeti olabilir. Beni tehdit 
ettiler. Kastım yoktu. Maktulün öl-
düğünü Emniyet'e ifade vermeye 
gittiğimde öğrendim. Yaptıklarım-
dan pişmanım, affınıza sığınıyo-
rum." dedi. 

Duruşmada dinlenen bazı müş-
tekiler, sanıktan şikayetçi oldukla-
rını belirterek, en ağır şekilde ceza-
landırılmasını istedi. 

Mahkeme heyeti sanık U.Y'ye 
"kasten öldürme" suçundan müeb-
bet, D.K'yi yaraladığından "kasten 
yaralama" suçundan 2 yıl 4 ay 3 
gün, "ruhsatsız silah kullanma" su-
çundan ise 4 bin 500 lira para ce-
zası verdi. 

Duruşmada bazı müşteki yakın-
ları mahkeme heyetinin verdiği ka-
rarı alkışladı. 

‐ Olay 
U.Y, 12 Haziran'da, Melikgazi il-

çesi Battalgazi Mahallesi Selçuklu 
Sokak'ta, önce arkadaşı D.K'yi ta-
bancayla yaralamış, ardından aynı 
silahla oğluyla husumetli olduğu 
Y.A'yı yaralamıştı. Hastaneye kaldı-
rılan yaralılardan Y.A. kurtarılama-
mış, U.Y. ise tutuklanmıştı. AA

Kayseri'de  
husumetlisinin 

babasını öldüren 
sanığa müebbet 

hapis cezası 

ANTALYA'DA bisiklet kazası ih-
barına giden sağlık ve trafik ekiple-
ri kazaya rastlamazken, telefonla 
ulaştıkları kazazedeleri bankama-
tik önünde pazarlık yaparken bul-
du. Antalya'nın Manavgat ilçesinde 
meydana gelen olayda, 1112 Acil 
Çağrı Merkezine gelen Şelale Ma-
hallesinde bisiklet kazası ihbarı, 
112 sağlık ve Manavgat Emniyet 
Müdürlüğü Trafik Denetleme Büro 
Amirliği ekiplerini alarma geçirdi. 
Olay yerine gelen trafik ekipleri, 
verilen adreste kazaya rastlayama-
yınca ihbarda bulunan vatandaşa 
telefonla ulaştı. Ekipler kazaya ka-
rışan tarafları ve araçları Zübeyde 
Hanım Caddesinde bulunan bir 
bankamatiğin önünde buldu. 

Kazazedeleri para çekerken 
buldular 

Kendi aralarında pazarlık yap-
tıkları ve anlaştıkları belirlenen 
araç sürücülerinin bankamatikten 
para çekmek için olay yerini terk 
ettikleri öğrenildi. Acı çektiği göz-
lenen bisiklet sürücüsü, trafik poli-
sinin ısrarına rağmen otomobil sü-
rücüsüyle zararının karşılanması 
konusunda anlaştıklarını belirte-
rek hastaneye gitmeyeceğini dile 
getirdi. Trafik ekiplerinin otomobil 
ve sürücülerin eksiklerini ve alkol 
kontrollerini yapmasının ardından 
kazazedeler olay yerinden ayrıldı. 

HABER MERKEZİ

Polis ekibi  
kazazedeleri ATM 
başında pazarlık 
yaparken buldu 

İstanbul'da oto yedek parça 
kaçakçılarına yönelik düzenle-

nen operasyonlarda, piyasa 
değeri 110 milyon lirayı bulan 
2 lüks otomobil ile çeşitli mar-

ka ve modelde çok sayıda ye-
dek parçası ele geçirildi. 

İstanbul'da 110 milyon liralık kaçak 
oto yedek parçası ele geçirildi 

Araçtan ses sistemi çalan hırsız güvenlik kamerasına yakalandı 
TOKAT'IN Zile ilçesin-

de girdiği aracın ses siste-
mini çalan hırsızlık şüp-
helisi güvenlik kamerası-
na yakalandı. 

Minareisağır Mahallesi 
Trabu Sokakta park halin-
deki aracına binen İsmail 
Koçyiğit, ses sisteminin 
çalışmadığını fark etti. 
Koçyiğit, ses sistemine ait 
kabloları kontrol etmek 
için aracının bagaj kapağı-
nı açtı. Aracının amfisinin 
yerinde olmadığını fark 
eden Koçyiğit evinin 
önündeki güvenlik kame-
rası kayıtlarını inceledi. 
Kamera görüntülerinde 
gece saat 03.00'te bir kişi-
nin ses yükseltme cihazını 
söktükten sonra alıp olay 
yerinden uzaklaştığını 
gördü. Koçyiğit, polise gi-

dip suç duyurusunda bu-
lundu. Yaşananları anla-
tan Koçyiğit, "İşe gitmek 
için aracıma bindiğimde 
teybin çalışmadığını fark 
ettim. Kabloları kontrol 
etmek için bagajı açtığım-
da ses sistemimin yerinde 
olmadığını gördüm. Evi-
min önündeki güvenlik 
kamerasına baktığımda, 
gece saat 03.00'te bir kişi-
nin ses yükseltme cihazını 
söktükten sonra alıp olay 
yerinden uzaklaştığını 
gördüm. Görüntüleri em-
niyet güçlerine verdim ve 
şikayetçiyim. Şüphelinin 
bulunmasını bekliyorum" 
dedi. Polis, güvenlik ka-
meralarındaki görüntü-
lerden şüphelinin kimliği-
ni belirlemeye çalışıyor. 
HABER MERKEZİ

Diyarbakır'da  
evlerden hırsızlık 

yaptıkları  
gerekçesiyle  

yakalanan  
14 şüpheli tutuklandı 

DİYARBAKIR'DA hırsızlık 
operasyonunda gözaltına alınan 
14 şüpheli tutuklandı. 

İl Emniyet Müdürlüğü Asayiş 
Şube Müdürlüğü Hırsızlık ve Yan-
kesicilik Büro Amirliği ekipleri, 
evlerden yapılan hırsızlık olayla-
rına karışan zanlıların yakalan-
ması için çalışma yürüttü. 

Çalışmada, bohçacı kılığında 
güvenlik kamerası bulunmayan 
apartmanlara giren ve girdikleri 
bir evden ziynet eşyası çalan şüp-
heliler, bir apartmanın ve taksi-
nin güvenlik kameralarınca kay-
dedildi. 

Şüphelilerin belirlenmesi üze-
rine düzenlenen "Avcı" adlı ope-
rasyonda, 14 şüpheli yakalandı. 

Emniyetteki işlemlerinin ar-
dından adli mercilere sevk edilen 
zanlılar tutuklandı. 

Şüphelilere ait 10 milyon lira 
değerinde ev, arsa ve araçlara el 
konuldu. 

Zanlılardan birinin, hırsızlık 
olayı öncesi, daha önce işlediği 
suçlardan denetimli serbestlik 
kapsamında polis merkezine 
imza atmak için gittiği ve burada 
güvenlik kamerasınca kaydedil-
diği belirlendi. AA

ANKARA'NIN Yenimahalle ilçe-
sinde kaldırımda yürüyen bir va-
tandaş, başıboş köpek sürüsünün 
saldırısına uğradı. Köpekler yere 
yatırdıkları vatandaşı kollarından 
ve bacaklarından defalarca ısırırdı. 

Olay, Yenimahalle'de Şehit Sü-
leyman Şahin Caddesi'nde meyda-
na geldi. Kaldırımda yürüyen bir 
vatandaşın etrafını 9 tane başıboş 
köpek sürüsü sardı. Köpeklerin 
bacağını ısırması sonucu yere yığı-
lan vatandaş, elleriyle kendini sa-
vunmaya çalıştı. Köpeklerin, va-
tandaşın montunu ve pantolonunu 
dişleriyle çekiştirerek yere yatardı. 
Köpeklerin ısırdığı adam olay ye-
rinden kaçmaya çalıştığı esnada 
köpekler tarafından tekrar baca-
ğından ve kolundan ısırılarak yere 
yatırılmak istendi. Koşmaya de-
vam eden vatandaş, o sırada cad-
dede ilerleyen bir arabanın kendi-
sine yaklaşmasıyla köpeklerden 
kurtulmayı başardı. O anları ise 
mahalle sakinleri cep telefonu ka-
merasıyla kayda aldı. Vatandaşlar 
ise belediyenin başıboş köpeklerin 
toplanmasını istiyor. 

Aynı caddede başıboş köpek 
saldırıları tekrarlanmaya de‐
vam ediyor 

Bunu yanı sıra olay yerinde bir 
başka daha başıboş köpek saldırısı 
meydana geldi. Kaldırımda yürü-

yen bir vatandaş, köpeklerin saldı-
rısına uğradı. Kendisini elindeki 
poşet ile korumaya çalışan vatan-
daş olay yerinden can havliyle hız-
la uzaklaştı. 

"Bir insan yatırsalar yiyecek‐
ler" 

Daha önce aynı caddede başı-
boş köpeklerin saldırısına uğradı-
ğını söyleyen mahalle sakinlerin-
den Samet Gökdoğan, İHA muha-
birine yaptığı açıklamada, "Hayvan 
severler diyor ki 'bunlara bir şey 
yapmayın' Aslında kendi çocukla-
rını burada kapıp öldürse iyi mi? 
Bence devlet bunları ya uyutacak 
ya da barınağa alıp bakacak. Bura-
da her gün böyle. Biz de aynı bura-
dan geçerken zaten şuradan do-
landık ve şuradan baktığımda te-
pede hayvanlar görmeyince bura-
dan geçtik. Geçen beni de o kova-

ladı. Hatta araba durdu da yani kö-
pekleri gönderdi. Ya uyutacaklar 
ya da bir yerde bakacaklar. Bir in-
san yatırsalar yiyecekler" ifadele-
rini kullandı. 

"Köpekler kemikleri burada 
yedikleri için burayı yurt belle‐
diler" 

Mahalle sakinlerinden Mustafa Bos-
tancıoğlu ise açıklamasında, "Ben on 
iki yıldır burada oturuyorum. Geldi-
ğimde burada biraz köpek sayısı vardı. 
5-6 tane zararı yoktu. Sonradan köpek-
leri burada bir besleyici grubu türedi. 
Geliyorlar arabalarıyla köpeklere gün-
de 2-3 sefer kemik veriyorlar. Köpekler 
kemikleri burada yedikleri için burayı 
yurt bellediler. Bir yere gitmiyorlar. Yo-
lun kenarında bekliyorlar. Durup du-
rurken birden köpeklerin saldırısı baş-
lıyor üzerinize geliyorlar. Bu şekilde 
yıllar geçti. HABER MERKEZİ

OLAYLA bağlantılı 2 şüphelinin yakalandığı operasyonda 
ele geçirilen ürünler emniyette sergilendi. Edinilen bilgiye 
göre, İstanbul Emniyet Müdürlüğü'ne bağlı Kaçakçılık Suçla-
rıyla Mücadele Müdürlüğü ekipleri, yurda kaçak yollarla soku-
lan otomobil yedek parçalarının Kadıköy ve Beykoz ilçelerin-
de bulunan depo ve iş yerlerinde saklanarak piyasaya sürül-
düğü bilgisine ulaştı. Kaçakçılıkla mücadele kapsamında yü-
rütülen soruşturma çerçevesinde harekete geçen polis, Türki-
ye'ye çeşitli gümrük kapılarından sokulduğu anlaşılan yüklü 
miktarda yedek parçanın Beykoz ve Kadıköy ilçelerinde sak-
landığı adresleri tek tek tespit etti. Belirlenen iş yeri ve depo-
lara 19 Aralık 2024 ve 3 Ocak 2025 tarihlerinde baskın dü-
zenlendi. Kaçakçılık polisince düzenlenen operasyonda hakla-
rında yakalama kararı bulunan 2 şüpheli gözaltına alındı. Bas-
kın yapılan adreslerdeki aramalarda ise piyasa değeri yaklaşık 
110 milyon lirayı bulan çeşitli marka ve modelde 2 lüks oto-
mobil, 51 araç tamponu, 27 araç kaputu, 61 far, 96 stop lam-
bası, 36 çamurluk, 20 amortisör, 78 araç kapısı ve 118 adet 
muhtelif araç yedek parçası ele geçirildi. Yakalanan 2 şüpheli 
ile ilgili yürütülen tahkikat işlemleri devam ederken, ele geçi-
rilen otomobiller ve yedek parçaları İstanbul Emniyet Müdür-
lüğü'nün Fatih'teki Vatan Caddesi yerleşkesinde sergilendi.  

 HABER MERKEZİ

Başıboş köpekler yere yatırdıkları 
vatandaşı defalarca ısırdı 
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Sendrom ne demektir?-Sendrom, belirli bir grup belirti ve sempto-mun bir araya gelerek oluşturduğu bir sağlık duru-munu ifade eder. Psikolojide, bir sendrom genellik-le belirli bir deneyim, durum veya bozuklukla iliş-kili bir dizi duygusal, düşünsel ve fiziksel tepkininbir araya gelmesiyle ortaya çıkar.
Âşık anne sendromunu açıklar mısınız?-Âşık anne sendromu, genellikle kayınvalide-gelin ilişkilerinde gözlemlenen, kayınvalideninkendi çocuğuna aşırı düşkün olması ve gelinle re-kabet halinde olması durumudur.  
Temel özellikleri nelerdir peki?-Âşık Anne Sendromunun temel özellikleri; an-nenin çocuğuna aşırı bağlı hissetmesi, ondan ayrıl-mayı zor kabul etmesi, kendi çocuğuna olan ilgisiniazalttığına inandığı için gelinini kıskanması, çocu-ğunun hayatına aşırı müdahale ederek onun ka-rarlarını ve ilişkilerini kontrol etmeye çalışması,gelinle sürekli bir rekabet içinde olması gibi belir-tilerdir.
Kayınvalidelerin çocuğuna aşırı bağımlılığı-

nın kökünde neler yatıyor?-Bazı kayınvalideler, kendi çocukluklarında ya-şanılan eksiklikleri çocuklarında tamamlamaya ça-lışabilir. Çocukları evlendikten sonra boşluk hisse-den kayınvalideler, bu durumu aşırı bağlılık ile ka-patmaya çalışabilir. Düşük özsaygıya sahip olan ka-yınvalideler, çocuklarının başarısıyla kendi değer-lerini kanıtlama ihtiyacı duyabilir.
Rekabet duygusu üçlü bir mutsuzluk sebebi

midir?-Elbette öyledir. Anne-oğul-eş arasındaki reka-bet; aile ilişkilerinde gerginliğe ve çift arasındakiilişkide sorunlara sebep olacaktır.

İlginin kıvamının bir ölçüsü var mıdır peki?-Evet, annelerin çocuklarına dozunda ilgi gös-termesi çok önemli. İlginin fazlası ya da azı çocuk-ların gelişiminde sorunlara yol açabilir. Dengeli veölçülü ilgi, çocukların hem bağımsızlıklarını kazan-malarına hem de duygusal güvenliklerini sağlama-larına yardımcı olur.
Bu annelerin eşleriyle tam bir sevgi iletişimi

yaşayabildiğini söyleyebilir miyiz?-Hayır, tam tersi bir durum söz konusudur.Anne, eşinden alamadığı sevgiyi ve duygusal tat-mini çocuğundan almaya çalışmaktadır.
Âşık anne sendromu ne zamandır çocukluk

evresinde görülmeye başlandı?-Âşık anne sendromu olarak bildiğimiz, annele-rin çocuklarına duydukları aşırı bağlanma ve koru-ma içgüdüsü, aslında yeni bir kavram değil. Ancak,bu kavramın bugünkü anlamıyla ve bu kadar sıktartışılması, modern toplumların değişen aile yapı-sı, çocuk yetiştirme anlayışıyla ve sosyal medya ve-silesi ile görünür olmasıyla yakından ilişkili.

Çocuğun sağlıklı gelişmesine mâni olan bir du-
rum olduğu anneler tarafından bilinmiyor mu?-Çoğu anne, doğal olarak çocuklarının iyiliğinidüşünür ve onların sağlıklı gelişimini desteklemekister. Ancak, bazen farkında olmadan çocuğa eşgibi davranmak gibi dinamikler, bilinçli olmayannedenlerle ortaya çıkabilir. Bu tür davranışların,çocuklar üzerindeki olumsuz etkileri yeterince bi-linmeyebilir. 

Annenin muhtemel maruz kalacağı ne gibi
psikolojik sorunlar söz konusu?-Anne, çocuğuna aşırı duygusal yatırım yaptı-ğında, zamanla duygusal olarak tükenebilir. Eşin-

den alamadığı duygusal tatmini çocukta arayananneler, beklentilerinin karşılanmaması durumun-da depresyona yatkın hale gelebilirler. Çocuğa aşırıbağımlılık, sürekli endişe ve kaygıya neden olabilir.Anne, çocuğunun her hareketini kontrol etme ihti-yacı hissedebilir.
Çocuk açısından bu durum kişilik gelişmesi-

nin yanı sıra okul başarısına da ket vurur mu?-Evet, annenin çocuğuna eş gibi davranması,çocuğun kişilik gelişimini olumsuz etkileyebileceğigibi, okul başarısını da olumsuz yönde etkileyebi-lir. Annenin duygusal talepleri, çocuğun okul çalış-malarına odaklanmasını zorlaştırabilir, sürekli an-nesinin beklentilerini karşılamaya çalışmak, ço-cukta stres ve anksiyeteye yol açabilir ve bu daakademik performansını olumsuz etkileyebilir. Ço-cuk, kendi başına çalışma ve problem çözme bece-rilerini geliştirmede zorlanabilir, çünkü aşırı koru-yucu bir anne bu becerilerin gelişmesini engelle-yebilir.
Âşık annenin çocuğa eşi gibi davranmasın-

da çocuğun baba figürüne bakışı nasıl oluyor?-Çocuk, annesinin tüm duygusal enerjisini ken-disine yönelttiğini gördüğünde, babayı dışlanmışveya önemsiz olarak görebilir, babanın rolünü tamolarak anlayamayabilir ve bu da rol karmaşasınayol açabilir.
Annenin eşinden görmediği duygusal deste-

ği çocuk üzerinden karşılanması etik mi?-Bu durum, etik açıdan oldukça karmaşıktır.Annenin duygusal ihtiyaçlarını çocuğu üzerindenkarşılamaya çalışması, hem anne hem de çocukiçin sağlıksız bir dinamik yaratabilir. Çocuklarınduygusal ve psikolojik olarak sağlıklı gelişimleri,ebeveynlerin temel sorumluluğudur. Çocuğun duy-gusal yüklerle aşırı yüklenmesi, onun sağlıklı birşekilde büyümesini engelleyebilir. Çocukların, ebe-veynlerinin duygusal boşluklarını doldurma yükü-nü taşımaları adil değildir.
Bu kişilerin çocukluk travmalarına maruz

kaldığı söylenebilir mi?-Evet, bu tür davranışların kökeninde çocukluktravmaları olabilir. Çocukluk döneminde yaşananduygusal eksiklikler, ihmal veya istismar gibi trav-matik deneyimler, bireylerin yetişkinlikte sağlıksızilişki dinamikleri geliştirmelerine yol açabilir. Butür travmalar, bireylerin duygusal ihtiyaçlarını kar-şılamak için çocuklarına aşırı bağımlı hale gelme-lerine neden olabilir.
Âşık anne olguları daha çok eş kaybı veya

boşanmış annelerde mi görülüyor?-Eş kaybı veya boşanmış annelerde aşırı dere-cede çocuğa düşkün olma olgusu daha sık görüle-bilir, ancak bu durum sadece boşanmış ya da eşkaybı yaşayan annelerle sınırlı değildir. Herhangibir anne, çeşitli kişisel, duygusal veya geçmiş trav-matik deneyimlerden dolayı çocuğuna aşırı bağım-lı hale gelebilir. Her aile dinamiği farklıdır ve bu türeğilimlerin altında yatan sebepler çeşitlilik göste-rebilir.
Âşık annelerin çocuklarından beklentileri sı-

nırlanabilir mi?-Evet, aşık annelerin çocuklarından olan bek-lentileri sınırlanabilir ve bu, hem annenin hem deçocuğun sağlıklı gelişimi açısından önemlidir. Far-kındalık ve eğitim, duygusal destek, kendi ilgileri-nin peşinden gitmek annenin çocuğundan beklen-tilerini sınırlamasına yardımcı olacaktır.
Âşık annelerin çocukları ilerde sağlıklı bir

aile kurabilirler mi?-Âşık annelerin çocukları ileride sağlıklı bir ailekurabilirler, ancak bu durum bazen zorlayıcı olabi-lir. Çocuklukta yaşanan sağlıksız ilişki dinamikleri,kişinin yetişkinlikteki ilişkilerine de yansıyabilir.Bu tür deneyimlerin üstesinden gelmek ve sağlıklıilişkiler kurmak zor olduğunda profesyonel destekalmak işi kolaylaştıracaktır. 
Âşık anneler bu bağımlılıklarını sosyal mec-

ralarda fotoğraf ve videolarla paylaşması, dans
görüntülerinin sunulmasını mahremiyet bakı-
mından nasıl değerlendiriyorsunuz?

-Bu tür paylaşımlar, mahremiyet açısından dik-katle değerlendirilmelidir. Annenin çocuğuyla olanözel anlarını sosyal medyada paylaşması, çocuğunmahremiyetini ihlal edebilir ve ileride olumsuz so-nuçlara yol açabilir. Örneğin; çocuk büyüdüğündebu paylaşımlar rahatsız edici olabilir yahut çocu-ğun fotoğraf ve videolarının internette paylaşılma-sı, güvenlik risklerini artırabilir. Kötü niyetli kişilerbu bilgileri kötüye kullanabilir. Bu nedenle, annele-rin çocuklarıyla olan özel anlarını paylaşırken dik-katli olmaları ve çocuğun mahremiyetini koruma-ya özen göstermeleri önemlidir.
Son olarak bu furya nasıl başladı, batıda ör-

nekleri var mı?-Bu tür davranışlar, sosyal medyada çocuklarhakkında aşırı paylaşım ve "sharenting" olarakadlandırılıyor. Bu terim, İngilizce "share" (paylaş-mak) ve "parent" (anne-baba) kelimelerinin bir-leşimidir. Sharenting, çocukların her durumunuve her halini sosyal medyada paylaşmayı içerir.Batıda bu tür davranışlar oldukça yaygındır.Özellikle ABD'de, sosyal medyada çocuklar hak-kında paylaşımlar yaygın olarak görülür. Birçokannenin çocuklarının doğum günü, başarılarınıve mutlu anlarını paylaşmak için sosyal medyayıkullanır. Ancak, bu paylaşımlar bazen çocuklarındijital mahremiyetini ihlal edebilir ve onları ra-hatsız edebilir.

KLİNİK Psikolog Dilek Çiftçi Aydın yıllarcaçeşitli dershane ve özel okulda Matematik Öğ-retmeni olarak çalışmıştır. “Hayat boyu öğren-me” kavramını benimseyen Çiftçi Aydın, psiko-lojiye ilgi duymaya başlayınca “yapacaksam endoğru şekilde yapmalıyım” diye düşünmüş vePsikoloji lisans eğitimine başlamıştır.Psikoloji Lisansını İstanbul Gelişim Üniver-sitesi’nden, Klinik Psikoloji (Tezli) Yüksek Li-sansını ise Üsküdar Üniversitesi’nden almış,her iki üniversiteden de onur derecesiyle me-zun olmuştur.Mesleğinin gerektirdiği etik değerlere çokönem veren Çiftçi Aydın, psikoterapi eğitimle-rini alanında uzman isimlerden almış ve alma-ya da devam etmektedir. Bireylerin iyilik hâlinekatkıda bulunmayı, anlatmayı, öğretmeyi, öğ-renmeyi çok sevmektedir.1982 doğumlu, evli ve iki çocuk annesidir.
ALDIĞI EĞİTİMLERDEN BİRKAÇI:
* Bilişsel Davranışçı Terapi – Prof. Dr.Mehmet Zihni Sungur 
* Kişiler Arası İlişkiler Psikoterapisi –Prof. Dr. Gökben Hızlı Sayar
* Çocuk Merkezli Oyun Terapisi – Reyha-na Sedaat
* Disleksi Özel Eğitimi – Do Danışmanlık 
* Wisc4 Çocuklar için Zekâ Testi Uygulayı-cı Eğitimi – Türk Psikologlar Derneği
ÇALIŞMA ALANLARI:
* Oyun Terapisi 
* Çocuk -Ergen Danışmanlığı
* Ebeveyn Danışmanlığı
* Yetişkin Danışmanlığı
* Disleksi Özel Eğitimi

DİLEK ÇİFTÇİ 
AYDIN KİMDİR?

Öteden beri oğluna âşık
olan annelerin fena bir

kayınvalide örneği vere-
rek çiftlerin arasına gire-
rek mutsuzluk sebebi ol-
duğu bilinen bir durum-

du. Ancak artık bu durum
çok küçük yaşlara kadar

indi. 
Sosyal medyada doğum

günü ve sünnet merasimi
çılgınlıkları hız kesmeden
düğün salonlarında şata-
fatlı görgüsüzlüklerle de-

vam ediyor. Aile mahremi-
yetinin buharlaştığını

gösteren bu irkilten gö-
rüntüler gün geçmiyor ki
önümüze düşmesin. Özel

ve önemli anların belirli
bir çevreyle sınırlı tutul-
ması anlayışı yerini artık
herkesin gözüne sokma

gayretleriyle sınırları aş-
mış durumda. Artık anne-
ler küçük yaştaki çocukla-
rıyla yüksek müzik ve ışıl-
tılı lambalar altında salo-
na sanki eşlermiş gibi giri-
yorlar ve birlikte dans edi-
yorlar. Bu durumun altın-

da yatan psikolojik kök
nedenler ve her iki tarafa
da muhtemel olumsuz et-
kilerini Klinik Psikolog
Dilek Çiftçi Aydın ile siz

İstiklal Gazetesi okuyucu-
ları için konuştuk.

Âşık Anne 
Sendromu 
Tehlikesi

-Kayınvalidelerin çocuğuna aşırı bağımlılığı,birçok farklı faktörün bir araya gelmesiyle or-taya çıkan kompleks bir durumdur. Bu duru-mun kökeninde yatan bazı temel nedenlerşunlar olabilir:· Kendi Çocukluk Deneyimleri: Kayınvalide,kendi çocukluğunda yeterli ilgi görmemiş veyagüvenli bir bağlanma kuramamış olabilir. Budurum, yetişkinlikte kendi çocuğuna aşırı bağ-lanmasına ve onu koruma içgüdüsünün abartı-lı hale gelmesine neden olabilir.· Boşluk Hissi: Özellikle çocukları evlendiktensonra boşluk hisseden kayınvalideler, bu duru-mu aşırı bağlılık ile kapatmaya çalışabilirler.Çocuk, hayatındaki boşluğu dolduran bir figürhaline gelebilir.· Kendilik Saygısı Düşüklüğü: Düşük özsaygıyasahip olan kayınvalideler, çocuklarının başarı-sıyla kendi değerlerini kanıtlama ihtiyacı duya-bilirler. Çocuk, onların gözünde bir başarı aracıhaline gelebilir.

Bu anneler neden sağlıklı 
ayrışmayı yaşayamıyorlar?

-Annenin çocuğunu eş yerine koyması hem ço-cuğun hem de annenin psikolojik sağlığı içinbirtakım riskler barındırır.Çocuk İçin: Yaşının gerektirdiğinden fazla duy-gusal yük ve sorumluluk taşımak zorunda ka-lan çocuğun, kendi kimliğini ve bağımsızlığınıgeliştirmesi zorlaşır, sürekli annesinin duygu-sal ihtiyaçlarını karşılamaya çalışması, onunkendi kişisel gelişimini engelleyebilir, kendi ak-ranlarıyla ve diğer insanlarla sağlıklı sosyalilişkiler kurmakta zorlanabilir. Uzun vadedeçocukta anksiyete, depresyon ve diğer psikolo-jik sorunların gelişme riski artabilir.Anne İçin: Anne çocuğa aşırı duygusal yük bin-direrek kendisini de duygusal olarak tüketebi-lir. Eşinden koparak çocuğa yöneldiğinde, evli-lik ilişkisi zedelenebilir ve bu da aile içi dina-mikleri bozabilir.

Annenin çocuğunu eş yerine
koyması psikolojik sağlık 

bakımından ne gibi riskler
barındırıyor?
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KENDİ İbrahim’i olmanın ilk 
basamağı elbette evvela kişinin kendi 
olabilmesidir.  

Ödünç kimliklerle, hazır elde edilmiş 
paket bilgilerle, mânâsı kavranmamış 
ezberlerle insan kendi olamadığı gibi 
kendi İbrahim’i de olamaz. 

Kendi İbrahim’i olabilmek evvela 
özgünlük ister. Bu ise öncelikle bulun
duğu hâlin tespiti ve kabulüyle başlar. 
Ardından mevcut yapılanmasını 
değiştirmeye ve sağlam verilerle ken
disini esaslı bir biçimde inşa etmeye 
sıra gelir ki, sahih bir niyet icap eder. 
Gayretle desteklenip sabır ve sebatla 
süreci kırıksız götürmek hemen ardın
dan gelmelidir. Heves değil azim ol
malıdır.  

Kendini gerçekleştirmenin ilk adım
ları olan bu güç depolaması ise hakikat 
bilgisine yani yüce kitabımız Kur’anı 
Kerim’in önüne tüm ön anlamaları ve 
buna bağlı olarak pekişen ön
yargılarıyla yüzleşip hesaplaşarak 
oturmalıdır. Vahiyle sadakat ilişkisi 
olarak tarif edebileceğimiz bu yak
laşım olmadan kişi ne kendisi olabilir 
ne de kendisinin İbrahim’i. 

Mesele ciddidir, hedef azimdir. Bu 
sebeple metin olunmalı ve kararlılık 
gerektiren bir yapılanmaya girişildiği 
hiç akıldan çıkarılmamalı ki, nefsin ve 
şeytanın alengirli dolaplarına yüz ver
ilerek kanılmasın. 

… 
MERKEZLENEREK dış etkilerin 

tesirinden kurtulmak öncüldür. 
Kendilik bilincine ulaşarak kişi 

“Kendisinin Efendisi” olamadığında 
başkalarının efendiliğinin hükmüne 
girmiş olacağından emir neferi ol
maktan öteye gidemeyecektir.  

Kendisini yönetmek isteyen, nefsin 
içsel ve dışsal mihraklarının tesirini 

kesememesi durumunda köleliğe 
mahkûm olacağından yolu her vakit 
yokuş olacaktır. 

Merkezlenmek ancak vahyin prensi
pleriyle tam bir uyumlanma ve Fahri 
Kâinat Efendimizin mübarek örnek
liğinden şaşmamakla mümkün olur.  

… 
TÜM Nebi’lerin tam bir put kırıcı 

olduğu baştan kabul edilerek yüce 
kitabımızda kıssaları bizlere psikolojik 
ve sosyolojik örnekler olarak 
lütfedilmesinin kıymeti bilinmeli ve bu 
hikayeleri hassasiyet ve yüksek bir 
dikkatle incelemeliyiz. 

Hususiyle de Hz. İbrahim’in bizlere 
anlatılırken öne çıkan vurguları hesaba 
katılarak sağlam bir örnek portre 
ulaştırabilmemiz yürümek istediğimiz 
bu yolda bizlere mühim bir kılavuz 
olacaktır. 

Kısacası şaşmaz bilgi ve sağlam 
kanıt olan vahye odaklı bir yapılanma 
ile ancak kendimizin İbrahim’i olabile
ceğimize inanmak ve bunun gereğini 
yerine getirmekten başka çıkar yol 
yoktur. 

… 
PUTLARIN hem içimizde hem de 

dışımızda olduğu hususunda tereddüt 
edilmemelidir. 

Öncelik elbette içeriyedir. 
Kişinin kimi zamanlarda putunun 

kendisinin olabileceğini kabul etmesi 
işin besmelesidir. 

Kendimize kendimiz nasıl put ol

maktayız? Sevdiklerimizi hangi süreç
lerin yanılgısıyla putlaştırıyoruz? Güç 
ihtiraslarımız, biricik olma tutku
larımız, kendimize temelsiz güvenler
imiz, özgecilik diyebileceğimiz 
bencilliğimizi sürekli cilalayıp parlat
mamız, varlık, kuvvet ve ruhaniyeti 
kullanarak insanlara hükmetme 
konusundaki yanlış yüksek motivasy
onumuz laboratuvara ilk alınması 
gerekenlerdir. 

Ardından herkes kendi yetiştiği 
ortam ve beslenme kaynaklarına göre 
bir önem sıralaması yapabilir. 

Güzelliğini, yakışıklılığını, hitabet 
gücünü, etkileyiciliğini, mesleğinin for
sunu, bilinirliğini, dayandığı sosyal 
kümelenmelere yüklediği anlamları ise 
ardından ameliyat masasına yatır
malıdır. 

Bunlar ve kişinin kendisinin be
lirlediği kibre yaslanıp putlaşma eğil
imi gösteren diğer hususlar her neyse 
tümünü bir bir neşter vurulmak için 
hazır tutmalıdır. 

 Ardından sıra dışarıda olan putlara 
gelecektir. 

… 
KENDİ içsel putlarının boynuna ipi 

atarak onların burnunu yere 
sürtmeden dışarıdaki putlara 
yönelmek hem tehlikeli hem sonuçsuz
dur. Hatta kişinin kendisini “Put kırıcı” 
olarak tanımlaması bile içten değildir. 
Buradan alacağı sahte kudret ile nef
sini palazlandırması hassas olun
madığında gözden kaçabilir ve kişinin 
ayaklarına dolanabilir ki, genellikle 
görülen budur. 

… 
İNSAN kendi İbrahim’i olup put 

kırıcılık yapmak istiyorsa nelere odak
lanmalı? 

Allah’ı doğru tanıyarak tam bir 

güven içinde iman etmeli ve vahyi 
özümseyerek Şanlı Resulümüzün 
muhteşem örneklerini tüm ayrın
tılarıyla öğrenmelidir. Bu ölçüler mu
vacehesinde kendini bilmelidir. 

Doğru verilere dayalı bir “Benlik” 
tanımlamasını başarmalıdır? Eksikleri 
ve fazlalıklarıyla yüzleşebilme cesareti 
göstermeli ve kaçmamalıdır. Kendine 
karşı hilekâr olmamalıdır. Dürüstlüğü 
ilke kabul etmeli ve asla bundan şaş
mamalıdır. Ne kendine ne de gayrıya 
zulmetmeli ve başkalarının zulümler
ine de müsamaha göstermemelidir. 
Gerçeğe açık olmalı, kendini sürekli 
öğrenme ve gelişmeye açık tutmalıdır. 
Kur’an ile yetkinleşip olayları buna 
göre yorumlayabilmelidir. Kelimelerle 
yani hadiselerle sınandığını aklına 
kazımalıdır. Mücadeleyi göze almalı ve 
yılgınlık içine düşmemelidir. Kınan
maktan, eleştirilmekten, ötelenip hır
palanmaktan kısacası ateşlere 
atılmaktan ve gerektiğinde hicret et
mekten yani içinde bulunduğu ortam
ları terk etmekten ürkmemelidir. Güce 
ve güçlüye değil hakikate boyun 
eğmeyi başarmalıdır. Şerre karşı 
savunma mekanizmaları geliştire
bilmelidir. Doğruyu yanlıştan çekip 
çıkaracak sağlam bir muhakeme ve 
temyiz gücüne erişmelidir. Aklını 
başkalarına ödünç vermemeli Allah’ın 
bu nimetini iyi çalıştırarak şükrünü 
eda etmelidir. Geçip gidenlere, kay
bolanlara, sönümlenenlere gönül 
bağlamamalıdır. Sorgulama bilincini 
geliştirip aktif tutarak şirk pisliğine bu
laşmamalı tevhit üzere yaşayan bir 
muvahhit olmalıdır.  

Kendi İbrahim’i olma ve put kırıcılık 
hususunda yüce Rabbimiz cümlemize 
yardım etsin. 

Ya Selam! 

Almanya’da karbon fiyatlandırmasında geçen yıl 18,5 milyar avro gelir elde edilerek rekor yenilendi. 

UĞUR CANBOLAT

Kendi İbrahim’i Olmak 
ve Put Kırıcılık

Almanya karbon emisyonu  
fiyatlandırmasından 18,5 milyar 

avroluk rekor gelir sağladı 
Alman Emisyon Ticaret Sistemi 

Otoritesi (DEHSt), 2024 yıl karbon fiyat
landırmasına ilişkin raporunu yayımladı. 

 
Buna göre, geçen yıl emisyon 

ticaretinden elde edilen gelirler rekor se
viyeye yükselirken karbon fiyatlandır
masında gelirler ise 18,5 milyar avroya 
ulaştı. Böylece 2023’teki 18,4 milyar 
avroluk rekor da yenilenmiş oldu. 

 
Söz konusu 18,5 milyar avroluk rekor 

gelir iki kısımdan oluşuyor. İlk kısım Al
manya'nın Avrupa Emisyon Ticaret Siste
minden (EU ETS) elde ettiği gelir, ikinci 
kısım ise ısıtma ve ulaşım sektörleri için 
bir CO2 fiyatı belirleyen ulusal emisyon 
ticaret sisteminden (nEHS) geliyor. 

 
DEHSt'ye göre, AB ETS'ten elde edilen 

gelirler geçen yıl yüzde 28 azalarak 5,5 
milyar avroya indi. Buna karşılık, ulusal 
emisyon ticareti sisteminden elde edilen 
gelirler geçen yıl yüzde 21 artışla 13 mil

yar avroya yükseldi. Her iki sistemden 
elde edilen gelirin tamamı, enerji ve iklim 
politikası hedeflerine ulaşmada finans
man aracı olarak merkezi rol oynayan 
İklim ve Dönüşüm Fonu'na (KTF) ak
tarılıyor. Bu para da enerji verimli bi
naların yenilenmesini, sanayinin 
karbonsuzlaştırılmasını, hidrojen 
ekonomisini ve elektrikli otomobiller için 
şarj altyapısının genişletilmesini teşvik 
etmekte kullanılıyor. 

 
Karbon emisyonları geçen yıl 18 mi

lyon ton düştü 
Almanya merkezli düşünce kuruluşu 

Agora Energiewende’ye göre, ekono
mideki zayıflık, ılıman hava koşulları ve 
başarılı iklim politikaları nedeniyle Al
manya’nın karbon emisyonlarının geçen 
yıl yüzde 3 (18 milyon ton) düştü. 

 
Geçen yıl emisyonlarda 656 milyon ton 

ile referans yılı olan 1990'a oranla yüzde 
48'lik düşüş görüldü.

Mücahit Balıkçı

Mardin Süryanileri’ne 
Bir Bakış

Mardin, Güneydoğu Anadolu Bölgesi'nde 
yer alan, ticari ve kültürel kavşakta bulunan 
Türkiye'nin son derece önemli bir vilayetidir. 

Mezopotamya'nın ilk sakinleri, Süryaniler 
4000 seneyi aşkın bu coğrafyada yaşam

larını idame ettiren hoşgörü ve tevazu sahibi 
insanlar… Bölgedeki Araplar, Kürtler, 
Yezidiler ve Türkler ile muhabbet içinde 
yaşayan Süryaniler… 

Gerek tarihi güzellikleriyle gerekse birden 
fazla dini inanışa mensup halkı içinde 
barındıran kadim şehir Mardin'in, kadim 
halklarından olan Süryanilerin ele alındığı bu 
eserde sayısız kaynaktan derlemeler yapıldığı 
görülmektedir. Mardin'de, aynı topraklarda, 
senelerdir beraber yaşadığı ve günlük hayatta 
ancak din adamlarının, rahiplerin, metropol
itlerin kıyafetlerinden Süryani olduklarının 
farkına varıldığı insanların gündelik hayat
larına, inançlarına, eşsiz kültürlerine değinil
erek, okuyuculara sunulmuştur. 

Zaman zaman Süryani mutfağından, 
Süryani düğünlerinden zaman zaman da 
dünyanın hiçbir yerinde eşi benzeri bulun
mayan telkari sanatından bahsedilmiştir. 

Bu çalışmanın konusu olarak Mardin 
Süryanilerinin seçilmesindeki en büyük 
etkenlerden biri de Süryani toplumu ile ilgili 
daha önce yapılan çalışmaların yeterli olma
ması ve özellikle de Süryanilerin dini hay
atının dar bir çerçevede ele alındığının tespit 
edilmiş olmasıdır. 

Bu çalışmada; Mardin'de, aynı coğrafyada, 
yıllardır beraber yaşadığımız ve günlük hay
atta ancak din adamlarının kıyafetlerinden 
Süryani olduklarını anladığımız bu insanların 
gündelik yaşamları, kültürleri, inançları ele 
alınmıştır. 

Mardin Süryanilerini konu alan bu 
araştırma projesinde mevcut literatür taran
mış, görüşmeler ve derlemeler yapılmıştır. 

Kitapta öğrendiğimize göre Mardin ve 
çevresindeki Süryanileri ifade etmek üzere, 
Süryanilerin bu çevredeki kiliselerini içine 
alan bir Metropolitlik merkezine ''Tur Abdin'' 
ismi verilmektedir. Buna göre Tur Abdin, 
Midyat merkez olmak üzere Mardin ve 
Mardin'in bazı ilçelerini içine alan bölgedir. 
Tur Abdin, aynı zamanda merkezi Midyat'ta 
bulunan ve İstanbul ile Ankara çevrelerindeki 
kiliseler hariç, Türkiye'deki bütün kiliselerin 
bağlı olduğu bir Metropolitliktir. 

Tur Abidin dışında Türkiye'de bir de İstan
bul ve Mardin Metropolitlikleri mevcuttur. 
Mardin ve çevresi ile burada yaşayan 
Süryaniler, bu ve buna benzer özelliklerinden 
dolayı bu araştırma projesinin konusu olmuş
tur. 

Bu çalışma beş bölümden oluşmaktadır. 
Çalışmanın birinci bölümünde, araştırmanın 
alanı olan Mardin ve çevresi ile ilgili tarihi ve 
coğrafi bilgiler verilmiştir. 
İkinci bölümde, araştırmanın ana 

konusunu oluşturan Süryanilerin geçmişten 
günümüze tarihi, etnik kökeni, Süryanilerin 
dili ile ilgili bilgiler verilmiş ve Süryanilerin 
Türkiye'de en yoğun olarak yaşadıkları 
Mardin bölgesi incelenmiştir. 

Araştırmanın üçüncü bölümünde Mardin 
Süryanilerinin sosyal yaşamı incelenmiştir. 
Bunlar, Mardin Süryanilerinde geçiş dönem
leri olan doğum, evlenme gibi konular ele 
alınmıştır. Ayrıca bu bölümde Mardin 
Süryanilerinin halk mutfağı, halk oyunları, 
müzikleri, giyimkuşamı ile halk edebiyatı 
ürünleri olan türkü, ninni, tekerleme, 
bilmece, atasözleri, özdeyişler, dua, ilahi, 
masal ve efsaneler derlenmiş ve el sanatları 
konuları incelenmiştir. 

Araştırmanın son bölümünde ise Mardin 
Süryanilerinde inanç konusu ele alınmıştır. 
Bu bölüm dini ritüeller kısmını oluşturan vaf
tiz, karibo(kirve), kutsal yağ, ibadetler ve 
Mardin Süryanilerinin halk inanışları ile 
bayramlar ve kutsal günler gibi konuları kap
samaktadır. 

Bu çalışma Mardin Süryanilerinin halk 
kültürü üzerine sosyokültürel bir inceleme 
olup son bölümde araştırma ile ilgili genel bir 
değerlendirme yapılmıştır. 

Tarihi, Sosyal ve Kültürel Yönleriyle Mardin 
Süryanileri 

Kübra Nur Ekmen 
Çınaraltı Yayınları 
Sayfa 112 
2023, İstanbul

Depozito Saha Yönetim Sistemi Protokolü TOBB'da imzalandı 
"Depozito Saha Yönetim Sistemi'nin 

Kurulması ve İşletilmesine İlişkin İşbir
liği Protokolü İmza Töreni", Çevre, Şehir
cilik ve İklim Değişikliği Murat Kurum'un 
da katılımıyla, TOBB'da gerçekleştirildi. 

 
Hisarcıklıoğlu, buradaki konuş

masında, Depozito Saha Yönetim Sis
temi'nin döngüsel ekonomi hedefleri 
için dönüm noktası olacağını söyledi. 

 
Sistemin sadece çevreyi korumakla 

kalmayacağını, aynı zamanda sanayi ve 
ekonominin sürdürülebilirliğine önemli 
katkılar sağlayacağını dile getiren Hisar
cıklıoğlu, "Döngüsel ekonomi artık yal
nızca bir seçenek değil, bir zorunluluk. 
İsrafın önlenmesi, kaynaklarımızın ver
imli kullanılması ve çevremizi koruma 
çabalarımızda en kritik unsurlardan biri 
atık yönetimi. Bugün dünya genelinde 
atık kavramı hızla bir stratejik kaynağa 
dönüşüyor." dedi. 

 
Hisarcıklıoğlu, Avrupa Birliği (AB) 

Yeşil Mutabakat kapsamındaki düzen
lemelerin, artık ihracat ürünlerinde geri 
dönüşümlü malzeme kullanımı gibi şart
ları zorunlu hale getirdiğini dile getirdi. 

 
"Sistem, sanayimizin uluslararası rek

abet gücünü koruması için kritik bir 
adım" 

Atık Sevkiyat Tüzüğü ile nitelikli atık 
ithalatının zorlaştırıldığını belirten His
arcıklıoğlu, şu ifadeleri kullandı: 

 
"Bunun yanı sıra plastik özelinde 

yapılan küresel çalışmalar, plastik ticare
tini kısıtlamayı gündeme alıyor. Bu 
gelişmeler, atıkların geri kazanımını ve 
yerel kaynakların daha etkin kullanıl
masını zorunlu kılıyor. Bu kapsamda De
pozito Yönetim Sistemi, sanayimizin 
uluslararası rekabet gücünü koruması 
için kritik bir adım. Ülkemizdeki atıkları 
daha etkin değerlendirmek, sadece 
çevremiz için değil, ekonomimiz için de 
bir zorunluluk haline gelmiştir. Depozito 
Yönetim Sistemi'nde başarının anahtarı 
da kaynağında ayrı toplama. 

Bu noktada, özel sektör tarafından 
ödenen GEKAP bedellerinin bu yatırım
lara yönlendirilmesi gerektiğini 
düşünüyoruz." 

 
Hisarcıklıoğlu, yatırımların, atık yöne

timinin etkinliği ve ülke ekonomisine 
katkıları açısından kritik öneme sahip 
olduğunu vurguladı. 

 
"Sistemin kurulmasıyla 

ekonomimizde de önemli değişimler 
göreceğiz" 

Sistemle ilgili çalışmaları yaklaşık 4 
yıldır yakından takip ettiklerini anlatan 
Hisarcıklıoğlu, şunları kaydetti: 

 
"Tüm paydaşlarımızın ortak talebi, 

saha yönetiminin etkin ve şeffaf bir şek
ilde kamuözel sektör işbirliğiyle 
yürütülmesiydi. Bugün burada imzalaya

cağımız protokol, bu taleplerin karşılık 
bulduğunu ve hep birlikte güçlü bir adım 
attığımızı gösteriyor. Depozito sistemi
nin kurulmasıyla birlikte ekonomimizde 
de önemli değişimler göreceğiz." 

 
Sistemin tam kapasite çalıştığında 

yılda 500 bin ton atığın geri 
dönüşümünü sağlayabileceğini ortaya 
koyan analizler bulunduğunu aktaran 
Hisarcıklıoğlu, sözlerini şöyle tamam
ladı: 

 
"Bu, hem çevresel hem de ekonomik 

anlamda büyük bir kazançtır. Ayrıca, sis
tem sayesinde sanayimizin karbon ayak 
izi azalacak, enerji ve ham madde kul
lanımında önemli tasarruflar 

sağlanacaktır. Bu noktada, sahadaki op
erasyonel süreçlerde, perakende ve içe
cek sektörlerimizin deneyimlerinden 
faydalanmayı, sistemin başarısı için kri
tik görüyoruz. Depozito iade 
makinelerinin yaygınlaştırılmasına il
işkin yatırımları, kademeli olarak planla
mamız gerektiğine inanıyoruz. Böylece, 
özel sektörün taşıdığı yükü hafifletirken, 
çevreye olan katkımızı en üst düzeye 
çıkarabiliriz." 

 
Türkiye Esnaf ve Sanatkarları Konfed

erasyonu (TESK) Genel Başkanı Bendevi 
Palandöken de çevreyi kirleten insan 
sağlığına zarar veren söz konusu mesel
eye Bakanlığın el atmasının önemine 
işaret etti. 
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Gülay ADIGÜZEL

GeneL olarak tüm Dünya’da güvenproblemi var. Her toplumda da bu gü-ven probleminin, yani insanların birbi-rilerine güvenlerinin ve insanların bir-birine sırtını rahatlıkla dönerek onlaraitimat etmelerinin vakti artık geçti sanı-rım. Çağımız güvensizlik çağı oldu.Güven ilginçtir, kayboldu mu birdaha geri gelmez. Çok bilinen bir fıkraya da darb-ı mesel’dir. “Ateş, su ve gü-ven”, her üçü de ormanda yürüyüşe çık-mışlar. Yürüyüşün ilk başlangıç kısmın-da kendi aralarında şöyle bir diyalog

geçmiş. “Biz üçümüz birbirimizi kaybe-dersek, nasıl bulacağız birbirimizi?”Ateş şöyle demiş: “Nerede bir dumangörürseniz, ben oradayım.” Su şöyle ses-lenmiş: “Nerede bir su şırıltısı duyarsa-nız ben oradayım.” Sıra güven’e gelmişve ateş ile su sormuş: “Seni kaybettiği-mizde nerede bulacağız?” Güven şöylecevap vermiş: “Beni kaybettiğinizde birdaha asla bulamazsınız.”Bir yabancı iş insanının şöyle bir sö-zünü ta çocukluk yıllarımda, o iş insanı-nın fabrikasında üretilen ürünlerin sa-

tıldığı bayilerde hep görmüşümdür. “İn-sanların güvenini kaybetmektense, parakaybetmeyi göze alırım.”İşte konunun özü buradadır. Ancak diğer toplumları bilmiyorumda sanki bizim toplumuzda “bilumu-mum esnaflar, iş insanları,  tüccarlar, ti-caret sahipleri, hizmet erbabı, doktorlar,öğretmenler, mühendisler, avukatlar,müteahhitler ve genel olarak meslek sa-hiplerine karşı güvensizlik en başta yeralmaktadır.” Bizim toplumda bu saydı-
ğım meslek erbabı ve toplumdaki in-
sanların geneli, “para kaybetmekten-
se güven kaybetmeyi tercih ediyor-
lar.” (Sözümüz Meclisten dışarı, insan-larımız arasında güven kaybetmektenseservet kaybetmeyi göze alan, herkesesaygım var. Tabi onlar da bu toplumdaaz da olsalar mevcuttur.)Niye böyle olduk? Niye böyle olduk

derken, “bu çağın insanı ve özellikle es-nafı, bakkalı-marketçisi, kuyumcusu,terzisi, berberi, su tesisatçısı, elektriktesisatçısı neden güven vermiyor? Sırfbunlar mı neden bu çağın insanı güvenvermiyor?”Para, mal-mülk, servet edinme, lüksyaşam ve konfor her şeyden önce geldi-ği için insanlar artık güven vermiyor.Meşhur bir söz var ya, “eskiden eş-
yalar kullanılır, insanlar sevilirdi”.Şimdi insanlar kullanılıyor, eşyalar sevi-liyor.” İşte güvensizliğin nedeni bu söz-de gizlidir. İnsanların güven vermeme-sinin asıl sebebi maddiyatçılık ve parasevgisidir. Tekrar beyan ediyorum, Ülkemizdegüven veren, etrafında saygı duyulan,itimat sahibi insanlarımız elbette var.Ancak sayıları azdır. Zaten bu sözlerim-den de onlar alınmasın.

Yazımızı yine bir şiirle sonlandıralım.
BU ÇAĞIn inSAnIGüvenme gülüşüne, pis pis sırıtır.Gözü açıktır, ayakta uyutur.Bin iyilik yapsan çabuk unutur.Bu çağın insanında vefa yoktur.Mal-mülk için didindikçe didinir.Ne arkasından, ne önünden gidilir.Gülmez yüzü, her şeyi dert edinir.Bu çağın insanında cefa çoktur.Ne mutlu olur, ne de sürer sefa.Huzursuzluk yayar dört bir tarafa.Bulamazsın zerre kadar bir şifa.Bu çağın insanında deva yoktur.İnsan mı, başka bir şey mi, seçilmez.Elinden bir bardak su dahi içilmez.Benlik, gurur ve kibrinden geçilmez.Bu çağın insanında vefa yoktur.Bu çağın insanında heva çoktur.

AHMET SANDAL
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NEDEN GÜVEN
VERMİYOR?

MHP Genel Başkanı Devlet Bahçeli,partisinin TBMM Grup Toplantısı'ndakonuştu. Yeni yüzyılın terörsüz ve şid-detsiz Türkiye'nin yükselişi ile perçinle-neceğini belirten MHP lideri Bahçeli,"Kronik sorunlar çözülecek, Türk milletimesut hale gelecektir." dedi. Bahçeli'ninaçıklamaları şöyle: "Yeni yüzyılda ayrış-manın, dağılmanın adından asla bahse-dilemeyecektir. Köprülerin altından çoksular akmıştır, devir değişmiş kilitleraçılmış, zincirler kırılmış, Türk milleti-nin barış ve huzur döneminin kapılarıardına kadar açılmıştır.
"BİZİM BOŞA GEÇİRECEK 
BİR SANİYEMİZ BİLE YOK"Yıkmak kolay, yapmak zordur. Bizimyıkım heveslilerine karnımız toktur. Mu-halefeti ülkesine ve milli ülkülere karşıicra edenlerin suyu ısınmıştır. Top çevi-rerek siyaset yaptığını zannedenlerinsüredi dolmuştur. Bizim boşa geçirecekbir saniyemiz bile yoktur. Yeni yüzyıl ba-rışın ve huzurun yüzyılı olacaktır. Yeniyüzyıl terörsüz ve şiddetsiz Türkiye'ninyükselişi ile perçinlenecektir. Kronik so-runlar çözülecek, Türk milleti mesuthale gelecektir. Top çevirerek siyasetyaptığını zannedenlerin süresi dolmuş-tur. Birlikte Türkiye olmaktan başka se-çenek yok. Terör musibeti bitecek, kar-

deşlik bilenecek Türk milleti rahat birnefes alacak. Milli birliğimizin sancağıherkesi gölgesinde toparlayacak.Eller birleşecek kem gözler def edi-lecek. Teröristlerin sonu ise ya toprağadüşmek ya da demir parmaklıklarınardına düşürülmek olacaktır. Her yerinGazze olacağını tehditvari üslup ile id-dia edenlere hatırlatırım ki Gazze za-ten içimizdedir, yüreğimizdedir, gönlü-müzdedir. Eğer yıkılmış Gazze'nin Tür-kiye'ye taşınacağını ima ediyorlarsa ozaman buna niyet ve teşebbüsü aklın-dan geçirenlerin siyonist barbarlıkla eş

zamanlı şekilde açacakları karanlıkcephenin makberleri olacaklarını bil-meleri, bunu da unutmamaları hayatve varlıkları açısından mühim bir ihtarve ikazımızdır.
"SURİYE'DE ZULÜM 
DÖNEMİ KAPANMIŞTIR"El ele tutuşup zamanın ve zemininomuzlarına basarsak görüş açımız ge-nişler. Çevremizde oynanan oyunlarıgörmeyen kalmamıştır. Suriye'de zulümdönemi kapanmıştır. Şimdi vakit Suri-ye'nin inşa ve ayağa kalkma vaktidir.

Yeni yönetimin yapıcı siyasetine destekverilmelidir. Yeni yüzyılda milli kenet-lenme ile dış baskılar etkisizleştirilecek-tir. Bu vatan hepimizindir.Arabesk müziği devamlı küçümsen-miştir. İnsanımızın iş çekişine tercümanolan her ses her sanatçımız adeta öcügibi gösterilmiştir. İnsanımızın ruh kö-küne inemeyen kim varsa arabesk mü-ziğini çağ dışı bulmuştur.Asıl çağ dışı olan bu zeka özürlüler-dir. Arabesk bizim geleneğimizin süsü-dür. Çok değerli kardeşim arkadaşımmerhum Ferdi Tayfur'a bir kez daha Al-lah'tan rahmet niyaz ediyorum.Dışarıdan gelip yenemeyenler, içeri-den çözmeyi deniyorlar. Kullandıklarıaraçlar ve aracılar bellidir. FETÖ, zilletedüşmüş siyasi partiler bunlardan bazıla-rıdır. Türkiye'de CHP bunların kontro-lündedir. Hesap aynıdır ve kalleştir.
"CUMHUR İTTİFAKI'NA 
SAHİP ÇIKACAĞIZ"Türkiye'nin güvenliği Misak-ı Milliharitasının son sınırından başlamakta-dır. Bu nedenle Türkiye tehdit ve tehli-keleri kaynağında yok etmelidir. Millikaderimizi tesadüflerin akıntısına bırak-mayacağız. Cumhur İttifakı'na sahip çı-kacağız, Cumhurbaşkanlığı HükümetSistemi'ni yaşatacağız." (AA)

Gazze zaten içimizde
MHP LiDeri BAHÇeLi’Den GrUP tOPLAntISInDA DeM’e GAzze yAnItI:

MHP Genel Başkanı Bahçeli, DEM Parti Eş Genel Başkanı Tülay Hatimoğulları’nın “Ya ba-rışı inşa edeceğiz ya da her yer Gazze olacak” açıklamasına yanıt verdi. Bahçeli, “Terörist-lerin sonu ya toprağa düşmek ya da demir parmaklıkların ardına düşürülmek olacaktır.Her yerin Gazze olacağını söyleyenlere hatırlatırım ki Gazze zaten içimizdedir” dedi

DeM PArti İmralı heyetinin si-yasi parti turu sürüyor. Dün TBMMçatısı altında yeni bir buluşma ger-çekleşti. DEM Parti İmralı heyeti,CHP Genel Başkanı Özgür Özel'i ziya-ret etti. CHP heyetinde, Özel'le birlik-te Genel Sekreter Selin Sayek Böke,Genel Başkan Yardımcısı Gökçe Gök-çen ve Grup Başkanvekili GökhanGünaydın yer aldı. Meclis'te gerçek-leşen ziyaret saat 10.30'da başladı.Görüşme 1,5 saati aşkın bir süre de-vam etti. CHP lideri Özel, görüşmesonrası şunları söyledi: "Değerli he-yetimizi misafir ettik kendilerini din-ledik. İçinde bulunduğumuz süreceyönelik olarak ilk baştan beri Türki-ye'nin 50 yıldır süren sorununu orta-dan kaldırmak annelerin gözününyaşını dindirmek, yeni şehitlerimizlesarsılmamak, daha fazla kayıplarvermemek adına atılacak her türlü

adıma CHP olarak katkı sağlayacağı-mızı daha önce ifade etmiştik bu gö-rüşlerimizi değerli heyetimizle depaylaştık. Bugüne kadarki ve bundansonrası ile ilgili beklentilerimizi, en-dişelerimizi olumlu olumsuz gördü-ğümüz yönleri, eleştirilerimizi büyükbir açıklılıkla dile getirdik. CHP ola-rak önerilerimizi tavrımızı ifade et-tik. Bizim tarihsel tutarlılığımız böylebir sürecin Meclis odaklı, Meclis'inöncülüğünde önderliğinde ve deneti-minde ilerlemesi gerektiğidir. Bun-dan sonraki süreçte atılacak tümadımlar için Meclis'te tüm siyasi par-tilerin içinde olduğu güçlü bir komis-yon çalışmasına ihtiyaç olduğunu ifa-de ettik. Toplumsal mutabakatınönemli olduğunu ifade ettik. Atılacaktüm adımların şeffaf yürütülmesi ge-rektiğini önemsiyoruz."DEM Partili Sırrı Süreyya Önder

ise "Çok kapsamlı bir görüşme imka-nı bulduk. Önerileri, katkıları ve en-dişelerini dinledik. Özellikle endişeve itirazlar bizim açımızdan verilendestekler kadar anlamlı. Çünkü budar bir kesimin siyasi bir manevrasıdeğil toplumun geleceğini ilgilendi-ren bir şey olduğu için hepsine kulakkesilmek zorundayız. Çünkü evlatla-rımıza, torunlarımıza barış içinde birülke borcumuz var. Bu borçtan kaça-mayız bu sorumlulukla yaklaşıyo-ruz." dedi. DEM Parti heyeti, CHP ilegerçekleşen görüşmenin ardındanDeva Partisi heyeti ile bir araya geldi.Bu görüşmenin ardından ise saat16.00'da Saadet Partisi ile bir arayagelindi. DEM heyeti, Edirne KapalıCezaevinde tutuklu bulunan eskiHDP Eş Genel Başkanı Selahattin De-mirtaş'ı da ziyaret edecek. Ardındanda 2. kez İmralı'ya gidecekler. (AA)

CHP-DEM Parti 
görüşmesi yapıldı
imralı 
sonrası 
ikinci tur

terör örgütleriyle bağlantılı 44 kişi vekurumun Türkiye’deki tüm malvarlıklarıdonduruldu. Hazine ve Maliye Bakanlığı ta-rafından alınan kararla, malvarlıkları don-durulanlar arasında, PKK/KCK bağlantılıyedi gerçek kişi ile beş tüzel kişi, DAEŞ ve ElKaide bağlantılı 22 gerçek kişi, FETÖ/PDYbağlantılı bir gerçek kişi ile 9 tüzel kişi bu-lunuyor. Listede dikkat çekici bir isim var. Oisim FETÖ üyesi Muhammet Enes Yılmaz.Yılmaz firari olarak ABD’de yaşıyor. FirariFETÖ’cünün bu ülkede iki şirketi bulunu-yor. Hazine ve Maliye Bakanlığı’nın malvar-lığını dondurduğu isim ve kurumlar şöyle:
* PKK/KCK Terör Örgütü İltisaklı Kişiler1- Tamer Kazan2- Saadet Kaya3- Hasan Baran Kazan4- Botan Mikail Kazan5- Hamza Güleç6- Erdoğan Çıytak7- Mohammed Khalil Bakka
* PKK/KCK İltisaklı Kuruluşlar8- Güleç Trading Altın Limited Şirketi9- HRG Havacılık Anonim Şirketi10- Sweyol Interbetong AB11- Xuiri AB12- Orkes Electronics
* DAEŞ ve El Kaide İltisaklı Kişiler13- Tolga Korkmaz14- Abdullah El Taha15- Abdülkerim Selim16- Abdullah Kasım17- İbrahim Şaban18- Mehmet Arif Özger19- Abdullah Mushtaq Talib20- Omar Talib Zghair Zghair21- Murat Gezenler22- Halis Karadağ23- Ercan Bıçak24- Burak Kam25- Rekan Abdulkerim26- Ahmed Hafez27- Eyser Abdulcabbar Mustafa Kalu28- Khaled Hussein Alhubo29- Moustafa Husein Alhobou30- Mahmoud Alhajali31- Kadri Jamalı32- Mean Elbidevi33- İbrahim Khayoon Al Sadoon34- Salah Al Fares
* FETÖ-PYD İltisaklı Kişi ve Kuruluşlar35- Muhammet Enes Yılmaz36- Breeze Inc.37- Discovery Education Services Inc.38- Lehiggh Dialogue Center39- Pinnacle Eğitim Hizmetleri40- Pinoeer Acamdemy Of Science41- Texas Gulf Foundination42- Wellsping Cultural and EducationalFoudation Inc.43- DTF Printer USA LLC44- Nisez Trading LLC

Firari FETÖ üyesinin 
malvarlığı donduruldu

Çin’in Tibet Özerk Bölgesi’ne bağlı Shigat-se kentinde, yerel saatle 09.05’te 6,8 büyüklü-ğünde şiddetli bir deprem meydana geldi. ÇinDeprem Ağları Merkezi’nden alınan bilgileregöre, sarsıntının merkez üssü 10 kilometrederinlikte bulunuyor. Depremin özellikle Shi-gatse’nin Dingri bölgesi ve çevresinde etkili ol-duğu, çok sayıda binanın yıkıldığı bildirildi.Çin basını, ilk belirlemelere göre en az 95 kişi-nin yaşamını yitirdiğini duyurdu. Bölgede ge-niş çaplı hasar tespit çalışmalarının devam et-tiği, arama kurtarma ekiplerinin ise enkaz al-tındaki vatandaşlara ulaşmak için seferber ol-duğu açıklandı. Sarsıntının yalnızca Çin ile sı-nırlı kalmadığı, Nepal ve Hindistan gibi komşuülkelerde de hissedildiği kaydedildi. Yetkililer,can kaybı ve hasar bilançosunun artabileceğikonusunda endişeli. Olay yerinden gelen gö-rüntülerde, yıkılmış yapılar ve bölge sakinleri-nin panik halinde olduğu gözlemlendi.Depremin ardından artçı sarsıntıların ya-şanabileceği uyarısında bulunulurken, yetkili-ler vatandaşları tedbirli olmaya çağırdı. Çinhükümeti ve yerel yetkililer, bölgeye yardımulaştırılması için çalışmaları hızlandırdı. (AA)

Tibet'te 6,8 
büyüklüğünde 

deprem

AK PArti TBMM Grup Başkanı Abdul-lah Güler, Anadolu Yayıncılar Federasyo-nu'nun "Anadolu Sohbetleri" etkinliğinde,gazetecilerin gündeme ilişkin sorularını ya-nıtladı. DEM Parti heyetinin AK Parti TBMMGrup Başkanlığı ziyareti hatırlatılarak,"Dünkü görüşme ve süreçle ilgili umutlumusunuz? PKK silah bırakır mı? TerörsüzTürkiye ile ilgili kanaatinizi almak istiyo-

ruz?" sorusu üzerine Güler, ziyaretin içeriği-ne ilişkin bir şey söyleme imkanının olmadı-ğını söyledi. DEM heyeti ile karşılıklı güvenilişkisi içinde, mahremiyeti olan bir görüşalışverişinde bulunduklarını ifade eden Gü-ler, sözlerini şöyle sürdürdü: "Türkiye'nin en önemli meselesi halinegelmiş konunun çözülmesi ve sonuçlandırıl-ması noktasında iyi bir ortam var. Hava çok

iyi, olumlu bir zeminde yürüyor."AK Parti Grup Başkanı Güler, "Süreceilişkin genel af çıkacağı, teröristbaşı Öca-lan'a ev hapsi ve terör suçlularına af yorum-ları yapılıyor. Bunlar mümkün mü?" sorusu-na, "Olaylara, şartlı, birbiriyle bağlantılı, şuolur, o olmazsa hiçbir şey olmaz gibi bir yak-laşımı doğru bulmam. Genel af gibi konugündemimizde yok." dedi. (AA)

Genel af 
konusu 

gündemde 
yok
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Bir borçtan dolayı aşağıda cins, miktar ve değerleri yazılı mallar satışa çıkarılmış olup mahcu-
zun ayrıntılı görsellerine, artırmaya ilişkin şartlara ve ayrıntılı açıklamalara esatis.uyap.gov.tr
adresi üzerinden 2024/488 TLMT. sayılı dosya numarası ile erişim sağlanabilir.

Satılmasına karar verilen taşınmazın cinsi, mahiyeti, bulunduğu yer, muhammen kıy-
meti ve önemli vasıfları:

Tapu kaydı: İstanbul ili, Bağcılar ilçesi, Bağcılar mahallesi, 520 ada 1 parsel , Zemin Kat, 3
bağımsız bölüm sayılı taşınmazın tamamı

Adresi: İstanbul İli Bağcılar İlçesi. İnönü Mahallesi. 388.Sokak. No:18 Daire:3
Özellikler: Konu taşınmaz, İstanbul İli, Bağcılar İlçesi, İnönü Mahallesi, 388. Sokak, No:18,

Daire: 3 (iç kapı numarası) posta adresinde bulunmaktadır. Taşınmazın bulunduğu yakın çev-
rede, genellikle bitişik nizam, 3-4 katlı konut kullanımlı yapılaşmalar söz konusudur. Yapılaşma-
nın yüksek yoğunlukta olduğu bölgede, sosyal yaşamın gerektirdiği alışveriş, sağlık ocağı, okul,
market vb. sosyal ihtiyaçlar kısa mesafelerde karşılanabilmektedir. Bölge, orta düzey gelir gru-
buna sahip insanların ikamet etmeyi tercih ettikleri bir bölge özelliğini taşımakta olup, toplu ta-
şıma araçlarının da güzergâhına yakınlığı ulaşımda rahatlık yaşanmasını sağlamaktadır.
Bölgenin her türlü teknik altyapısı tamamlanmış ve kamu hizmetlerinden istifadesi tamdır. Sa-
tışa konu taşınmazın yer aldığı parsel 182,75 m² yüzölçümlü, hafif eğimli bir topoğrafik yapıya
sahip olup, dikdörtgen geometrik şekillidir. Taşınmaz parseli üzerinde 1 adet bitişik nizam yapı
düzeninde betonarme karkas yapı inşa edilmiştir. Bina dahilinde, mimari projesine göre toplam
9 adet bağımsız bölüm yer almaktadır. Binanın mahallinde yapılan incelemede dış cephesinin
matolama üzeri BTB kaplama olduğu görülmüştür. Binada elektrik, su, doğalgaz tesisatlıdır.
Asansör bulunmamaktadır. Taşınmazın bulunduğu binanın girişi mimari projesine göre ve ma-
hallinde zemin kattan sağlandığı tespit edilmiştir. Kıymet takdirine konu 3 nolu bağımsız bölüm;
mimari projesine göre zemin katta konumlanmış olup; bağımsız bölüm 1 oda, salon, mutfak,
banyo, wc ve antre hacimli olarak planlanmış olup net kullanım alanı 41 m² yaklaşık brüt 47 m²
alanlıdır. Bağımsız bölümün ıslak hacimlerinin döşemeleri seramik kaplama, salon ve odaların
yerlerinin laminat parke kaplı olduğu, duvarı saten boyalıdır. Pencereler PVC konstrüksiyon, dış
kapısı çelik kapıdır.

İmar Durumu: Bağcılar Belediye Başkanlığı Plan ve Proje Müdürlüğünün, E-99368494-
310.05-4127060 sayılı imar durum belgesine göre 520 ada, 1 parsel sayılı taşınmaz;
"15.09.2008 tasdik tarihli1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planında (PİN; UİP-560), B-4 (bitişik
nizam dört kat) yapılaşma koşullarında Konut Alanında kalmaktadır." denilmiştir.

Kıymeti : 1.475.000,00 TL
KDV Oranı : %1
Kaydındaki Şerhler: Beyan : YÖNETİM PLANI : 30/09/2005
Artırma Bilgileri

Başlangıç Tarih ve Saati : 11/03/2025 - 14:00
1.Artırma ---------------------------------------------------------------------------

Bitiş Tarih ve Saati : 18/03/2025 - 14:00
Başlangıç Tarih ve Saati : 11/04/2025 - 14:00

2.Artırma ---------------------------------------------------------------------------
Bitiş Tarih ve Saati : 18/04/2025 - 14:00

30/12/2024 (İİK m.114 ve m.126) (*) İlgililer tabirine irtifak hakkı sahipleri de dahildir.
Resmi ilanlar www.ilan.gov.tr’de        BASIN:2152074

T.C. BAKIRKÖY GAYRİMENKUL SATIŞ İCRA DAİRESİ
2024/488 TLMT. TAŞINMAZIN GAZETE VEYA 

İNTERNET HABER SİTESİ İLANI Örnek No:55*

DÜnYA siyaseti ve uluslararası iliş-kiler farklı bir döneme doğru hızlı birşekilde ilerliyor ve bunu ıskalamamızgerekiyor. Bugün günümüzde uluslar-arası siyasi ve ekonomik sistem oldukçaeleştiriliyor. Tek kutuplu ve çift kutupludünyanın yerini artık çok kutuplu dün-ya sistemine geçildiği söz ediliyor. Aslın-da bu durum bölgesel savaşların tetik-lenmesiyle ortaya çıktı. Yükselen bölge-sel güçlerin olduğu bu dönemde ulus-lararası adalet kavramının çok da yeri-ne getirilmediği ve kolay kolay getiril-meyeceği bir döneme hızlı bir şekildedâhil olduk. Kâhinlere göre bir dünyasavaşı yakında bizi beklemiyor. Fakatbölgesel ve yerel bazı grupların hare-ketleri savaşları tetikleyecektir. Suri-ye’nin yeni inşa sürecinde bir takımzorlukların olacağını gözlemliyorum.

Avrupa bence Almanya ve Fransa den-klemin de siyasi depresyon geçirirken.Trump resmen Kanada’yı Justin Trude-au’dan istedi. Akabinde ABD’de ki saldı-rılar kanlı bir provanın sahnesi gibiydi.Almanya bir süredir siyasi istikrarsızlık-la uğraşırken, şimdi sıkı bir Trump dö-nemine hazır olmalı saygıdeğer okurlar. Aşırı sağ özellikle Fransa ve Alman-ya’da aldı başını gidiyor diyebiliriz. Rus-ya bölüm bölüm retorikler gösterirken,enerji konusunda Avrupa’nın gırtlağınaçökmüş durumda, Ukrayna ise dış poli-tik sistemde ‘’Conflict Zone’’ diye adlan-dırdığımız yani donmuş meseleye doğ-ru emin adımlarla gidiyor. Aslında, Rus-ya kışa sert bir strateji ile karşılık ver-meyi düşünürken, Başar Esad’ın kaçırı-lışı Rejimin düşüşü, Rusya’nın işlerinisadece bir süreliğine aksattı diyebiliriz.

Şimdi asıl Arabistan ve İran gerginliği-ne de tanıklık edeceğiz, bu kaçınılmazbir siyasi patladır. Fenomen Trump'ın47. ABD Başkanı olarak Beyaz Saray'ınbaşına geçmesine sayılı günler kaldı.Fakat Trump'ın savaş çığlığı Pekin'ingüç koridorlarında yankılanıyor. Çin’ekarşı nasıl bir hamle yapacağı konu-sunda bazı araştırmacıların fikirleriaçık ekonomik ve siber alan önemli yapeki ABD'nin derin devletinin Asyastratejileri ne olacak şimdiden merakı-mı uyandırıyor. Fakat diyeceksiniz ki buyorumu nasıl bir teze dayandırıyorsun?Bildiğimiz üzere Kasım ayında yapılancumhurbaşkanlığı seçimlerinde Joe Bi-den’ın yendikten kısa bir süre sonraTrump, genel olarak ABD ekonomisinikorumayı ve özellikle Çin'i dizginleme-yi amaçlayan tehditkâr birçok cepheliticaret savaşı ilan ettiğini gittiği her yer-de açıkladı. Çin, Meksika, Kanada veHindistan'a sert tarifeler uygulayacağı-nı açıkladı. Kısa bir süre sonra AB degözde listesine girdi. Avrupa bloğunudaha fazla Amerikan petrolü ve gazı sa-tın almakla veya tarifelerle karşı karşı-ya kalmakla tehdit etti. Elon Musk za-ten AB'de ki siyasetçileri ve özellikle Al-man siyasetçileri radarını almış durum-

da, Trump ve Musk ikilisi resmen gör-sel hafızamda popüler bir Sir Cristop-her Nolan filmi olan Dark Knight serisi-ni getiriyor. İsrail durmuyor. Soykırımaöldürmeye devam ediyor. Suriye’de böl-gesel terör örgütleriyle bakın net yazı-yorum, sıkı pazarlıklar içerisinde vemutlaka hinliği ortaya çıkacaktır. Bunuda tabi ki Trump’ın açıklamalarında bu-luyoruz. Açıklamasını sizlerle paylaşı-yorum;  "Ben İsrail'in en iyi dostuyum.Büyükelçiliği Kudüs'e taşıyan da ben-dim. Son zamanlarda İsrail'le ilgili bü-tün iyi olayların ardında ben varım."açıklaması beni hayrete düşürmedi, bil-

diğimiz üzere Trump’ın İsrail ile ilişki-leri net ve kazanç odaklı fakat bununkarşılığında dalgalandırıcı çıkışlar ya-parak veya gerçekten de siyasi ekibininçalışmasıyla farklı gündem maddeleriniİsrail’in ve kendi kazancı için hazırlaya-caktır. Tekrar üzerini basa basa yazıyo-rum evet ABD kendi içinde dinamikler-de zor dönemlerden geçecek yani iç si-yasetinde, fakat önümüzde ki yıllardaki planlarında en önemli jeopolitik dö-nemeç Avrasya ve Türkiye denklemiolacaktır. Yeni savaşlar kapıda ve çokkutuplu dünya doğuş sancısında olanbir döneme tanıklık edeceğiz.

HASAN BİRGÜL

Yeni Savaşlar ve 
Çok Kutuplu Dünya

suriYe'De Beşar Esad rejiminindevrilmesinin ardından kurulan geçi-ci hükümetle Batılı ülkelerin temasla-rı devam ederken, Fransa Cumhur-başkanı Emmanuel Macron Suriye’ningeleceğiyle ilgili dikkat çekici açıkla-malarda bulundu. Macron, Elysee Sarayı’nda Fran-sız büyükelçilere hitaben konuşma-sında Suriye meselesine de değinir-ken, Suriye’de “özgür, egemen vesaygın” devlet inşasına yönelik geçişsürecini destekleyeceklerini belirtti.Macron, bu desteğin "uzun vadede"süreceğini kaydederken, Avrupa’nınSuriye’de kurulan geçici hükümete

yönelik bakışının “safça” olmamasıgerektiğini ifade etti, ülkesinin "Kürt-ler gibi özgürlük savaşçılarını” terketmeyeceğine dair söz verdi. Mac-ron, Suriye’de “terörle mücadele ko-nusunda Batı ile ittifak halindekiKürtleri" yalnız bırakmayacaklarınıifade etti. Macron bu sözlerle, Fran-sa’nın terör örgütü YPG’ye desteğinisürdüreceğinin altını çizdi. Ortado-ğu’daki diğer konulara da değinenMacron, İran’ın Fransa, Avrupalılar,tüm bölge ve ötesi için “ana stratejikve güvenlik tehdidi” olduğunu söyle-di. İran’ı Ortadoğu’daki “temel gü-venlik sorunu” olarak niteleyen Mac-

ron, bu sorunun “Fransa, Avrupa vebölge ülkeleri” dahil çok sayıda ülke-yi ilgilendirdiğini savundu.Macron’un bu çıkışı dikkat çeker-ken, Fransa Dışişleri Bakanı Jean-NoelBarrot, Şam’daki açıklamasında,“Fransa’nın müttefiki olan Kürtler içinsiyasi çözüm bulunmalıdır. Suriye’ninkuzeyinde sürekli bir istikrar sağlan-malıdır” ifadelerini kullanmıştı. Önce-sinde terör örgütü DSG’nin sözde lide-ri Mazlum Kobani ile telefonda görü-şen Barrot, “Suriye’de terör ve aşırışiddetin devam etmesine izin veril-memeli. Biz Kürtlerle terörizme karşımücadele ettik” demişti. (AA)

FrAnsA CumhurBAşkAnı mACron’DAn skAnDAl TerÖr ÖrGÜTÜ YPG çıkışı:

'Destek sürecek'Fransa Cumhurbaşkanı Macron, Elysee Sarayı’nda Fransız büyükelçilere hitaben konuş-masında Suriye meselesine değinerek, Fransa’nın YPG’ye desteğinin süreceğini belirtti

ABD'li Senatör ve 2020 seçimleribaşkan aday adayı Bernie Sanders,Washington yönetimine İsrail'e silahve mühimmat satışını durdurma çağ-rısı yaptı. Sanders, X sosyal medyaplatformundan yaptığı açıklamada,"ABD, halihazırda 45 bin kişiyi öldü-ren, Gazze'nin konut, sağlık ve eğitimsistemlerini yok eden ve insani yar-dımları engelleyerek açlığa nedenolan (İsrail Başbakanı Binyamin) Ne-tanyahu'nun aşırılık yanlısı hükümeti-ne daha fazla bomba göndermemeli-dir" ifadesini kullandı. İsrail'e silah sa-tışının durdurulması için ABD hükü-metine çağrıda bulunan Sanders, busatışların engellenmesi için elindengelen her şeyi yapacağını vurguladı.ABD'li yetkililer, İsrail ile savaş uçakla-rı ve top mermileri mühimmatını daiçeren 8 milyar dolarlık silah anlaş-ması önerisini 4 Ocak'ta Kongre'ye"gayriresmi" olarak bildirmişti. Kon-gre onayını alması gereken söz konu-su silah satışı, insansız hava araçları,155 mm top mermileri, küçük çaplıbombalar, 500 kilogramlık savaş baş-lıkları, bomba fünyeleri ve diğer ilgiliekipmanlar dahil olmak üzere, hava-dan gelen tehditlere karşı savunma

amaçlı AIM-120C-8 AMRAAM gibiönemli savunma ekipmanını ve mü-himmatını içeriyor.
pApA'YA meKtUp YAZIldIABD'deki 50'den fazla büyük Ya-hudi örgütünden oluşan bir koalis-yon, Papa Francis'ten İsrail'in Gaz-ze'deki saldırılarıyla ilgili "kışkırtıcı"açıklamalarda bulunmayı bırakması-nı talep etti. Büyük Amerikan YahudiÖrgütlerinin Başkanları Konferansı(Conference of Presidents of MajorAmerican Jewish Organizations) ça-tısı altındaki gruplar Papa'nın İsrailordusunu çocukları vurmak, hasta-neleri ve okulları bombalamaklasuçlayan son açıklamalarına atıftabulundu. Örgütler, bu tür açıklamala-rın "İsrail'in meşru askeri kampan-yasını çarpıttığını ve antisemitizmikörüklediğini" öne sürdü. GrubunCEO'su William C. Daroff ve başkanıHarriet P. Schleifer tarafından imza-lanan ve mektupta, "Amerikan Yahu-di toplumu olarak sizden kışkırtıcıaçıklamalarda bulunmaktan kaçın-manızı ve halklarımız arasında köp-rüler kurmanızı talep ediyoruz," ifa-deleri yer alıyor.

Yahudi lobisi ayrıca, Papa'dan,Katolik Kilisesi'nin İsrail-Filistin ça-tışmasıyla ilgili olarak tarafsız arabu-lucu rolünü sürdürebilmesi için açık-lamalarında "daha dikkatli" olmasınıistedi. Bu arada, geçen ay Katolik li-derler, Kudüs'teki Katolik Kilisesi li-derleriyle dayanışma içinde oldukla-rını ifade ederek İsrail ordusununGazze'deki operasyonlarını durdur-ması çağrısında bulunmuştu. PapaFrancis'in sözcüsü Matteo Bruni,Amerikan Yahudi topluluğunun tale-bine yanıt verip vermediği konusun-da henüz bir açıklama yapmadı. 
'ACIYlA GAZZe'Yİ 
dÜşÜnÜYOrUm'88 yaşındaki Papa, son haftalardaİsrail'in Gazze'ye yönelik saldırılarınıdefalarca kınadı ve ateşkes, rehinele-rin serbest bırakılması ve bölgeye aci-len ihtiyaç duyulan insani yardımınulaştırılması çağrısında bulundu.22Aralık'ta Vatikan'da Angelus duasınıettikten sonra şunları söyledi: "Veacıyla Gazze'yi düşünüyorum, çok faz-la zulmü, makineli tüfekle taranan ço-cukları, okulların ve hastanelerinbombalanmasını. Ne zulüm." (AA)

Sanders: Silah satışını durdurun

ABD, Suriye’deki siyasi ve ekono-mik duruma yönelik dikkat çekici biradım atarak, sınırlı yaptırım muafiyetigetirdiğini açıkladı. 7 Temmuz 2025’ekadar geçerli olacak bu muafiyet,enerji transferleri ve kişisel havalelerikapsıyor. Suriye’de Baas rejimininçökmesinin ardından yönetimi ele ge-çiren ve Birleşmiş Milletler tarafındanterör örgütü listesinde yer alan HeyetTahrir eş-Şam’a (HTŞ) yönelik buhamle, ABD’nin yeni yönetimle iş bir-liği kapısını araladığı şeklinde yorum-lanıyor. ABD Hazine Bakanlığı, Suri-ye'ye yönelik bazı yaptırımları geçiciolarak hafifleten bir genel lisans ya-yımladı. 7 Temmuz 2025'e kadar ge-çerli olacak bu lisans, aşağıdaki işlem-

leri kapsıyor: - Suriye'deki yönetim kurumlarıy-la belirli işlemler,- Suriye'ye veya Suriye içindeenerji (petrol, petrol ürünleri, doğalgaz ve elektrik) satışı, tedariki, depo-lanması veya bağışıyla ilgili işlemler,- Suriye'ye "ticari olmayan, kişiselhavalelerin" işlenmesi için gerekli iş-lemler, Merkezi Suriye Bankası üze-rinden de dahil olmak üzere.
Ahmed eş-şArA’dAn tAlepBu adım, Suriye'deki elektrik sı-kıntılarını hafifletmeyi ve ekonomiyiistikrara kavuşturmayı amaçlıyor.Washington, Suriye'nin yeni yönetici-lerinden siyasi geçiş sürecine yönelik

adımlar atmalarını ve ABD ile iş birliğiyapmalarını bekliyor. Geçtiğimiz haf-talarda Suriye'de önemli değişiklikleryaşandı. 61 yıllık Baas rejimi çöker-ken, Devlet Başkanı Beşar Esad aile-siyle birlikte Rusya'ya sığındı. Muhalifgruplar başkent Şam'ı ele geçirerekyönetimi devraldı. Yeni yönetimin başında, BirleşmişMilletler ve ABD tarafından terör ör-gütü olarak tanınan HTŞ lideri Ahmedeş-Şara bulunuyor. HTŞ, geçmişte ra-dikal İslamcı çizgisiyle bilinirken, sondönemde daha ılımlı bir söylem be-nimsemeye çalışıyor. Ahmed eş-Şara,ABD'li yetkililerle yaptığı görüşmeler-de Suriye'ye uygulanan yaptırımlarınkaldırılmasını talep etti. (AA)

ABD'den Suriye'ye yaptırım muafiyeti

Birleşmiş Milletler İnsani İşler Koor-dinasyon Ofisi'nin (OCHA) verilerine göre,İsrail güçleri Ocak 2010 ile Ocak 2025 ara-sında Batı Şeria'nın A ve B bölgelerinde ger-çekleştirdiği yıkımlarla 2 bin 822 Filistinliyiyerinden etti. Bu süreçte, İsrail'in yıkımlarınedeniyle zarar gören Filistinlilerin sayısı90 bini aştı. Özellikle 2023'te, Batı Şeria'nınA ve B bölgelerinde 450'si konut olmaküzere toplam 493 yapı yıkıldı. 2024'te ise, Cbölgesi ve işgal altındaki Doğu Kudüs'tekiyıkımlarla birlikte toplam 1767 ev ve yapıyerle bir edildi, bu durum 4 bin 258 Filistin-linin zorla göç etmesine neden oldu.İsrail'in işgal altındaki topraklarda ger-çekleştirdiği bu yıkımlar, toplamda 165 bin55 Filistinlinin yaşamını olumsuz etkiledi.1995'te imzalanan "İkinci Oslo Anlaşması"ile Batı Şeria; A, B ve C bölgelerine ayrılmış-tı. Anlaşmaya göre Batı Şeria'nın yüzde18'ini kapsayan "A bölgesi"nin idari ve gü-venlik yönetimi Filistin'e bırakılmış, yüzde21'lik "B bölgesi"nin idari yönetimi Filis-tin'e, güvenliği ise İsrail'e devredilmişti.Yüzde 61'lik "C bölgesi"nin ise hem idarehem güvenliği İsrail'e bırakılmıştı. Ancak,2002'de İsrail'in Batı Şeria'yı yeniden işgaletmesiyle Filistin yönetiminin bu bölgeler-deki kontrolü fiilen sona erdi. (AA)

İsrail geçen yıl
Filistinlilere ait 
1767 yapıyı yıktı

08ISTIKLAL-07.qxp_Layout 1  7.01.2025  11:41  Page 1



88 OCAK 2025 ÇARŞAMBAYAŞAM

ANKARA'DA jokeylik yaparken attan 
düşmesi sonucu görme yetisini kaybeden 
ama at sevgisinden vazgeçmeyen Tolga Do-
kuyucu, binicilik branşında paralimpik oyun-
lara katılan ilk Türk sporcu olmayı hedefliyor. 

Profesyonel jokeylik kariyerine 2002 yı-
lında başlayan Tolga Dokuyucu, mesleğinin 
16'ncı yılında yarışa hazırladığı atın üzerin-
den düşmesi sonucu kafa travması geçirdi. 
Geçirdiği kaza nedeniyle görme yetisini ta-
mamen kaybeden 2 çocuk babası 39 yaşın-
daki Dokuyucu, topluma uyum sağlamak için 
başvurduğu rehabilitasyon merkezinde Bra-
ille alfabesi, akıllı telefon ve bilgisayar kulla-
nımı ile bağımsız hareket tekniklerini öğren-
di. 

Yaklaşık 2 yıl süren uzun ve zorlu tedavi 
sürecinin ardından ailesi ve arkadaşlarının 
desteğiyle atın üzerine tekrar çıkan Dokuyu-
cu, Ankara'da gittiği Binicilik ve İhtisas Kulü-
bünde antrenör Murat Erdoğan ile tanıştı. 
Çalışmalarını sürdüren Dokuyucu, para bini-
cilik branşında 2028 Paralimpik Oyunları'na 
katılmayı hedefliyor. 

"Görme engelli olduğumu hissetme‐
den ata biniyorum" 

Binicilikte görme engelli olarak 5 yıldır 
antrenman yaptığını belirten Tolga Dokuyu-
cu, at terbiyesi ve at balesi olarak da bilinen 
para dresaj alanında çalışmalarını sürdürdü-
ğünü kaydetti. 

Geçirdiği kazanın ardından ata binerken 
korkmadığını dile getiren Dokuyucu, "Ata 
binmeyi çok seviyorum. Attan düşerek gözle-
rimi kaybettim, onlardan kopamadım, uzak-
laşamadım. Görme engelli olduğumu hisset-
meden ata biniyorum" dedi. 

Tedavilerinin ardından kazada kırılan 
bacağının iyileşmesini beklediğini, 2 yıl evde 
kaldığını ve yaşamına devam etmenin yolla-
rını aradığını aktaran Dokuyucu, şunları kay-
detti: 

"O süre zarfında göremediğim için dışa-
rıda ne olacağını bilmiyordum. Öncelikle dı-
şarıya adapte oldum. Nasıl ilerleyebilirim, or-
tama nasıl ayak uydurabilirim bunları dü-
şündüm. Bir görme engelli bireyin sokağa 
çıktığı zaman nasıl gezebileceğini bilmiyor-
dum. Önce derneğe giderek orada baston ve 
telefon kullanmayı bağımsızlığı, dışarıda ra-
hat bir şekilde gezebilmeyi öğrendim. Kendi-
mi geliştirdikten sonra spora, atlara dönmeyi 
istedim. Manejlere gittikçe ‘Tekrar neden ol-
masın? Görmüyorum ama ata binebilirim’ 
diye düşündüm. Ben görmüyorum ama at 
görüyor. Ben görmesem de o benim gözüm 
olur, ben onun direksiyonu olurum. Ellerimle 
atı yönlendirebilirim." 

"Şu anda atla bütünleşiyorum" 
Binicilik hakimiyetini tekrar sağladığını 

ve kariyerinde ilerlemek istediğini vurgula-
yan Dokuyucu, "Şu anda atla bütünleşiyo-
rum. Atın üstünde olduğum zaman çok hu-
zurlu, mutlu, bir boşluğa uçuyormuş gibi his-
sediyorum. Geleceğe yönelik hedefim ilk 
önce ulusal yarışlara katılabilmek. En büyük 
hedefim de paralimpik oyunlara gidebilmek. 
Görmeden ata binmek çok zor. Atı görmüyo-
rum ama kontrol edebiliyorum." diye konuş-
tu. 

 Murat Erdoğan: "Bizi tanıştıran onun 
at sevgisi" 

Ankara Binicilik İhtisas Kulübünde an-
trenörlük yapan milli sporcu Murat Erdoğan, 
para binicilik alanıyla tanışmasına vesile olan 
Tolga Dokuyucu hakkında, şu ifadeleri kul-
landı: 

"Onunla beraber müsabaka koşmak isti-
yoruz. Bizim branşlarımız çok ayrı. Dresaj, 
engel atlama ve düz koşu dediklerimiz çok 
farklı branşlar. Dresaj ve engel atlamayı bir 
yere, düz koşuyu bir yere ayırıyorum. Tolga, 
talihsiz bir kaza geçiriyor. Bizi tanıştıran 
onun at sevgisi. Kazadan sonra korkmamış 
veya yılmamış, hayal kırıklığına uğramamış. 
Tekrar buraya atları sevmeye geldi, o şekilde 
tanıştık Tolga Dokuyucu ile. Sonrasında bir 
plan yaptık ve bir atın üzerine bindirdim. Ar-
dından da bu hale kadar geldi. Şimdi hedefi-
miz para dresaj yani engellilerin dresajı ala-
nında ulusal müsabakalar koşmak. Ardından 
da inşallah yurt dışında ülkemizi temsil et-
mek." 

Para binicilik alanında Tolga Dokuyu-
cu'ya yardımcı olabilmek için kendisini geliş-
tirmesi gerektiğini aktaran Erdoğan, şunları 
kaydetti: 

"Ülkemizde para dresaj sporcusu örneği 
birkaç tane var. Ampute gazi bir askerimiz ve 
aynı zamanda serebral palsili tecrübeli bir 
Alperen ağabeyimiz var. Tolga Dokuyucu’yu 
onlardan ayıran görme engelli olması. Bu 
Türkiye’de ilk, dünyada da çok nadir. Benim 
de özellikle bir mentöre ihtiyacım var. Birkaç 
makaleye ulaşabildim ve yurt dışından bir-
kaç kişiyle konuşabildim. Onlardan da çok 
kısa bilgiler topladım. İnşallah tecrübeleri-
mizle geliştireceğiz." AA

Görme engelli  
binicinin hedefi  

paralimpik  
oyunlara katılmak 

Karadenizli çınarların hayat  
tecrübeleri gençlere aktarılıyor 

RİZE'NİN Güneysu ilçesinde 70 
yaş üzerindeki bazı kişiler, hayat 
tecrübelerini genç kuşaklara aktar-
mak için kamera karşına geçti. 

Güneysu Gençlik Merkezince 
yaklaşık bir yıldır yürütülen "Genç 
Kalan Hayatlar Projesi" çerçevesin-
de 42 kişi, yaşam yolculukları ve 
mesleki deneyimlerini anlattı. 

Gönüllülerin, "Genç kalan hayat-
lar, hayatın merhametli ellerinden 
gençlere uzanan tecrübe yolculuğu" 
sloganıyla gerçekleştirdiği proje 
kapsamında yaşlılarla yapılan rö-
portajlar, sosyal medya platformla-
rında ilgi gördü. 

  Güneysu Gençlik Merkezi Müdü-
rü Hikmet Yanık, AA muhabirine, 
projenin amacının, gençlerin 70 yaş 
üstü çınarların hayat tecrübelerin-
den yararlanmalarını sağlamak ol-
duğunu söyledi. 

Kayda alınan röportajları mer-
kezin sosyal medya hesaplarından 
yayınladıklarını belirten Yanık, 
"Proje bittiğinde yaşlılarımızı bir 
araya getirip, onlarla beraber güzel 
bir gala yapmayı düşünüyoruz." 
dedi. 

Yanık, projeyi geliştirmeyi plan-
ladıklarını anlatarak, "Gençlerin 
desteğiyle sadece ilçedeki değil, Ri-
ze'deki yaşlıların tecrübelerini ak-
tarmayı da istiyoruz. Yaşam hikaye-
lerini kitap haline getirmeyi düşü-
nüyoruz." diye konuştu. 

"Yeri geldi sevindik, yeri geldi 
çok şaşırdık" 

Proje koordinatörü Zeynep De-
mirkan ise yaşlıların geçmişte yaşa-
dıklarını, hikayelerini öğrenmek is-
tediklerini söyledi. 

Proje sayesinde 42 yaşlıya ulaş-
tıklarını dile getiren Demirkan, "Vi-

deoların bir kısmını sosyal medya 
hesaplarından paylaştık." dedi. 

Demirkan, videolara yapılan yo-
rumların çok güzel olduğuna işaret 
ederek, "İnsanların eskiye bir özle-
minin olduğunu da fark etmiş ol-
duk." ifadesini kullandı. 

Dinledikleri hayat hikayelerin-
den etkilendiklerini belirten De-
mirkan, şunları kaydetti: 

"Yeri geldi sevindik, yeri geldi 
çok şaşırdık. Sert gözüken amcamı-
zın ve teyzemizin bir şeyler anlat-
maya başladıklarında gözlerinin 
yaşardığını, hemen duygulandığını 
gördük. Bu bana çok garip hisset-
tirdi. Kısıtlı imkanlara sahip olma-
larına rağmen, bizden çok daha şü-
krettiklerine şahit oldum." 

"Hayatımı anlatırken eskiden 
yaşadıklarım aklıma geldi" 

Hikayesini gençlere anlatan 76 

yaşındaki Mehmet Büyük, projeyi 
çok beğendiğini söyledi. 

Gençlerin projesinin yararlı ol-
duğunu düşündüğünü ifade eden 
Büyük, "Bu tür projelerin devam et-
mesi lazım. Bizden büyük olanlar, 
yaşadıklarını bize anlatırlardı. Şim-
di de biz anlatıyoruz. Gençlere an-
latılan hayat hikayelerini güzel bu-
luyorum. Gençlerin bunlardan tec-
rübe edinmeleri lazım." diye konuş-
tu. Büyük, hayatını anlatırken zor-
landığına dikkati çekerek, şöyle de-
vam etti: "Hayatımı anlatırken eski-
den yaşadıklarım aklıma geldi. Hi-
kayemin bir kısmını da gençler sos-
yal medyada paylaşmış. Çok yerden 
telefon geldi. Gençlerimizin bu tür 
hayat hikayelerinden ders almaları-
nı isterim. İnsanlara yararlı bir şey-
lerin peşinde gayret göstermelerini 
isterim." AA

Vanlı genç girişimci, 300 küçükbaş  
hayvanını 9 yılda 3 bin 500'e çıkardı 

Kırsaldaki dezavantajlı kızlar,  
gönüllü öğretmenlerle  

üniversite sınavına hazırlanıyor 
YOZGAT'IN Çayıralan ilçesinde gö-

nüllü öğretmenler, dershaneye gitme 
imkanı bulamayan ihtiyaç sahibi kız öğ-
rencileri hayal ettikleri üniversiteyi ka-
zanmaları amacıyla Yükseköğretim Ku-
rumları Sınavı'na (YKS) hazırlıyor. 

Çayıralan Kaymakamlığınca, ilçede 
iki ay önce "Kardelen Kızlar Eğitime 
Destek" Projesi hayata geçirildi. 

Proje kapsamında Sosyal Yardımlaş-
ma ve Dayanışma Vakfının da desteğiyle 
dershaneye gidemeyen lise mezunu 10 
kız öğrencinin, üniversite hayalini ger-
çekleştirebilmeleri için İlçe Halk Kütüp-
hanesi'nde sınıf oluşturuldu. 

Dershane ortamını aratmayan sınıfta 
gönüllü öğretmenler tarafından hafta-
nın 5 günü 15.30-18.00 saatlerinde öğ-
rencilere eğitim veriliyor. 

Çevre illerdeki dershanelerden üc-
retsiz kaynak kitap desteği de sağlanan 
öğrencilerin, barınma ve beslenme ihti-
yaçları da Çayıralan Sosyal Yardımlaşma 

ve Dayanışma Vakfı tarafından karşıla-
nıyor. 

Öğrencilerin her türlü ihtiyacı 
karşılanıyor 

Çayıralan Kaymakamı Ferit Can, AA 
muhabirine, "Kardelen Kızlar Eğitime 
Destek" Projesi'ni iki ay önce hayata ge-
çirdiklerini söyledi. 

Gönüllü öğretmenler tarafından haf-
tanın 5 günü öğrencilere eğitim verildi-
ğini anlatan Can, şöyle konuştu: 

"Amacımız, ilçede dershane olmadığı 
için üniversite hayali kuran dezavantajlı 
kızları bir sınıf ortamında üniversite sı-
navına hazırlamak. Çevre illerdeki bir-
çok dershaneden gönderilen kaynak ki-
taplarını kızlara ücretsiz dağıttık. Köy-
lerden gelen kızlarımızın konaklamasını 
kamu misafirhaneleri aracılığıyla yapı-
yoruz. Projede çocuklarımızın maddi ih-
tiyaçları da oluyor. Bunları da ilçemizde 
görev yapan memur ve muhtarlarımız 
üstleniyor." AA

VAN'IN Edremit ilçesinde 9 yıl 
önce devlet desteğiyle 300 küçükbaş 
hayvan satın alan 34 yaşındaki Ser-
kan Tatar, gözü gibi baktığı koyunla-
rın sayısını 3 bin 500'e çıkararak bü-
yük bir sürünün sahibi oldu. 

Kurubaş Mahallesi'nde yaşayan 
iki çocuk babası Tatar, evlendikten 
sonra hayvancılık yapmaya karar 
verdi. Biriktirdiği bir miktar paranın 
yanı sıra Tarım ve Orman Bakanlığı-
nın Kırsal Kalkınma Yatırımlarının 
Desteklenmesi Programı'ndan hibe 
ve Ziraat Bankasının faizsiz kredi 
desteğinden faydalanarak 300 ko-
yun satın alan Tatar, ahır ve kaba 
yem deposu inşa ederek hayvancılı-
ğa başladı. Aradan geçen zamanda 3 
bin 500 metrekare alana kurduğu 
tesisi hem geliştiren hem de modern 
tarım yöntemlerini kullanmaya baş-
layan Tatar, 6 kişiyi istihdam ederek 
özenle beslediği hayvanların sayısını 
3 bin 500'e çıkardı. 

Yıl içinde doğan kuzuları besle-
dikten sonra erkek olanları Gazian-

tep, Diyarbakır, Şanlıurfa ve İstan-
bul'da satışa sunan Tatar, hem eko-
nomiye hem de hayvancılığa katkı 
sunuyor. 

"Hayvan sayısını artırmayı he‐
defliyorum" 

Tatar, AA muhabirine, hayvancılı-
ğı modern imkanlarla yapmaya ça-
lıştıklarını söyledi. 

Hayvancılığı geliştirerek ekono-
miye katkı sağlamak istediğini belir-
ten Tatar, şöyle konuştu: 

"Uzun süredir hayvancılık yap-
mayı düşünüyordum. 9 yıl önce bir 
miktar birikimim, Ziraat Bankasın-
dan aldığım faizsiz kredi ve Tarım ve 
Orman İl Müdürlüğünün hibe deste-
ğiyle hayvancılık yapmaya başladım. 
6 çalışanımla hayvanların sayısını 
sürekli artırdık. Böyle olunca ahırı 
büyüterek daha modern bir hale ge-
tirdik. Bu süreçte yine Bakanlığımı-
zın yüzde 50 hibe desteğinden fay-
dalandık. Küçükbaş hayvan sayısını 
300'den 3 bin 500'e çıkarmayı ba-
şardık." AA

 Rize'de "Genç Kalan Hayatlar Projesi" kapsamında, 70 yaş üze-
rindeki 42 kişinin yaşama dair tecrübelerini anlattığı videolar 

sosyal medya platformlarından paylaşılıyor. 
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KÜLTÜR ve Turizm Bakanlığı-
nın restorasyon, renovasyon ve 
yeniden inşa çalışmaları sonucun-
da 2 yıl önce hizmete açılan kü-
tüphane, her yaştan çok sayıda ki-
tapseverin uğrak yerlerinden biri 
oldu. 

Rami Kütüphanesi Müdürü Ali 
Çelik, AA muhabirine yaptığı açık-
lamada, 13 Ocak 2023'te Cumhur-
başkanı Recep Tayyip Erdoğan'ın 
katılımıyla hizmete açılan kütüp-
hanede, 2 yıllık süre zarfında mil-
yonlarca kişiyi misafir etiklerini 
söyledi. 

Çelik, ocak itibariyle Rami Kü-
tüphanesinin artık 2 yaşına girdi-
ğini belirterek, "2023 yılında 2,5 
milyonun üzerinde ziyaretçimiz 
olmuştu. 2024 yılında 2 yıllık veri-
lere baktığımızda 6 milyon 44 bin 
ziyaretçi Rami Kütüphanesi'ne 
geldi, gördü ziyaret etti ve çeşitli 
programlarından faydalandı." 
dedi. 

Birçok etkinliğe de ev sahibi 
olarak kapılarını açtıklarını kay-
deden Çelik, "1. Uluslararası Ço-
cuk Kitapları Fuarı'ndan tutun ço-
cuk şenliklerine, bilim şenlikleri-
ne, çeşitli atölyelere kadar bir dizi 
etkinlikler yaptık. Bunların top-
lam sayısı 5 bin 60 etkinlik. 2024 
Ocak ayı itibariyle bu etkinliklere 
katılan kişi sayısı da 1 milyon 108 
sekiz bin olarak gerçekleşti." ifa-
delerini kullandı. 

"Kütüphane bilgiye erişim 
konusunda temel bir merkez 
haline geldi" 

Rami Kütüphanesi'nin 250 yıl-
lık tarihi geçmişe sahip olduğunu 
aktaran Çelik, yakın ve uzak çev-
reden birçok kişinin kütüphaneye 
gelerek etkinliklerden faydalandı-
ğını, kütüphanenin bilgiye erişim 
konusunda temel bir merkez hali-
ne geldiğini söyledi. 

Çelik, Rami Kütüphanesi'nin 
aynı zamanda sosyal etkileşim ve 
yaşam merkezi olduğunu da dile 
getirdi. 

Kütüphanenin kültürel ve tari-
hi dokusuyla öğrencilere, kişisel 
kariyerlerini bir üst noktaya taşı-
yacak sınavlara nezih bir ortamda 
hazırlanma imkanı sunduğunu 
kaydeden Çelik, buradaki çalışma 
ortamından faydalanarak hazırlık 
yapan öğrenci ve ailelerin kendile-
rine bu imkandan dolayı teşekkür 
ettiğini ifade etti. 

"100'ün üzerinde projeye 
destek verdik" 

Ali Çelik, Rami Kütüphane-
si'nin birçok etkinliğe ev sahipliği 
yapmakla birlikte sosyal projelere 
de destek verdiğini belirterek, 
şunları söyledi: 

"Kütüphanemiz açılmış olduğu 
tarihten bugüne kadar 200 binin 
üzerinde kitap ödünç verdi. Aynı 
zamanda bu yıl itibariyle 33 bin 
üzerinde yeni üyeye sahip olduk. 
Rami Kütüphanesi aynı zamanda 

engelsiz bir kütüphane. Özellikle 
bu bilgiye erişimi eşit şartlarda 
sağlamak anlamında bizden çeşitli 
kitapların seslendirilmesi talep 
edilmekte. Bu yıl itibariyle 600'ün 
üzerinde talebi karşıladık." 

Kütüphane içerisinde bulunan 
sosyal ve kültürel etkinliklerle 
topluma fayda sağlamanın yanı 
sıra kütüphane dışındaki çeşitli 
projelere de destek verdiklerini 
kaydeden Çelik, "Okullarda kütüp-
hane kurmaktan tutun, TEKNO-
FEST'e katılan öğrencilere spon-
sorluk yapmak noktasında 100'ün 
üzerinde projeye destek verdik." 
diye konuştu. 

İstanbul'a nefes aldıran bir 
buluşma alanı olarak tasarlandı 

Geçmişi 18. yüzyıl ortalarına 
kadar uzanan ve tarihi boyunca 
farklı amaçlarla kullanılan Rami 
Kışlası, Kültür ve Turizm Bakanlı-
ğı'nın restorasyon, renovasyon ve 
yeniden inşa çalışmaları sonucun-
da Rami Kütüphanesi olarak hiz-
mete açıldı. 

Eyüpsultan ilçesindeki Rami 
Kışla Caddesi üzerinde bulunan 
yapı, 36 bin metrekare kapalı, 51 
bin metrekare yeşil alanı ve 4 bin 
200 kişilik oturma kapasitesiyle 
"İstanbul'un en büyük kütüphane-
si" oldu. 

Rami kütüphanesi, bebek, ço-
cuk, gençlik, yetişkin, ihtisas kü-
tüphaneleri, okuma ve ders çalış-
ma salonlarının yanı sıra geniş ye-
şil alanıyla da İstanbul'a nefes al-
dıran buluşma alanı olarak tasar-
landı. Otobüs, minibüs ve tramvay 
gibi toplu taşıma araçlarıyla ko-
layca ulaşılabilen kütüphanenin 
hemen yanında da aracıyla gelmek 
isteyenler için otopark mevcut. 

Kapılarını açtığı günden bu 
yana her yaş grubundan İstanbul-
lunun ilgi gösterdiği yapıda "Genel 
Eserler", "Felsefe-Psikoloji", "İla-
hiyat", "Sosyal Bilimler", "Dil Bi-
limleri", "Bilim ve Teknoloji", Gü-
zel Sanatlar-Eğlence ve Spor", 
"Edebiyat", "Tarih" ve "Coğrafya" 
kütüphaneleri bulunuyor. AA
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KAHRAMANMARAŞ Sütçü 
İmam Üniversitesinde 35 yıl bo-
yunca yapılan akademik çalışma-
ların sonucu olarak yakın zaman-
da ziyarete açılacak müzede sade-
ce bölgeden değil, yurt dışından 
da bazı böcek türleri yer alacak. 

Kahramanmaraş Sütçü İmam 
Üniversitesi (KSÜ), akademik ça-
lışmalar kapsamında toplanan 4 
bin 500'den fazla türün yer aldığı 
"böcek müzesi" oluşturdu. 

KSÜ'deki bilim insanları tara-
fından 35 yıl boyunca yapılan aka-
demik çalışmalar sırasında topla-
nan 4 bin 500'den fazla böcek tü-
rünün sergilenmesi amacıyla KSÜ 
Rektörü Prof. Dr. Alptekin Ya-
sım'ın talimatıyla çalışma başlatıl-
dı. Böcek müzesi için Ziraat Fakül-
tesi içerisinde özel bir alan oluş-
turuldu. 

KSÜ Rektörü Prof. Dr. Alptekin 
Yasım, AA muhabirine, böceklerin 
akademik çalışmalarda önemli bir 
materyal olduğunu belirtti. 

Hazırlıkların tamamlandığını 
ve yakın zamanda müzenin ziya-
rete açılacağını aktaran Prof. Dr. 
Yasım, şöyle devam etti: 

"Hocalarımız, yıllar içerisinde 
yaptıkları akademik çalışmalarda 
topladıkları böcekleri, kutularda, 
depolarda olan böcekleri, hepsini 
sergileyelim istediler. Türkiye'de-
ki en büyük böcek müzelerinden 
birisini oluşturduk. 4 bin 500'den 
fazla böcek, cins tespiti yapılarak 
sergilenmekte. Ayrıca, henüz daha 
cins tespiti yapılamayan böcekler 
de var. Bunlar da yapıldıkça tekrar 
sisteme işlenecek. Gerçekten, böl-
ge için çok güzel bir proje. Türki-
ye'deki, dediğim gibi en büyük bö-
cek müzelerinden birisi. Bu, sade-
ce akademik camianın değil, ilk-
okuldan üniversiteye kadar, bütün 
farklı branşta öğrencilerin ilgisini 
çekecek bir proje. İnşallah yakın 
bir zamanda açılışını yapacağız. 
Herkesi böcek müzesini ziyaret et-
meye bekleriz." 

Müzede Türkiye'den ve yurt 
dışından böcek çeşitleri var 

Böcek müzesi projesini yürü-
ten Prof. Dr. Mahmut Murat Aslan 
da müzenin oluşturulmasında 35 
yıllık bir birikimden yararlandık-
larını belirtti. 

Müzenin kurulumu için bir yıl 
süren yoğun bir hazırlık süreci ge-
çirdiklerini aktaran Aslan, bu sü-
reçte yerel ve uluslararası işbirlik-
lerinin önemli katkılar sağladığını 
söyledi. 

Prof. Dr. Aslan, Kahramanma-
raş'ın doğa açısından büyük bir 
zenginliğe sahip olduğunu anlata-
rak, "Burada 35 yıllık bir birikim 
var ve şunu söyleyeyim, çok ilginç 
böcek grupları da var, bunu gelen 
misafirlerimiz görecek. Onlar bize 
sordukça da bu konuda cevap ve-
receğiz. Bölgenin tek böcek müze-
si burası. Buradaki böcekler, Tür-
kiye'den var, yurt dışından var, 
Kahramanmaraş'tan var, yakın 
çevre illerden var. Yani bölge de-
ğil, Türkiye değil, dünyadaki bazı 
böcekler de var." dedi. 

Bilim insanlarının böcekler 
üzerinde çalışmalarının devam et-
tiğini vurgulayan Aslan, yeni bulu-
nan böceklerin de müzeye konula-
cağını sözlerine ekledi. AA

Kahramanmaraş'ta 
kurulan "böcek 

müzesi"nde 4 bin 
500'den fazla tür 

sergilenecek 

"Yaşayan Kütüpha-
ne" konseptiyle ta-
sarlanan Rami Kü-

tüphanesi, açılışının 
ardından geçen 2 
yılda 6 milyon 44 
bin kişiyi ağırladı. 

Rami Kütüphanesi 2 yılda 6 milyondan 
FAZLA KİTAPSEVERİ AĞIRLADI 

İstanbul'da bu hafta  
birçok etkinlik  

sanatseverlerle  
buluşacak 

İSTANBUL'DA bu hafta, geniş 
bir yelpazede, birbirinden farklı 
birçok etkinlikle yerli ve yabancı 
sanatçıların katılacağı konser, 
sergi, tiyatro ve performans sa-
natseverlerin beğenisine sunula-
cak. 

Atatürk Kültür Merkezi'nde 
(AKM) yarın "Richard", 10,11 ve 
12 Ocak'ta "Kan Kardeşler" tiyat-
ro oyunları izleyiciyle buluşacak. 

İstanbul Büyükşehir Belediye-
si (İBB) Şehir Tiyatrolarında 8-
11 Ocak'ta Üsküdar Musahipzade 
Celal Sahnesi'nde "Oscar", Harbi-
ye Muhsin Ertuğrul Sahnesi'nde 
"Savaş ve Barış", Müze Gazha-
ne'de "Ben Medea Değilim" ve 
"Sivrisinekler", Ümraniye Sahne-
si'nde "Ağrı Dağı Efsanesi", Kağıt-
hane Sadabad Sahnesi'nde "Göz-
lerimi Kaparım Vazifemi Yapa-
rım", Üsküdar Kerem Yılmazer 
Sahnesi'nde ise "Yenilmez" oyun-
ları izlenebilecek. 

Şehir Tiyatroları, yarın İnal 
Aydınoğlu Kültür Merkezi Şener 
Şen Sahnesi'nde "Uçurtmanın 
Kuyruğu" eserini tiyatroseverle-
rin beğenisine sunacak. 

Nüktedan Kültür Sanat, 11 
Ocak'ta Beylerbeyi Hacı Sabancı 
Lisesi'nde, tek perdelik "Evlen 
Zaman İçinde" oyununu sahnele-
yecek. AA

BATMAN'IN tarihi Hasan-
keyf ilçesindeki kazı çalışmala-
rında ortaya çıkarılan 800 yıllık 
kap parçasının üzerindeki figü-
rün Anadolu parsına ait olduğu 
tahmin ediliyor. 

Dünyanın en eski yerleşim 
yerlerinden biri olan Batman'ın 
tarihi Hasankeyf ilçesinde 2024 
yılı kazı çalışmaları sona erdi. 

Mardin Artuklu Üniversitesi 
Edebiyat Fakültesi Sanat Tarihi 
Bölümü Öğretim Üyesi Doç. Dr. 
Zekai Erdal'ın başkanlığında uz-
man ekip tarafından yürütülen 
kazıda, çok sayıda eser ortaya çı-
karıldı. 

Bulunan eserler arasında Ar-
tuklular dönemine ait, üzerinde 
Türkiye'de neslinin tükendiği 
düşünülürken 2019'da ilk kez 
görüntülenen Anadolu parsının figürü-
nün olduğu tahmin edilen kap parçası 
ile Geç Roma dönemine ait gözyaşı şi-
şeleri dikkati çekti. 

Kazı Başkanı Doç. Dr. Zekai Erdal, 
AA muhabirine, Kültür ve Turizm Ba-
kanlığı Kültür Varlıkları ve Müzeler Ge-
nel Müdürlüğünün izni ve desteğiyle 
2024 yılı kazı sezonunun geçen yıl tem-
muz ayında başladığını, 31 Aralık'ta ça-
lışmaların tamamlandığını söyledi. 

Geçen yıl özellikle Büyük Saray ve 
çevresinde kazılar gerçekleştirildiğini 

belirten Erdal, İslami döneme ait lüster 
tekniğinde (cam, porselen ve fayans be-
zeme ve renklendirme tekniği) kap se-
ramik malzemelerin ortaya çıktığını 
kaydetti. 

"Kabın kenarında hayvan müca‐
delesi sahnesi tespit ettik" 

Bulunan eserler arasında en dikkati 
çeken parçanın Artuklular döneminde 
lüster tekniğinde yapılmış üzerinde 
hayvan mücadelesini anlatan bir kap 
parçası olduğunu anlatan Erdal, şöyle 
konuştu: 

"Kırık olan parça üzerinde önde 

vahşi bir hayvan gövdesi var ama baş 
kısmı yok. Arkasında ise bir yaban keçi-
sinin baş kısmı tespit edildi. Kabın ke-
narında hayvan mücadelesi sahnesi 
tespit ettik. Bu figürün Anadolu parsı 
olabileceği yönünde düşüncemiz dola-
yısıyla Doğa Koruma ve Milli Parklar 
Genel Müdürlüğü Yaban Hayatı Daire 
Başkanlığı ile irtibata geçildi, fotoğraf-
lar gönderildi. Yapılan görüşmeler son-
rasında Yaban Hayatı Daire Başkanlı-
ğındaki ilgili arkadaşlar kaptaki hayvan 
figürünün büyük olasılıkla Anadolu 
parsına ait olabileceğini belirtti." AA

Hasankeyf'teki kazıda bulunan 800  
yıllık seramik kapta Anadolu parsı izi 
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Son iki yazımızda yılbaşı ve Noel kutla
malarını değerlendirdiğimizi okuyucu
larımız hatırlayacaklardır. Bu yazıların 
hazırlanması ve yayınlanması safhasında 
geçen iki haftanın Cuma namazlarında 
okunan hutbeleri de bu değerlendirmeye 
dâhil ederek konuyu tamamlamak istiy
oruz. 

21 ve 27 Aralıktaki bu hutbelerin 
tamamına, isteyen herkes internetten 
ulaşabilir. Biz burada konumuzla alakalı 
olan, özellikle dikkat çekmek istediğimiz 
bölümlerini alıntılayacağız. 

Hemen baştan ifade edelim: 
Bu yazıda niyet ve maksadımız, önemli 

gördüğümüz ve az sonra arz edeceğimiz 
çelişkilerin insanımız ve milletimiz üz
erinde oluşturabileceği menfi tesirlerin 
giderilmesine katkıda bulunmaktır. Ne 
Diyanetin kurumsal kimliğini ve ne de 
150 bin kadrolu Diyanet camiasını hedefe 
almış değiliz.  

Kaldı ki Diyanet personeli içinde çok 
değerli, istikamet sahibi nice dost ve 
arkadaşlarımız var. Onlara da, tanı
madığımız ama varlığından şüphe 
etmediğimiz ehlisünnet itikadı üzere 
hizmet veren binlerce din görevlisi 
kardeşime de buradan selam ve hürmet
lerimi arz ediyorum. 

Bu satırlarda dile getireceğimiz tenkit
lerimizin muhatabı, bu kısmen yanlış, kıs
men hatalı ve bolca da çelişkili mesajlara 
imza atan sorumlulardır. Ne çare ki bu 
mesajlar Diyanet kurumunu bütünüyle 
bağlayan bir mahiyet taşıyor… 

21 Aralık tarihli birinci hutbede şöyle 
deniyordu: 

“Milletleri güçlü kılan, onları emin 
adımlarla geleceğe taşıyan temel unsur, 
milli ve manevi değerlerine bağlı 
kalmalarıdır. Kendi değerlerinin yerine 
başkalarının değerlerini, kendi sembol
lerinin yerine başkalarının sembollerini 
benimseyen milletler ayakta duramazlar. 

Kendi medeniyetini unutup yabancı 
kültürlerin etkisi altına giren toplumlar 
tarihlerini, dillerini, dinlerini ve kimlik
lerini kaybederler.” 

Bu tespitlere katılmamak mümkün 
değildir. Bunlar gerçeğin ta kendisidir. Ve 
Diyanet’ten beklenen de bunları böyle gür 
bir sesle dillendirmesidir. Biz de şahsen 
bu ilk hutbeyi dinleyip namazdan çıktık
tan sonra etrafımızda bundan duyduğu
muz memnuniyeti içtenlikle birçok kez 
dile getirdik. Ta ki bir sonraki Cuma na
mazına kadar… 

27 Aralık günkü Cuma hutbesinde ise 
bu defa şöyle deniyordu: 

“Bir miladi yılın daha arefesindeyiz. BU 
SENE YENİ MİLADİ YIL BEREKETİYLE 
GELİYOR. Yılın ilk günü aynı zamanda rah
met mağfiret iklimi üç ayların da ilk günü. 
Önümüzdeki Perşembe akşamı ise Regaip 
gecesini idrak edeceğiz inşallah…” 

Devamında da yeni yıl dolayısıyla nefis 
muhasebesi yapılmasından ve ağırlıklı 
olarak da tevbe edilmesinden bahsediliy
ordu.  

Açık konuşuyoruz: 
Bu ifadeler bir evvelki hutbeyle 

çelişmektedir. 
Neden ve nasıl mı? İzah edelim: 
Diyanetin ilk hutbesinde Müslüman ce

maati uyarıp sakındırdığı yılbaşı kutla
maları, miladi yıla istinaden işlenen 
şenaatlerdir. Yani bu konu miladi takvim
den bağımsız bir şekilde düşünülüp 
değerlendirilemez. Miladi takvim ise 
batının benimseyip uygulamaya koyduğu 
bir takvimdir. Bu hususta Yılbaşı ve Noel 

Kutlamalarının Arka Planı adlı 
yazımızda şunları söylemiştik: 

“Takvimler, ait oldukları 
inanç ve kültür sistemi açısın
dan çok önemli gördükleri 
hadiseleri başlangıç kabul ed
erler. Yani takvimlerin yıl, ay, 
gün bildirmenin ötesinde, ait 
oldukları kültür ve 
medeniyete dair mesaj verme 
hususiyetleri de vardır. 

Milâdî takvimin başlangıç kabul ettiği 
hadise, batılılara göre Hz. İsa’nın (a.s.) 
doğumudur. Dolayısıyla bu takvim Hıris
tiyan batılıların inanç ve kültürlerinin bir 
tezahürü, hatta alâmeti farikasıdır. 

Bununla birlikte Hz. İsa’nın (a.s.) gerçek 
doğum gününün ne zaman olduğu tam 
olarak bilinmemektedir; bu sadece bir 
“varsayım”dır.  

“Gerçek doğum günü olmasa bile bu 
şekilde kabul edilmesi, ona / Hz. İsa’ya 
(a.s.) duyulan sadakat ve hürmeti gös
terir” denecek olursa, buna da cevabımız 
şudur: 

Hıristiyanlar Hz. İsa’yı (a.s.) ilahlaştır
mak suretiyle onun kimlik ve şahsiyetini 
saptırdıkları için, ona gösterdikleri 
hürmetin de bir geçerliliği, kıymeti har
biyesi yoktur.  Yani ortada sadece bir 
peygamberin bâtıla alet edilmesi vardır. 

(…) 
Halkı bu kutlamalardan uzaklaştırmak 

adına muhafazakâr bir kesimin bu gece 
“geçmiş yılın muhasebesini yapmak” 
yönündeki tavsiyelerini isabetli bul
madığımızı da ifade etmek isterim. Çünkü 
bu da bu geceye farklı bir cihetten de olsa 
önem atfetmek anlamına gelir; hâlbuki bir 
Müslüman nezdinde bu gecenin bir 
önceki ve bir sonraki geceden hiçbir farkı 
olmamalıdır.” 

Bu açıklamanın, ikinci hutbeden 
verdiğimiz yukarıdaki cümleleri neden 
yanlış bulduğumuzu gayet iyi gerekçe
lendirdiği kanaatindeyim. 

Müslüman şahsiyetine yakışan, miladi 
yılbaşına tamamen kayıtsız kalmaktır; 
ona müsbet bir mana yüklemeye kalkış
mak da bir aldanıştır.  

Hâlbuki Diyanet bu yeni yılı ve yılın ilk 
gününü “bereket”le ilişkilendirerek çok 
büyük bir yanlışa imza atmıştır. 

Bereket “Allah’tan gelen hayrın bir 
nesnede görülmesi ve devam etmesi; artıp 
çoğalması” demektir; Allah’ın ihsanıdır, 
nimetidir; bolluktur, feyiz ve feyezandır.  

Feyiz ve bereket; hutbede atıfta bu
lunulan üç aylarla elbette ki gelmiştir. 
Ama üç ayları tarih denk düşmüş olsa da 
manen miladi yılbaşıyla ilişkilendirmek 
doğru olmamıştır. Çünkü miladi yılbaşı, ilk 
hutbede karşı çıkılan batıl ve yanlış uygu
lamalarla, günah ve isyanlarla, hatta 
birçok kişi için şirk ve küfürle gelmiştir. 
Böyle isyan ve tuğyan ile gelen miladi yeni 
yılı bereketle yan yana anarak bir algı or
taya koymak son derece sakıncalıdır.  

Diyanet bunları bilmeden mi, bu inceliği 
düşünemeden mi birbirine karıştırıyor? 
Peki, bu inceliği Diyanet bilmezse başka 
kim bilecek? 

Evet, bu soru ciddi anlamda cevap bek
lemektedir. 

Yılbaşı gecesi gördük ki İstanbul, İzmir, 
Ankara başta olmak üzere Türkiye’nin şe
hirlerindeki kutlama adı altındaki şe
naatler Londra, Paris, Berlin, Roma, 
Washington’dan farklı değildi.  

Müslüman bir ülkenin fertleri kendi 
değerlerinden nasıl bu kadar kopabilmiş, 
insanın aklı ermiyor. 
Şimdi bir kere daha soralım: 
Yeni yılbaşı nasıl geldi? Bereketiyle mi, 

melanetleriyle mi? 
Keşke Diyanet doğuyla batı kadar uzak 

bu iki kavramı birbirine boca etmek yer
ine, “yeni yıla” açılan kapıyı tamamen kap
atıp veya yok sayıp, insanları sadece ve 
sadece üç aylara kanalize etseydi. Bunu 
yapsaydı ilk haftaki hutbede verdiği mesaj 
bir mana kazanırdı. Ama şimdi kendisine 

haklı olarak şu soru sorulur: 
“Hangisine itibar edelim? Hangisi sizin 

gerçek mesajınız?” 
 Öte yandan Yılbaşı ve Noel Kutla

malarının Arka Planı adlı yazımızdan yap
tığımız alıntıda da geçtiği gibi, cemaatin 
yeni yıl vesilesiyle bir muhasebe yapmaya 
ve tevbe istiğfar etmeye davet edilmesi de 
doğru değildir. Muharref Hıristiyanlığın 
hezeyanlarını esas alan miladi yılbaşı, 
manevi bir feyiz atmosferi midir ki bu at
mosferde nefis muhasebesi ve tevbe 
konusu işlenmektedir? Ama bu muhasebe 
üç aylara istinat ettirilseydi, o zaman an
lamlı olurdu.  

Diyanet bir muhasebe yapılması 
konusunda ısrarlı ise o zaman bu muhase
beyi önce kendisinin yapmasını ve kendi
sine şu soruları sormasını tavsiye ederiz: 

“Bizim hizmet verdiğimiz toplum, 
‘İslam toplumu’. Bin iki yüz yıldan bu yana 
İslam’a milyonlarca şehit vermiş bir mil
letin çocukları… Biz de yüz elli bin kişilik 
kadrosuyla yaylalar, mezralar dâhil, 
Türkiye’nin en ücra köşelerine kadar 
mensupları olan büyük bir teşkilatız. Peki 
neden kimliğini büyük ölçüde kaybetmiş 
bir toplum manzarası veren bu milleti, bu 
gençliği gereği gibi irşad edemedik? 
Nerede yanlış yaptık? Nerede noksan yap
tık?” 

Evet, Diyanet kendi bünyesinde önce 
bunun muhasebesini yapmalıdır. 

Söz buraya kadar gelmişken “nerede 
yanlış yaptıklarını” hatırlatmak babında 
birkaç ipucu vermek isteriz. Ama önce bu 
hatırlatmaya katkıda bulunacağından, bir
inci hutbenin devamından gayet yerinde, 
hedefi on ikiden vuran şu tespitleri de ak
taralım:    

“… Dinimiz ve geleneğimizle hiçbir bağı 
olmayan, İslam dışı geleneklerden kalan 
fikirlere özenmek, onlar gibi giyinmek, 
onlar gibi hediyeler dağıtmak, inancımıza 
aykırıdır ve yanlıştır… 

(Hz. İsa’nın kimliğinin saptırılmasına 
karşı çıkarak)…Onun tebliğ etmediği ve 
Cenâbı Hakkın razı olmadığı hiçbir batıl 
inancı, tutum, davranış ve sembolü kabul 
edemeyiz, hayatımızın bir parçası haline 
getiremeyiz…  

…Öyleyse bizi biz yapan ve bizi ayakta 
tutan değerlerimize sımsıkı sarılalım. Din
imizde asla yeri olmayan batıl inançlar
dan, yanlış tutum ve davranışlardan, 
kendimizi, ailemizi, gençlerimizi ve çocuk
larımızı koruyalım. 

Unutmayalım ki Allah ve Rasûlüne her 
haliyle tâbi olanlar, dünyada huzura, 
ahirette ebedî kurtuluşa ulaşacaklardır.” 

Ne kadar doğru, ne kadar güzel… 
Diyanet’ten beklenen, Diyanet’e yakışan 
bir duruş… 

Peki ama Diyanet’in faaliyetlerine bir 
bütün olarak baktığımızda, bu bütün 
içinde yer alan diğer bazı karar ve uygula
malar, buradaki duruşu teyit mi ediyor 
yoksa bu duruşla çelişki mi arz ediyor? 

Mesela “Cenâbı Hakkın razı olmadığı 
batıl inanç, tutum, davranış ve sembol” 
ifadesini ele alalım. 
Şüphesiz ki buradaki batıl inançların 

başında muharref Yahudi ve Hıristiyanlık, 
batıl sembollerin başında da haç, İsa 
Meryem resim ve figürleri gelir. 

O halde Diyanet’e soruyoruz: 
“Cenâbı Hakkın razı olmadığı hiçbir 

batıl inancı, tutum, davranış ve sembolü 
kabul edemeyiz, hayatımızın bir parçası 
haline getiremeyiz” diyorsunuz da; Ayaso
fya’daki haç, tanrı İsa, tanrı anası Meryem, 
kanatlı melekler vs. şirk sembollerinin bir 
mahzur teşkil etmediğine dair fetvayı 
nasıl oluyor da verebiliyorsunuz? 

Bu ne yaman çelişkidir? 
Din İşleri Yüksek Kurulunun 

13.07.2020 tarihli açıklamasında 
“mekruh” kaydı bile düşülmeden, “Ayaso
fya Camii’nde bulunan resimler, burada 
kılınacak namazların sıhhatine engel 
değildir” denebilmiştir.  

Devamında ise “Müslümanların nama

zlarını huşû içerisinde eda etmelerini 
sağlamak için uygun yöntemler kullanıl
mak suretiyle namaz vakitlerinde söz 
konusu resimler perdelenmeli veya 
karartılmalıdır.” şeklinde bir tavsiyede bu
lunulmuştur. 

Hâlbuki “camide bulunan resimler” 
ifadesi ortadaki vehâmeti ifade etmediği 
gibi tam tersine setretmektedir. Çünkü 
bunlar sıradan resimler değildir, 
Diyanet’in yılbaşı hutbesinde “kabul ede
meyiz” dediği üçlü tanrı inancı demek 
olan teslise ait şirk sembolleridir.  

Kaldı ki Yüksek Kurulun söz konusu 
resimlerin perdelenmesi veya karartıl
ması yönündeki tavsiyesine de uyul
mamıştır. Bu da ayrı bir garabettir.  

Yazıya başlarken niyet ve maksadımızın, 
insanımız ve milletimiz üzerinde menfi 
tesirler oluşmasına mani olmak olduğunu 
ifade etmiştik. Aynı niyet, aynı maksat ve 
aynı kaygıyla ifade ediyoruz: 

Bizim insanımız dinî konularda bir 
müşkülle karşılaştığında büyük oranda, 
sağlam olacağına inanarak Diyanet’in fet
valarına itibar etmektedir.  

Bu itibarla bu kadar büyük bir vebal ve 
manevi sorumluluk taşıdığı halde Diyanet 
Allah’ın evi, Beytullah’ın şubesi olan cami
lerimizde şirk sembollerinin bulun
masında bir sakınca olmadığını nasıl 
söyleyebilir? Böyle vahim bir fetva hangi 
delile istinaden verilmiştir? Bu nasıl bir 
akıl tutulmasıdır?  

Diyanet’in sitesinden aldığımız, Din İş
leri Yüksek Kurulunun “İçinde resim bulu
nan evde namaz kılınır mı?” şeklindeki 
soruya verdiği 09.08.2019 tarihli cevap 
şöyledir: 

“Hz. Peygamber (s.a.s.)’in “Melekler, 
içerisinde köpek ve resim/heykel bulunan 
eve girmezler” anlamındaki hadisleri 
değişik hadis kitaplarında zikredilmekte
dir (Buhari, Libas, 88; Ebu Davûd, Libas, 
47). Fakat hadiste yer alan bu uyarının, 
daha ziyade tapınmak veya tazim göster
mek amacıyla evlerde bulundurulan fo
toğraf, resim ve heykeli kapsadığı bazı 
âlimler tarafından ifade edilmiştir. Hadisin 
bu şekildeki yorumundan hareket eden 
bazı âlimler, tapınma ve tazim amacı 
güdülmeyen ve umumi adaba aykırı ol
mayan canlı varlıkların resimlerinin 
yapımını da caiz görmüşlerdir. Buna göre 
dinimizin ilke ve amaçlarına ve genel 
ahlak kurallarına aykırı olmamak kay
dıyla, söz konusu resimlerin evlerde bu
lundurulmasında ve bu evlerde namaz 
kılınmasında bir sakınca yoktur. Ancak bu 
resimlerin namaz kılanın görüş alanına 
girecek konumda bulunması mekruh 
görülmüştür (Fetavayı Hindiyye, I, 107). 
Çünkü bu durumda namaz kılanın dikkati 
dağılır ve huşuu kaybolur.”   
Şimdi soruyoruz: 
“Tapınmak ve tazim göstermek 

amacıyla” bir resim bulunan sıradan bir 
evde bile namaz kılmak caiz değil ise, 
hadisi şerif buraya meleklerin girmeye
ceğini haber veriyorsa; bunların dışında 
kalan, itikat ve ahlakla ilgili tehlike arz et
meyen resimlerin ise namaz kılan kişinin 
“görüş alanının içinde bulunması” 
mekruh görülüyorsa; Ayasofya’daki 
durum nasıl izah edilecektir? 
İnsanların evinde müsaade verilmeyen 

bir şenaate Allah’ın evinde nasıl göz yu
mulabilir? Ayasofya’nın duvarlarındaki İsa 
Meryem, kanatlı melek, Aziz, Papaz, Rahip 
resimleri Hıristiyanlıkta tapınma ve tazim 
için kullanılmıyor mu?  

Bu manzara karşısında Diyanet şöyle 
bir soruya muhatap olursa, bunun altın
dan nasıl kalkmayı düşünür, çok merak 
ediyoruz: 

“Siz fetvalarınızda çifte standart mı 
uyguluyorsunuz?  Sıradan vatandaşın sor
duğu sorularla; arkasında UNESCO gibi 
yabancı, Kültür Bakanlığı gibi de yerli 
kurum ve kuruluşların olduğu sorulara 
farklı kriterlerle mi cevap veriyorsunuz?” 

Evet, bir Müslüman bu soruyu sorsa, 

Diyanet’in buna verecek tatmin edici bir 
cevabı var mıdır? 

Bütün samimiyetimizle ifade edelim ki, 
bu çelişkileri görmek bizi çok üzmektedir. 
Bunları gündem etmekten bir haz, bir 
lezzet duymuyoruz. Asla Diyanet kuru
munu yıpratmaya çalışmıyoruz. Ama 
mızrak da çuvala sığmıyor. Yılbaşıyla ilgili 
21 Aralık tarihli ilk hutbeyi din
lediğimizde yaşadığımız memnuniyet 
halinin sürekli olmasını ne kadar çok arzu 
ederdik. Diyanet’e böyle bir duruş 
yakıştırıyor ve bunun bir bütünlük arz 
etmesini bekliyoruz.  

Bu sebeple bu yazıda gündem ettikler
imiz, ilgili ve sorumluları bir savunma 
psikolojine sevk etmemeli. “Dost acı 
söyler” diye düşünmeliler... Bir sataşmaya 
maruz kalmış havasına girip bunun üz
erinden bir mağduriyet edebiyatına yahut 
ucuz kahramanlığa da tevessül et
memeliler.   

Durup nerede yanlış yaptıklarını düşün
meliler. Cami cemaatine tavsiye ettikleri 
muhasebeyi yapmalılar. 

Mesela Ayasofya’daki bu tavizin aslında 
1998’de yapılan, alınan kararları uzun yıl
lar Diyanet’in resmi internet sitesinde er
işime açık olan, sonrasındaki malum 
gelişmeler sebebiyle sessiz sedasız site
den kaldırılan, ama Diyanet İşleri Başkan
lığı Yayınları tarafından basılmış iki ciltlik 
kitabı hala piyasada olan II. Din Şurasında, 
Dinlerarası Diyalogun Diyanet’in faaliyet 
kapsamına alınmasıyla başlayan bir yan
lışlar silsilesinin son halkalarından biri 
olduğunu görüp kabul etmeliler… 

Hem de öyle bir faaliyet kapsamı ki, 
gerek sadece Diyanet çatısı altında 
gerekse de başka kurum, kuruluş ve sivil 
toplum örgütleriyle işbirliği halinde 
sayısız konferans, panel, sempozyum vs. 
Dinlerarası Diyalog etkinliği yapıldığı, 
bizim gibi süreci yakından takip eden 
herkesin malumudur. 
İşte Ayasofya’nın ve Ayasofya üzerinden 

Müslüman milletimizin maruz kaldığı 
içler acısı durumun sebebini bu Dinler
arası Diyalog zihniyetinde aramak gerekir. 

Bir taraftan “Cenâbı Hakkın razı ol
madığı hiçbir batıl inancı tutum, davranış 
ve sembolü kabul edemeyiz, hayatımızın 
bir parçası haline getiremeyiz” diyen, bir 
taraftan “tapınmak ve tazim göstermek 
amacıyla resim bulundurulan yerde 
namaz kılınmaz” diyen; bir taraftan da 
Ayasofya’daki şirk sembollerinin namaza 
engel olmadığı fetvasını veren Diyanet’e 
hatırlatırız: 

Ayasofya’daki resimler sıradan resimler 
değildir. Şirk sembolleridir. Şirkin tevhid 
mekânına girmesidir. Bu husustaki birçok 
ayete ters düşmektir, yani itikâdî ihlaldir.  

Diyanet’in amelî hata yapma lüksü bile 
yokken; bu itikâdî yanlışlar, bu çelişkiler 
nasıl izah edilecektir? 

Diyanet’e tavsiyemiz, görev tanımını 
yapan kanun maddesinde geçtiği gibi 
“İslâm dininin inanç, ibadet ve ahlâk 
esasları ile ilgili işleri yürütmek, din 
konusunda toplumu aydınlatmak ve 
ibadet yerlerini yönetmek” şeklindeki vaz
ifesini Kitap ve Sünnet’i esas alıp itikâdî 
ihlal yapmadan ifa etmesidir.  

Zira dikkat edilirse kanunda Diyanet’in 
görev alanı İslam diniyle sınır
landırılmıştır. Dolayısıyla bir Vatikan, yani 
Hıristiyanlık projesi olan Dinlerarası Diya
log Diyanet’in faaliyet kapsamına alına
maz; Diyanet çatısı altına Dinlerarası 
Diyaloga katkı manası taşıyacak en küçük 
bir adım atılamaz.   

Bunu istemek ve beklemek her Müslü
man Türk’ün hakkıdır. Bu kıstaslarla 
kendine gelen ikaz ve eleştiriler doğrul
tusunda yanlış ve hatalarını düzeltmek ve 
telafi yoluna gitmek de yine Diyanet’in 
vazifesine dâhildir.

Yapımcısunucu Osmantan Erkır, satın aldığı, daha 
önceden ‘Türk karikatürünün babası’ olarak anılan 
Cemil Cem’e ait olan Kadıköy’deki binayı, ‘Turhan 
Selçuk Kültür Evi’ yapılmak üzere İBB’ye tahsis etti. 
İBB Miras ekipleri tarafından restorasyonu gerçek
leştirilen Turhan Selçuk Kültür Evi, TBB ve İBB Başkanı 
Ekrem İmamoğlu tarafından hizmete açıldı. “Bizim, 
sanatı ve sanatçılarımızın yaşatmakla ilgili sorumlu
luğumuz var” diyen İmamoğlu, “Bu konuda, nerede bir 
fırsat bulsak, o fırsatı toplum lehine nasıl kullanabiliriz 
diye büyük bir çaba içerisinde olmaya gayret ediyoruz. 
Bu konuda bazen öyle gönüldaşlar çıkabiliyor ki, bazen 
işte Turhan Selçuk gibi çok özel bir ismin ailesi ola
biliyor bu, bazen işte bir belki sanata ve yapıya düşkün 
haliyle burada eski bir yine karikatüristin evini alıp, re
store etmek isteyen Osmantan Erkır gibi bir beyefendi 
karşınıza çıkabiliyor. Sonra bu değerli çalışma, 
arkadaşlarımızın gayretleriyle, özenli bir projeye 
dönüşebiliyor. Yeter ki iyi insanlar, iyi insanlarla bu
luşabilsin” ifadelerini kullandı.  

Türkiye Belediyeler Birliği (TBB) ve İstanbul 
Büyükşehir Belediye (İBB) Başkanı Ekrem İmamoğlu, 
pazartesi mesaisine Kadıköy Belediye Başkanı Mesut 
Kösedağı’yı ziyaretle başladı. İmamoğlu ve Kösedağı, 
daha sonra sırasıyla Hasanpaşa Mahallesi’nde inşa 
edilen “Yaş Alanlar Kulübü” ve “Hayvan Hastanesi” şan
tiyelerinde, Kadıköy Belediyesi Müjdat Gezen Kreş ve 

Çocuk Yuvası’nda; Caferağa Mahallesi’nde ise Haldun 
Taner Sahnesi Restorasyonu’nda ve İBB Caferağa 
Öğrenci Yurdu inşaatında incelemelerde bulundu. 

TÜRK KARİKATÜRÜNÜN İKİ DEV İSMİ AYNI 
MEKANDA BULUŞTU 
İBB bürokratlarından projeler ve geldikleri aşamalar 

hakkında bilgi alan İmamoğlu, sosyal medya 
hesaplarından, “Türk karikatürünün usta ismi Turhan 
Selçuk’un eşsiz mirası, İBB Turhan Selçuk Kültür 
Evi’nde hayat buluyor. Kütüphanesi, etkinlik alanları, 
usta sanatçı Turhan Selçuk’un eserleri ve kişisel 
eşyaları ile birlikte ‘Türk karikatürünün babası’ olarak 
anılan Cemil Cem’in de nadide çalışmaları Kadıköy 
Moda’da bu özel mekânda sizlerle buluşacak” söz
leriyle duyurduğu, Caferağa Mahallesi Cem Sokak’taki 
Turhan Selçuk Kültür Evi’nin açılışını gerçekleştirdi. 
Açılışta İmamoğlu’na, merhum Selçuk’un kızı Aslı 
Selçuk ve mülkünü Turhan Selçuk Kültür Evi’ne tahsis 
eden yapımcısunucu Osmantan Erkır eşlik etti. 

MÜLKÜNÜ TAHSİS EDEN OSMANTAN ERKIR’A 
TEŞEKKÜR ETTİ  
İBB Genel Sekreter Yardımcısı Mahir Polat’tan 

yapının dönüşümü ve içeriğiyle ilgili teknik bilgiler 
alan İmamoğlu, “Bizim, sanatı ve sanatçılarımızın 
yaşatmakla ilgili sorumluluğumuz var. Bu konuda, 
açıkçası nerede bir fırsat bulsak, o fırsatı toplum lehine 
nasıl kullanabiliriz diye büyük bir çaba içerisinde ol

maya gayret ediyoruz. Bu konuda bazen öyle gönül
daşlar çıkabiliyor ki, bazen işte Turhan Selçuk gibi çok 
özel bir ismin ailesi olabiliyor bu, bazen işte bir belki 
sanata ve yapıya düşkün haliyle burada eski bir yine 
karikatüristin evini alıp, restore etmek isteyen Osman
tan Erkır gibi bir beyefendi karşınıza çıkabiliyor. Sonra 
bu değerli çalışma, arkadaşlarımızın gayretleriyle, 
özenli bir projeye dönüşebiliyor. Her şey, aslında bir 
emek birliğiyle ortaya çıkması ile mümkün. Bu konuda 
yeter ki iyi insanlar, iyi insanlarla buluşabilsin” dedi. 

 
“BU KONUYU SÜREKLİ BANA HATIRLATAN SAYIN 

KEMAL KILIÇDAROĞLU'NU DA BURADAN YAD 
ETMEK İSTERİM” 
İBB’nin bu anlamda çok yönlü işleri deneyimlediğini 

belirten İmamoğlu, şunları söyledi: 
“Bu da onlardan birisi aslında. Özel isimlere, özel 

mekanlarda, özel programlarla, zengin, aynı zamanda 
sürdürülebilir mekanları var etmek. İlk geldiğim 
günde, burayı gördüğümde çok etkilenmiştim kendi 
sahası, içi, mekansal düzeni, ismi hem sokağın ismi 
hem mekan sahibinin ismi… Ki sağ olsun, çok gönüldaş 
bir İstanbullu Osmantan Erkır'ın yaklaşımı. Her şeyi 
böyle üst üste koydu. Bu esnada tabii Aslı Hanım'ın 
yoğun çabalarını biliyorduk. Ve özellikle bu konuyu 
sürekli bana hatırlatan Sayın Kemal Kılıçdaroğlu'nu da 
buradan yad etmek isterim. Onun da özellikle hatırlat

masıyla beraber, burayı böyle konuşurken, Mahir 
Beyler ve arkadaşları, mahir bir davranışla bu duygu
ları birleştirdi. Derken bu güzel mekanın oluşumu or
taya çıktı. Görüyorum ki hem ailesi hem dostları, Turan 
Selçuk'un ismini yaşatma konusundaki özenli çabaları 
da birleşince muhtemeldir ki bizi çoklu bir sürpriz or
tamı yakalayacak. Tabii Kadıköy Belediye Başkanımızla 
bugün birlikteyiz, Mesut Başkan'ımla. Eminim ki Mesut 
Başkanımız da hem Kadıköy nezdinde buranın daha 
yukarı seviyede tanıtılmasına, bazı Kadıköy özelindeki 
etkinliklerde burayı bir mekansal olarak kullanımla be
raber, sanatla iç içe getirmesine çoklu bir imkan yarata
cak ve bunu bir şekilde Kadıköylülere de yoğun bir 
biçimde tanıtacaktır.” 

ASLI SELÇUK: “BABAMIN VE ANNEMİN BUGÜNÜ 
GÖRMESİNİ ÇOK İSTERDİM” 

Merhum Selçuk’un kızı Aslı Selçuk da duygularını, 
“Ben, ilk önce size çok teşekkür ediyor, etmek istiyo
rum. Bu, çok uzun zamandır düşündüğümüz bir pro
jeydi. Üzerinde çok çalıştık. Mahir Bey de çok yardımcı 
oldu. İBB'nin bütün çalışanlarına teşekkür ediyorum. 
Bugün benim için çok duygusal bir gün. Babamın ve 
annemin bugünü görmesini çok isterdim. Ama onlar 
yukarıdan bizi izliyorlar, eminim. Çok çok teşekkür 
ediyorum, gerçekten büyük bir içtenlikle” sözleriyle 
dile getirdi. 

      BÜLTEN HABERİ

YENİ YILLA İLGİLİ İKİ 
HUTBENİN 
ÇAĞRIŞTIRDIKLARI

ALİ DEĞERMENCİ

‘TURHAN SELÇUK KÜLTÜR EVİ’ AÇILDI 
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ULUSLARARASI şampiyonalarda 
Türkiye'yi temsil eden doğuştan görme 
engelli milli halterci Meltem Tırıklı, "Hal-
ter bana ciddi bir özgüven ve özgürlük 
verdi. Kendimi daha zinde ve güçlü his-
sediyorum." dedi. 

Gaziantep'te yüzde 90 görme engelli 
olarak dünyaya gelen 39 yaşındaki Tırık-
lı, abisinin desteğiyle lise çağlarında hal-
ter sporuyla tanıştı. 

Katıldığı ilk müsabakalardan itibaren 
dereceler elde eden, bu süreçte Gazi Üni-
versitesi Beden Eğitimi ve Antrenörlük 
Bölümü'nden de mezun olan Tırıklı, spor 
sevgisi ve azmiyle önüne çıkan tüm zor-
lukları aştı. 

AA ekibi, uluslararası şampiyonalar-
da Türkiye'yi temsil eden ve bugüne ka-
dar birçok madalya kazanan görme en-
gelli milli halterci Meltem Tırıklı'nın bir 
gününü görüntüledi. 

Görme Engelliler Dünya Şampiyo‐
nası'ndan "altın madalya" ile döndü 

Aynı zamanda Ankara Büyükşehir 
Belediyesinin görme engelliler eğitim bi-
riminde görev yapan, Braille alfabesiyle 
hazırlanan materyalleri okuyarak hata 
olup olmadığını kontrol eden Tırıklı, 
spor yapmaya ilkokul çağlarında başladı-
ğını, 2007'de abisinin teşvikiyle halter 
ile tanıştığını anlattı. 

"Abim bir gün halter müsabakası ola-
cağını söyledi ve katılmamı önerdi. Ağır-
lık kaldırmayı başarabileceğimi fark et-
tim." diyen Tırıklı, katıldığı ilk yarışmada 
derece elde ettiğini ve bu başarısını gör-
dükten sonra daha azimli çalışmaya baş-
ladığını söyledi. 

Hayatının ciddi bir disiplin içinde 
geçtiğini ve bu sayede başarı elde ettiğini 
vurgulayan Tırıklı, "Antrenmanlara daha 
sık gitmeye başladım. Uyku düzeni çok 
önemli, akşam 22.00'de yatıp, 8 saat 
uyumaya dikkat ettim. En ince detayına 
kadar araştırıp, nasıl daha iyi bir sporcu 
olurum diye kendimi geliştirmeye çalış-
tım." ifadelerini kullandı. 

Düzenli antrenmanlarla kariyerine 
yön verdiğini dile getiren Tırıklı, 
"2007'de Brezilya'daki Dünya Oyunla-
rı'nda dünya ikincisi oldum. 2009'da 
Amerika'da düzenlenen Görme Engelli-
ler Dünya Şampiyonası'nda altın madal-
ya kazandım ve dünya şampiyonu ol-
dum. 2024 yılında Kazakistan'da yapılan 
şampiyonada üçüncü oldum ve 'bench 
press' dalında dünya ikinciliği aldım." 
dedi. 

"Halter benim için ikinci bir şans, 
yeni bir hayata doğmak demek" 

Sporun hayatında büyük bir yer edin-
diğini, halterin en büyük sevdası olduğu-
nu belirten Tırıklı, "Halter bana ciddi bir 
özgüven ve özgürlük verdi. Kendimi 
daha zinde ve güçlü hissediyorum. Hal-
ter benim için ikinci bir şans, yeni bir ha-
yata doğmak demek." ifadelerini kullan-
dı. 

Müsabakalara hazırlanırken her gün 
2-2,5 saatlik antrenmanlar yaptığını ve 
bu süreci disiplinle yönettiğini aktaran 
Tırıklı, ailesinin başlangıçta bu spora çok 
sıcak bakmadığını ama elde ettiği başarı-
ları gördükten sonra kendisine destek 
olmaya başladıklarını anlattı. 

Tırıklı, sporun sadece fiziksel değil, 
ruhsal bir iyileşme aracı olduğuna da 
dikkati çekerek, ailesine ve desteklerin-
den ötürü Altınokta Görme Engelliler 
Spor Kulübü'ne teşekkür etti. 

"Teknoloji bizim hayatımızı kolay‐
laştırıyor" 

Görme engelli bir birey olarak geli-
şen teknolojiden yararlanmaya çalıştığı-
nı, bazı uygulamaların günlük yaşamını 
çok kolaylaştırdığını da dile getiren Tı-
rıklı, bu tip teknolojilerin tüm engelli bi-
reyler için erişilebilir olmasının önemine 
vurgu yaptı. Bu çerçevede, görme engelli 
veya görme güçlüğü çeken kişilere yar-
dım etmek amacıyla gönüllülerin bir ara-
ya geldiği bir topluluk olan "Be My Eyes" 
isimli uygulamaya değinen Tırıklı, "Gör-
me engelliler için geliştirilen uygulama-
lardan 'Be My Eyes' hayatımı çok kolay-
laştırıyor. Alışveriş yaparken ürün bilgi-
lerini okumak ya da kıyafet seçimi gibi 
basit şeylerde bile buradan destek alabi-
liyorum. Bana 'Ne istiyorsun' diye soru-
yor, dip boyam geldi mi mesela, ben 
bunu göremiyorum. O bana söylüyor." 
diye konuştu. AA

Görme engelli kadın 
halterci, omuzladığı her 
ağırlıkta "özgürleşiyor" 

AVRUPA'NIN 5 büyük futbol ülke-
si arasında yer alan Fransa (Ligue 1), 
İngiltere (Premier Lig) ve İtalya'daki 
(Serie A) maçlara hafta sonu devam 
edildi. 

İngiltere'de Liverpool, puan kay-
betmesine rağmen liderliğini sürdür-
dü. İtalya'da Napoli, İtalya Süper 
Kupa organizasyonu nedeniyle Ata-
lanta'nın lig müsabakasına çıkmadığı 
haftada maç fazlasıyla zirveye yerleş-
ti. Fransa'da ise Süper Kupa'yı kaza-
nan Paris Saint-Germain (PSG), lig 
maçı oynamadığı haftada liderliğini 
korudu. 

Real Madrid, İspanya Kral Kupası 
müsabakaları nedeniyle cuma günü 
tek erteleme maçının oynandığı ligde 
liderliği devraldı. Devre arasında bu-
lunan Almanya'da ise Bayern Münih, 

puan tablosunun zirvesinde yer aldı. 
Liverpool 3 hafta sonra puan 

kaybetti 
Premier Lig'de Liverpool, sahasın-

da Manchester United ile 2-2 berabe-
re kaldı. 

Konuk takımda Lisandro Martinez 
ve Amad Diallo, Liverpool'da ise Cody 
Gakpo ve Muhammed Salah fileleri 
havalandırdı. 

Chelsea ve Arsenal, liderin puan 
kaybettiği haftada fırsat tepti. Chel-
sea, Crystal Palace deplasmanından, 
Arsenal da Brighton'a konuk olduğu 
maçtan 1-1'lik beraberlikle döndü. 

Bu sezon performansıyla hayal kı-
rıklığı yaşatan son şampiyon Manc-
hester City, evinde West Ham United'ı 
4-1 yenerek üst üste ikinci galibiyeti-
ni aldı. AA

SİYAH-BEYAZLI kulü-
bün başkanı Adalı, "Bu 
göreve ve emanete layık 
olacağız." dedi. 

Beşiktaş Kulübünde 
başkanlığa seçilen Serdal 
Adalı ve yönetim kurulu, 
düzenlenen törenle maz-
batasını aldı. 

Tüpraş Stadı Moda 
Merkezi'nde gerçekleşti-
rilen törende Adalı, maz-
batasını siyah-beyazlı kulübün di-
van kurulu başkanı Tevfik Yaman-
türk ile disiplin kurulu başkanı Ah-
met Akpınar'dan aldı. 

Yönetim kurulunda görev yapa-
cak diğer isimlere de mazbataları 
takdim edildi. 

       Serdal Adalı, yaptığı açıklamada, 
başkanlığa ve yönetim kuruluna se-
çilmenin gururunu yaşadıklarını 
dile getirerek, "2025'in Beşiktaş'a 
hak ettiği güzellikleri getirmesini 
diliyorum. Beşiktaş'ı bizlere emanet 
eden genel kurul üyelerimize teşek-

kürlerimi sunuyorum. Bu güveni 
boşa çıkartmayacağımızdan ve var 
gücümüzle çalışacağımızdan hiç 
kimsenin şüphesi olmasın. Bu göre-
ve ve emanete layık olacağız. Yeni 
dönemin Beşiktaş için güzel günle-
rin başlangıcı olacağına inanıyo-
rum." ifadelerini kullandı. 

Beşiktaş Divan Kurulu Başkanı 
Tevfik Yamantürk, Serdal Adalı'nın 
başarılı olacağına inandığını belirt-
ti. Zor bir dönemden geçtiklerini 
aktaran Yamantürk, "Hayatta kimin 
yerinde olmak istemezdin deseler 

inanın başkanın yerin-
de olmak istemezdim. 
Nelerle karşılaşacağını 
bilmiyoruz. Bu işin üs-
tesinden geleceğine 
inanıyorum. Çok ciddi 
kamuoyu baskısını da 
göğüsleyebilecek ka-
rakterde ve yapıda. 
Maalesef Beşiktaş'ta 
makama gelenler, ma-
kamı kendilerine ait 

zannediyorlar. Böyle bir düzen dün-
yada yok. Yapan ve eden devamlı 
çekip gidiyor, her şey bize kalıyor. 
Biz devamlı dalgaya karşı yüzüyo-
ruz. Maalesef bu dalgayı biz yaratı-
yoruz. Çok ciddi bir emaneti yönet-
mek üzere buraya geldiniz. İnşallah 
çok başarılı olursunuz. Buna kalp-
ten inanıyorum. İnşallah emaneti 
layık olduğu yerlere taşıyacağız." 
diye konuştu. 

Mazbata töreninin ardından Ser-
dal Adalı ve yönetim kurulu üyeleri, 
hatıra fotoğrafı çektirdi. AA

Galatasaraylı Yunus  
Akgün, kariyerinin en  

golcü sezonunu yaşıyor 
GALATASARAY'IN milli oyuncusu 

Yunus Akgün, kariyerinin en golcü sezo-
nunu geçiriyor. 

Son olarak Trendyol Süper Lig'in 18. 
haftasındaki Göztepe maçında gol atan 
genç oyuncu, 2-1'lik galibiyetin mimarla-
rından oldu. 

Milli oyuncu, Göztepe maçında filele-
ri havalandırarak ligde 6. golünü kaydet-
ti. UEFA Avrupa Ligi'nde de 5 gol atan 
Yunus, toplamda da 11 gole ulaştı. 

Yunus Akgün, daha öncesinde en 
skorer sezonunu Vincenzo Montella yö-
netimindeki Adana Demirspor'da yaşa-
mıştı. 2021-2022 sezonunun başında 
Adana Demirspor'a kiralanan Yunus, 
mavi-lacivertli formayla çıktığı 38 maçta 
9 gol kaydetmişti. Yunus, bu sezon kay-
dettiği 11 golle 2021-2022 sezonundaki 
performansını geçmiş oldu. 

Sarı-kırmızılıların altyapısından çı-
kan Yunus Akgün, İngiliz ekibi Leicester 
City ile Adana Demirspor'da kiralık ola-
rak forma giydi. Toplamda 184 maça çı-
kan genç oyuncu, 35 gol kaydetti. AA 

KENTTE etkili olan yağışların ar-
dından kar kalınlığının yeterli seviyeye 
ulaşmasıyla antrenmanlarını sıklaştı-
ran Bitlisli kayakçılar, hava sıcaklığının 
sıfırın altında 15 dereceye kadar düştü-
ğü tarihi El-Aman Hanı mevkisinde ha-
zırlıklarını sürdürüyor. 

Kayaklı Koşu Milli Takım Antrenörü 
Celal Apak'ın gözetiminde 1600 rakımlı 
bölgedeki 2,5 kilometrelik pistte çalı-
şan sporcular, başarılı bir sezon geçir-
mek için çaba gösteriyor. 

İlk etapta Erzurum'da yapılacak ele-
me ve etap yarışmalarından yüksek pu-
anlar alarak Türkiye şampiyonasına ka-
tılmak isteyen sporcular, ardından milli 
takım forması giyerek uluslararası ya-
rışlarda ter dökmeyi hedefliyor. 

"Şu anda olimpiyat hazırlık mer‐
kezinde 5‐6 sporcumuz var" 

Milli takım antrenörü Apak, AA mu-
habirine, El-Aman Hanı Kayak Tesi-
si'nde sıfırın altında 15 derecede çalış-
malarını sürdürdüklerini söyledi. 

Kuzey disiplini branşında altyapı ve 
yarışçı yaklaşık 55 sporcunun bulundu-
ğunu anlatan Apak, şöyle konuştu: 

"Önümüzde eleme ve etap yarışma-
ları ile Türkiye şampiyonası var. Bu ya-
rışmalardan sonra çocuklar milli takım 
düzeyine ulaşıyor. Başarılı olurlarsa 
milli takıma dahil oluyorlar. Antren-
manlarımız güzel geçiyor. Ocak ayına 
girdik ama henüz kar tam yağmadı. Kar 
kalınlığı 30-40 santimetreyi geçtiğinde 
antrenmanlarımızı yapabiliyoruz. Ka-
yaklı koşu zor bir spor. Buna rağmen 
çocuklar severek geliyor. Bazen soğuk, 
sis ve kar yağışı olabiliyor ama bu ka-
yak aşkımıza engel olamıyor." 

Erzurum'da 14-16 Ocak tarihlerin-
de kayaklı koşu eleme, birinci ve ikinci 
etap yarışmalarının yapılacağını belir-
ten Apak, etaplarda istenen puanları 
toplayan sporcuların Türkiye şampiyo-
nasına katılma hakkı elde ettiğini dile 
getirdi. 

Popüler bir spor olan kayak ve ka-
yaklı koşunun son zamanlarda ilgi gör-
düğünü ifade eden Apak, şunları söyle-

di: 
"Şu anda 1600 rakımlı pistte an-

trenman yapıyoruz. Pistimizin uzunlu-
ğu 2,5 kilometre. Bu da kayaklı koşu 
için ideal bir mesafe. Antrenmanlar tur 
üzerinden hesaplanıyor. Antrenmanla-
rımız verimli şekilde devam ediyor. Şu 
anda olimpiyat hazırlık merkezinde 5-6 
sporcumuz var. Norveç'te yaşayan 
sporcumuz Arda Ertaş, orada antren-
manlarını yaparak turnuvalara hazırla-
nıyor. Bu Bitlis için gurur verici. Olimpi-
yat merkezindeki sporcularımız milli 
takım bünyesinde ve çok başarılı. Her 
yıl milli takıma en az 2-3 sporcu gönde-
riyoruz. Bu ülke bazında çok iyi bir ba-
şarı." 

"Zorlansak da antrenmanlarımı‐
zı yapacağız" 

Üç yıl önce kayaklı koşu sporuna 
başlayan Hayrunnisa Akbalık ise Erzu-
rum'da yapılacak etap yarışmalarına 
hazırlandıklarını belirtti. 

Hedeflerinin Türkiye şampiyonluğu 
olduğunu ifade eden Akbalık, " Şu anda 
hava sıcaklığı çok düşük ama biz hazır-
lıklarımıza devam ediyoruz. Zorlansak 
da antrenmanlarımızı yapacağız. Ma-
dalya almak için bunu yapmamız lazım. 
Kayağı çok seviyorum. Arkadaşlarımı 
da kayak yapmaya davet ediyorum." 
dedi. 

Sporculardan Arif Gözeten de Tür-
kiye şampiyonluğu ve etaplarda başarı-
lı derecelerinin olduğunu bildirerek, 
"Hedefim milli takıma seçilmek. Eleme-
yi geçtikten sonra etap yarışmalarına 
gideceğiz. Bu yarışmada ilk 10'a girdi-
ğimizde Türkiye şampiyonasına katıl-
ma hakkı elde edeceğiz. Burada da de-
receye girdiğimizde milli sporcu oluyo-
ruz. Hava çok soğuk olmasına rağmen 
antrenmanlarımızı yapıyoruz. Bu sporu 
çok seviyorum. Herkesi bu sporu yap-
maya davet ediyorum." diye konuştu.  

AA

Eksi 15 derecede antrenman yapan Bitlisli 
kayakçılar, yeni şampiyonluklar hedefliyor 

Beşiktaş'ta başkanlığa seçilen Serdal Adalı 
ve yönetimi, mazbatalarını aldı 

Premier Lig'de Liverpool, puan  
kaybına rağmen zirvede yer aldı 

Bitlis'te kayaklı koşu 
takımı sporcuları, Er-

zurum'da yapılacak 
yarışmada yüksek 

puanlar elde ederek 
Türkiye şampiyonası-

na katılabilmek için 
dondurucu soğuğa 

rağmen antrenman-
larını aksatmıyor. 
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Nagarro + MBIS,  
İşletmelerin 2025’te  

Rekabette Öne 
Geçmesini Sağlayacak 

10 Teknoloji Trendini 
Açıkladı 

Türkiye’nin ilk SAP Gold Partner’ı Nagarro 
+ MBIS, geniş sektör deneyiminden yararla
narak 2025’te öne çıkacak 10 teknoloji tren
dini açıkladı. Endüstri spesifik ve etik yapay 
zekâ uygulamalarından veri analitiğine kadar 
işletmelere katma değer sağlayan yeni 
teknolojiler, çevikliği artırarak rekabet 
koşullarını değiştirecek. Operasyonel ver
imliliği artıran ve kârlılığa katkı sağlayan 
teknolojilere olan ilgi giderek artıyor. Bu 
talep, teknoloji yatırımlarını şirketlerin gele
ceklerine yön veren vazgeçilmez çözümler 
haline getiriyor.  Bu kapsamda 2025’in, dijital 
dönüşümün her sektörde derinlemesine 
hissedileceği, inovasyonun hız kazanacağı, 
gerçek zamanlı veri analizinin rekabet 
koşullarını değiştireceği bir yıl olması bek
leniyor.Bilgi teknolojileri ekosistemindeki 
ihtiyaçları yakından takip eden Türkiye’nin 
ilk SAP Gold Partner’ı Nagarro + MBIS, 2025 
yılında iş dünyasında öne çıkacak teknoloji 
trendleri ve öngörülerini paylaştı. İşte yapay 
zekanın en gelişmiş versiyonlarından şirket
leri sürdürülebilirlik hedeflerinde öne 
çıkaracak teknolojilere kadar Nagarro + 
MBIS’in uzman danışmanlarının derin sektör 
deneyimiyle hazırlanan 2025’in teknoloji 
trendleri… 

1.Yapay zekâ  makine entegrasyonu  
artacak 
Yapay zekâ, yenilikçi uygulamaları, 

endüstri spesifik özellikleri ve makine öğren
imi entegrasyonlarıyla gündemde olmaya 
devam edecek. Özellikle otomasyon alan
larında yenilikçi teknolojilerin hızla benim
senmesi, küçük ve orta ölçekli işletmelerin 
rekabet gücünü artıracak. Bu kapsamda 
yapay zekâ, IoT, makine öğrenimi ve 
blockchain gibi ileri teknolojileri bir araya ge
tirerek işletmelerin süreçlerini dijitalleştiren 
ve verimliliği artıran yapay zekâ çözümleri, 
işletmelerin büyük veriyi anlamlı öngörülere 
dönüştürerek daha proaktif stratejiler 
geliştirmelerine imkân tanıyacak. 

2.Enerji verimli ve etik yapay zekâ 
uygulamaları ön plana çıkacak 

Enerji verimli ve sektöre özgü "Edge AI" 
çözümleri, sağlık, üretim ve perakende gibi 
gerçek zamanlı karar gerektiren alanlarda 
öne çıkacak. GPT ve DALLE gibi "Foundation 
Models" ise daha özelleştirilmiş ve iş süreç
lerine entegre edilebilir hale gelerek sektörel 
yapay zekâ çözümleri geliştirilmesine olanak 
tanıyacak. Ayrıca, şeffaf karar alma mekaniz
maları sunan "Explainable AI" (Açıklanabilir 
Yapay Zekâ) ve etik uygulamalar, teknolojinin 
şeffaflığını ve güvenilirliğini artıracak. 

3.Bulut ERP sistemleri tercih edilecek 
Bulut ERP sistemlerinin gelişmiş özellik

leri, işletmelere düşük maliyet, esneklik ve 
ölçeklenebilirlik avantajı sağlaması nedeniyle 
daha çok tercih edilecek. Özellikle küçük ve 
orta ölçekli işletmeler, yapay zekâ, makine 
öğrenimi ve otomasyon gibi yenilikçi 
teknolojileri daha kapsamlı kullanarak 
işlevselliği artırabilecek. Bu süreçte SAP 
çözümleri, bulut tabanlı hizmetleriyle dijital 
dönüşümü desteklemede öncü teknolojiler 
olmaya devam edecek. 

4.Dijital dönüşüm ve otomasyon hız 
kazanacak 

“Dijital Dönüşüm ve Otomasyon” 2025 
yılının bilgi teknolojileri sektörünün günde
minde kalmaya devam edecek. Hem kamuda 
hem de özel sektörde çokça alanda karşılık 
bulan dijital dönüşüm, özellikle edönüşüm, 
yasal uyumluluk ve bankacılık işlemlerinde 
daha çok tercih edilecek. Dijital teknolojilerle 
uyumlu hale gelerek süreçlerini optimize 
eden, maliyetlerini düşüren ve bu sayede 
rekabet gücünü artıran işletmeler kazançlı 
çıkacak. 

5.Veri yönetimi ve analitiklerin önemi 
artacak 

Yapay zekâyı besleyen veri ve analitiklerin 
yönetimi daha da önemli hale gelecek. Bu 
kapsamda veri gölü ve veri ambarı teknoloji
lerinin en iyi yönlerini birleştirerek şirketlere 
kapsamlı bir veri yönetim altyapısı sunan 
Data Lakehouse yatırımları iş dünyasında 
fark yaratacak. 

6.Regülasyon ve veri güvenliği ön 
planda 

GDPR, KVKK gibi regülasyonlara uyumlu 
çözümler ve siber güvenlik alanlarında 
yatırımlar artacak. SAP’nin GRC (İşletme Risk 
ve Uyumluluk) çözümleri,  riskleri etkili bir 
şekilde yönetmesi nedeniyle önümüzdeki 
dönemde daha çok talep görecek. 

7.RPA ile mikro otomasyon, stratejik 
dönüşüm aracı haline gelecek 

Niş çözümlerle işletmelerin operasyonel 
verimliliğini artıran Robotik Süreç Otomasy
onu (RPA) çözümleri, klasik otomasyon para
digmasının ötesine geçerek iş dünyasında 
stratejik bir dönüşüm aracı haline gelecek.  
Finans sektöründe algoritmik risk analizi 
veya sağlık sektöründe hasta kayıtlarının di
namik entegrasyonu gibi yalnızca sektörün 
ihtiyaçlarına yönelik "akıllı mikro botlar" 
yaygınlaşacak. 
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Karmaşıklıklar şirketlerin 
güvenlik risklerini istemeden de 
olsa artırabilir. İşletme, iş süreç
lerini kesintiye uğratmadan etk
ili bir şekilde yönetebilecek 
profesyonellerden yoksunsa 
işletmenin potansiyel tehditleri 
etkili bir şekilde yönetmesi ve 
azaltması zor olacaktır. Bunun 
nedeni kurum içi veya kurum 
dışı nedenler olabilir. Ancak bir 
işletme “Önce Önleme” yak
laşımını benimseyerek bu kar
maşıklığı azaltabilir ve sağlam 
bir güvenlik sağlayabilir.  

Kuruluşlar, proaktif önlemlere 
odaklanarak ve tehditlerin ilk 
etapta ağlarına girmesini önley
erek ortaya çıkan risklerin 
önüne geçebilir. ESET uzmanları 
bu kapsamda yararlı olabilecek 
beş öneriyi şöyle sıraladı: 

 
1.     Temel yetenekleri kon

solide edin 
Birden fazla, birbirinden 

kopuk güvenlik aracına olan 
bağımlılığı azaltın. Uç nokta ko
ruması, şifreleme ve tehdit al
gılama, erişim yönetimi gibi 
temel önleme yeteneklerini tek 
bir platformda birleştirin. Bu 
sadece yönetimi ba
sitleştirmekle kalmaz aynı za
manda kuruluşun güvenlik 
duruşunda tam görünürlük 
sağlayarak gözden kaçan tehdit
lerin olasılığını azaltır. 

 
2.     Tehdit algılama ve mü

dahaleyi otomatikleştirin 
Tehditleri tam gelişmiş olay

lara dönüşmeden önce tespit 

etmek ve etkisiz hale getirmek 
için yapay zekâ destekli 
otomasyonu kullanın. ESET In
spect ve yapay zekâ destekli 
araçları gibi çözümler, riskleri 
kısa sürede analiz edip önlem
eye yardımcı olarak BT ekip
lerinin yükünü hafifletir ve insan 
hatasını azaltarak saldırıların 
artmasını önler. 

 
3.     Uyumluluk ve 

yönetişimi kolaylaştırın 
Güvenlik kontrollerini ve 

uyumluluk denetimlerini 
otomatikleştirerek kuru
luşunuzun endüstri standart

larıyla uyumlu kalmasını 
sağlayın. Bu, manuel süreçleri 
azaltmaya yardımcı olur ve olası 
veri ihlallerini önlerken en iyi 
güvenlik uygulamalarını 
sürdürmeyi kolaylaştırır. 

 
4.     Kimlik ve erişim yöneti

mini basitleştirin 
Sıfır Güven ilkelerini kulla

narak kritik veri ve sistemlere 
erişimi sınırlayın. Kullanıcıların 
ve cihazların kimliğini sürekli 
olarak doğrulayarak saldırı 
yüzeyini azaltır ve yetkisiz er
işimin bir tehdit haline 
gelmesini önlersiniz. Bu proaktif 

kontrol, içeriden saldırı riskini 
önemli ölçüde azaltır. 

 
5.     Çok katmanlı güvenliği 

benimseyin 
 
Epostadan uç noktalara ve 

mobil cihazlara kadar dijital or
tamınızın tüm yönlerinde kat
manlı güvenlik önlemleri 
uygulayın. Bu, bir katman tehlik
eye girse bile ek savunmaların 
daha fazla yayılmayı önlemesini, 
tehditleri ağınızın dışında tut
mayı ve riski en aza indirmeyi 
sağlar. 

 

Güvenlik riskleri karşısında 
proaktif yaklaşım 

Bu stratejileri benimseyen ku
ruluşlar, karmaşıklıkla ilgili 
güvenlik risklerini etkili bir şek
ilde azaltabilir ve genel güvenlik 
duruşlarını güçlendirebilirler. İh
lallere, meydana geldikten sonra 
tepki vermek yerine proaktif bir 
yaklaşım, tehditlerin ağa sız
madan önce durdurulmasını 
sağlayarak karmaşık bir BT or
tamında daha güçlü, daha ver
imli koruma sağlar. 
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Çocukların daha iyi ve güvenli 
bir yaşam standardına kavuş
ması için sahip oldukları tecrübe 
ve imkânları sonuna kadar zor
layan Hopfrög Kids Yönetim Ku
rulu Başkanı Tolga Yalgın, bu 
yaklaşımın sadece kendi fir
maları içinde sınırlı kalmaması, 
Türkiye ve Avrupa başta olmak 
üzere dünya çapında bir sefer
berlik mantığında ele alınması 
gerektiğini dile getiriyor.   

Dünya genelinde çocukların 
karşılaştıkları temel problem
lerin başında güvenlik geliyor. 
Savaşlar, doğal afetler, istismar, 
suistimal, aile içi huzursuzluk, 
doğuştan gelen rahatsızlıklar, 
ekonomik, sosyal ve ahlaki de
formasyon insan için güvenlik 
risklerini artırırken bu durum en 
çok çocukları olumsuz etkiliyor.  

Fizyolojik yapılarından dolayı 
savunma mekanizmaları tam 
gelişmemiş olan çocukların 

toplum içerisinde ve yine 
toplum tarafından maruz kala
bilecekleri potansiyel risklerin 
önüne geçebilmek adına faaliyet 
gösterdikleri alanda fark yaratan 
çalışmalarıyla gündeme gelen 
“Hopfrög Kids” Yönetim Kurulu 
Başkanı Tolga Yalgın, çocuk kayı
plarının önüne geçebilmek için 
özel bir ekip kurdu. Ekip, ‘Giy
ilebilir QR Kodlu Çocuk Takip 
Sistemi’ni çocuk ayakkabılarıyla 
birleştirmeyi ve böylelikle çocuk 
kayıplarının önüne geçmeyi 
hedefliyor.  

Çocuk Hakları Bildirgesine 
Gönderme  

BM Çocuk Hakları Bildirgesi’n
deki ön kabullere atıfta bulunan 
Yalgın, bu projenin özellikle 
teknoloji odaklı firmaların 
dikkatini çekerek sahip olunan 
teknolojik knowhow’un bu 
doğrultuda seferber edilebile
ceğini ümit ettiklerini belirtirken 

şunları söyledi: ‘Çocuğun korun
ması ve uyumlu gelişmesi 
bakımından her halkın kendine 
özgü geleneklerinin ve kültürel 
değerlerinin taşıdığı önemi göz 
önünde tutarak, her ülkedeki, 
özellikle gelişmekte olan ülkel
erdeki çocukların yaşama 
koşullarının iyileştirilmesi için 
uluslararası işbirliğinin taşıdığı 
önemin bilincinde olarak… Bun
lar, Dünya Çocuk Hakları Bildir
gesi’ne imza atan ülkelerin 
farkındalığını ortaya koyan 
ifadeler. Ancak pratikte altına 
imza atılan kâğıt gibi net değil 
hiçbir şey. Son beş yılda azalma 
olsa da yine azımsanmayacak 
rakamlarla karşı karşıyayız. 
2023 TÜİK verilerine göre 15 
bin 716 kayıp vakası (sonradan 
bulunan) kayıt altına alınmış. 
Tek bir çocuk bile olsa aynı has
sasiyete sahip olmak bizlerin 
boynunun borcu olmalı. Böyle 

bir bilinçle sektörde bu projeye 
inanan yöneticilerle bir araya 
gelerek çocukların kaybolmasını 
önlemeyi hedefleyen bir 
ayakkabı modeli tasarladık. Her 
ayakkabıya ve çocuğa özel oluş
turulan QR kod sistemi 
sayesinde acil durumlarda veya 
ihtiyaç halinde QR kodu 
taratarak kaybolan çocukların 
ebeveynine ulaşılmasını sağlıy
oruz.’  

Çocuklarımıza Sahip 
Çıkarak Toplum Olabiliriz 

‘Biz sadece ticaret yapmıy
oruz. Hassasiyetlerimiz var. Üre
tirken, toplumun yararına olan 
bilgi ve teknolojiyi her yönüyle 
kullanmayı kendimize düstur 
edindik. Ekibimdeki 
arkadaşlarımın hepsi anne ya da 
baba. Dünyaya aynı pencereden 
bakabiliyoruz. Ortak paydamız 
çocuklarımız olduğu için kendi 
çocuklarımızdan yola çıkarak 

tüm çocuklara ve onların da 
annebabalarına fayda sağlayan 
bir iş modeli ortaya koyduk. Zira 
çocuklarımıza sahip çıktığımız 
ölçüde insan ve toplum olabile
ceğimize inanıyoruz.’  
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Altınay Savunma Teknolojileri 
Genel Müdürü Burak Mercan, 
AA muhabirine yaptığı açıkla
mada, İHA'larla ilgili yenilikçi 
ürün ve teknolojilerin geliştir
ilmesi çalışmalarına, akıllı 
batarya sistemlerine yönelik 
olumlu gelişmelerle de eş za
manlı olarak 2011 yılında 
başladıklarını söyledi. 

ASELSAN'la sahada operasy
onel kabiliyetleri geliştirecek, 
stratejik avantajlar sağlayacak 
ürünlerle ilgili başarılı çalış
malar ortaya koyduklarını anla
tan Mercan, Altınay Savunma 
Grubu olarak döner kanatlı 
dikey inişkalkış yapabilen 
İHA’ları ayrı bir iş kolu olarak ele 
alıp, DASAL’ı da 2019 yılında 
yüzde 100 Altınay iştiraki olarak 
kurduklarını ifade etti. Mercan, 
ASELSAN’ın 2020 yılının ikinci 
yarısında DASAL’a yüzde 40 
ortak olduğunu, daha sonra 

payını yüzde 49’a çıkardığını be
lirtti.Karşılıklı mutabakatla 
ASELSAN paylarını alarak geçen 
yıl DASAL’ı tekrar yüzde 100 Al
tınay iştiraki haline getirdiklerini 
aktaran Mercan, şöyle konuştu: 

"ASELSAN'ın üst yapımcı kim
liğiyle odaklanmasını bu yöne 
kaydırması, özellikle dünyanın 
sayılı savunma şirketleri arasına 
girmesi ve daha özel teknolojil
erde kendini geliştirmeye doğru 
gitmesi... Bu arada DASAL'ın da 
ürün geliştiren bir şirket olması, 
dünyanın çok çeşitli nokta
larında, çok çeşitli müşteri 
ihtiyaçlarına yönelik temaslarda 
bulunuyor olması, bizi beraberce 
böyle bir karara almaya getirdi 
ve kasım ayının başında 
karşılıklı mutabakatla ortak
lığımızı sonlandırmış olduk. İl
işkimiz müşteritedarikçi 
şeklinde devam ediyor. DASAL 
artık yüzde 100 Altınay iştiraki 

olarak bundan sonraki çalış
malarını sürdürecek." 

DASAL’ın kuruluşundan 
bugüne kadar mikro sınıftan çok 
ağır yükleri lojistik amaçlı kritik 
noktalara götürecek şekilde kur
gulanmış ağır sınıf hava 
araçlarına kadar çok geniş bir 
ürün gamı ortaya koyduğuna 
işaret eden Mercan, tamamladık
ları yanında devam eden 6 
büyük projeleri bulunduğunu 
bildirdi.Bunlardan 75 kilogram 
taşıma kapasitesine sahip PUHU 
75 Kargo İHA’nın (PUHU C75) 
ön kabulünü gerçekleştirdik
lerini ve envantere katmaya 
hazırlandıklarını dile getiren 
Mercan, MİKON (PEREGRINE) 
adını verdikleri, üzerinde pat
layıcı ünite olan mikro sınıf İHA 
geliştirme projesini de yakın za
manda tamamladıklarını ve seri 
üretim fazına geçtiğini kaydetti. 
Mercan, "Bu yalnızca Türk 

savunma sanayisi tarafından 
değil, temasta bulunduğumuz 
özellikle Orta Doğu, Uzakdoğu 
Asya ve Güney Amerika 
pazarında da oldukça rağbet 
gören bir ürün. Bu konuyla ilgili 
yurt dışına yapmış olduğumuz 
bazı ihracatlarımız da oldu. Gele
cek dönem için ilave satışları 
gündeme getirecek temaslarımız 
da devam ediyor." dedi. 

"Dron avlayan dron" için 
geri sayım 

Antidron çözümleri kap
samında "dron avlayan dron" 
(FALCONDAD) olarak da nitele
nen, envanterdeki radar 
altyapısını kullanarak gelen 
tehdit dronların sınıflandırıl
masına, çeşitli tipteki hava 
araçlarıyla olası saldırı veya 
tehlikenin önlenmesine yönelik 
bir kurgu üzerinde çalıştıklarını 
anlatan Mercan, şöyle konuştu: 

"Bu projede de sistem se

viyesindeki tüm hazırlıklarımızı 
tamamladık. Belli ön çalışma ve 
testler sonrasında da artık nihai 
kabule hazır hale geldik. Benzer 
şekilde zırhlı araca entegre dron 
projemiz var. Orada da zırhlı 
araçların üzerinde araçlar 
hareket halindeyken inişkalkış 
yapabilecek. Bir konvoy 
görevinde konvoyun belki 3 ila 5 
kilometre ötesinde uçup güven
lik açısından konvoya geri 
bildirim yapacak. Üzerinde 
otomatik batarya değiştirme sis
temlerinin de yer aldığı, 
dolayısıyla 24 saatlik kesintisiz 
operasyon imkanı sunan özel bir 
çözüm. Bu çözümde de yine ön 
kabul ve test çalışmalarını 
tamamladık. Artık nihai kabul 
aşamasındayız. Bu iki projeyi 
2025 yılının ilk çeyreğinde 
tamamlayarak envantere kat
mak istiyoruz."(AA)

Karmaşıklığa bağlı güvenlik  
risklerini  önlemek için 5 ipucu

Çocukların Güvenliği için Teknolojik Seferberlik İlan Edilsin  

Türk savunma sanayisi yeni İHA'ları göreve hazırlıyor 

Günümüzün dijital çağında kuruluşlar giderek artan bir dizi teknoloji, sistem ve süreçle boğuşuyor. BT ortamında 
yönetilecek birden fazla farklı sistem ve cihaz bulunuyor. Çeşitli güvenlik çözümleri, gösterge tabloları, yeni 

teknoloji ve sıkı uyumluluk talepleri ilgili ek bilgi ihtiyaçları beraberinde karmaşıklıkları da getiriyor. Bu da işlet
meler için daha fazla güvenlik riski oluşturabiliyor. Siber güvenlik şirketi ESET, “Önce Önleme”  stratejisine daya

narak, yaşanabilecek karmaşıklıkları iş süreçlerini engellemeden yönetmek için beş temel ipucu paylaştı. 
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